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"Каръци"
с голямата
награда

в Москва

BGN 31.45 RUB   USD 55.66 RUB  EUR 61.57 RUB

Вестник "Русия днес -
Россия сегодня" -

истината за нова Русия!
Кат. № 605

 Web адреси: rusiadnes.bg,
rusiadnes.com,
russiatoday.bg
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Под силния натиск на САЩ и някои
страни от ЕС финландското външно
министерство забрани влизането в
страната на председателя на Думата
Сергей Наришкин и още четири чле-
нове на руската делегация, която
трябваше да участва в юбилейната
Парламентарна асамблея на Органи-
зацията за сигурност и сътрудничес-
тво в Европа (ОССЕ).

Забраната бе оправдана с претекс-
та, че тези руски депутати са в чер-
ния санкционен списък на САЩ и ЕС.
Това обаче е не само несериозно, но
и незаконно, защото санкциите за-
сягат само двустранните отношения
на Русия с държавите, които са ги
наложили. Никой няма право, вклю-
чително и страната домакин на сре-
щата, едностранно да лишава когото
и да било от участие. Руската феде-
рация, която е пълноправен член на
организацията, основана преди 40 го-

дини и то по нейна инициатива, не
бе уведомена предварително за на-
меренията на финландското външ-
но ведомство - още повече, че се-
сията се подготвя отдавна.

В отговор на недружелюбния акт
на Хелзинки всички участници в рус-
ката делегация решиха колективно
да бойкотират събитието. Частично-
то им участие би означавало авто-
матично понижаване равнището на
делегацията. "Ние няма да позволим
по такъв начин да бъде уронван прес-
тижът на Русия. За съжаление на-
шите съседи проявиха мекотела по-
зиция и лесно се подадоха на на-
тиска на Вашингтон и Брюксел. Не-
зависимо от това ще продължим ра-
ботата си в ОССЕ. Надяваме се, че
домакините на следващата сесия, ко-
ято трябва да се състои в Улан Ба-
тор, ще изпълнят своите ангажимен-
ти в пълен обем", заяви Наришкин.

Зад решението на финландските
власти прозират действителните
мотиви за него - нито САЩ, нито
ЕС желаят да чуят истината - още
повече, че нямат аргументи да й
се противопоставят. Русия беше
подготвила и представила предва-
рително в работен вариант пред-
ложения по няколко важни резо-
люции изключително от компетен-
циите на ОССЕ. Те засягаха прес-
тъпленията на хунтата в Киев с нас-
тояване да бъдат разследвани раз-
стрелите на майдана и геноцидът
в Одеса и Донбас, както и потъпк-
ването свободата на словото и си-
гурността на журналистите, отра-
зяващи военния конфликт. Финлан-
дският посланик в Москва веднага
бе извикан във Външно министер-
ство и му бе връчен протест зара-
ди грубото нарушаване на между-
народното право.  /"Русия днес"/
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Порт Владивосток
съживява

Приморския край

След падането на
"Фалкон" надеждата
на НАСА е в "Союз"

"Катюша" на китайски
се понесе над Санкт

Петербург

План РКИЦ в Софии        Стр. 16

Анна Васильевна Стаханова:

Все мы были как одна семья -
поэтому и выстояли!       Стр. 9

В РКИЦ прошел Второй балкан-
ский фестиваль русской песни

Стр. 7

Сопернице Москвы уже 880 лет
Стр. 13

Торжество по случаю
праздника состоится 8 июля
в 18.00 в Большом зале
РКИЦ (ул. Шипка 34), а 9 ию-
ля в 18.30 пройдет концерт
Владимира Маринова и его
друзей.

Вход бесплатный

Руска делегация няма да участва в юбилейна сесия на ОССЕ

Ïðîñòèõìå ñå ñ Åâãåíèé Ïðèìàêîâ

Още - на стр. 4 и 5
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Най-популярната творба,
която се търси в интернет,
е "Евгений Онегин". Пуш-
киновият роман в стихове
за една година е потърсен
милион пъти, като при то-
ва са използвани 45 хиля-
ди ключови фрази. Чита-
телите родовно се интере-
суват от забравени загла-
вия на стихотоворения от
руски класически автори.

За 56 автори от различ-
ни поколения, оставили
прекрасни творби в рус-
ката литература, са зада-
дени над 100 хиляди въп-
роса в продължение на го-
дина. Все пак, на първо
място са Александър Сер-
геевич Пушкин и Михаил
Юриевич Лермонтов, но
трябва да се признае, че
редовно се търси инфор-
мация за Грибоедов и не-
говата творба "От ума си
тегли" ("Горе от ума"). Сред
поетите от "Сребърния век"
на първо място са Сергей
Есенин и Александър Блок.
От родилите се в начало-
то на ХХ век писатели са

Åâãåíèé Ïðèìàêîâ -
äúðæàâíèê è ëèäåð
îò ñâåòîâíà âåëè÷èíà

 Д-р Светлана Шаренкова

 Напусна ни академик Евге-
ний Максимович Примаков -
един от най-уважаваните дър-
жавници на Русия, личност от
световен мащаб. Отиде си един
прекрасен човек, голям прия-
тел на България.

По биография, а и по влия-
ние той е сравнима, а даже и
по-мащабна фигура от Хенри
Кисинджър. И двамата са уче-
ни-теоретици, станали практи-
ци, за да променят световната
дипломация, но докато Кисин-
джър бе чист международник,
Примаков се доказа и като спа-
сител на своята нация в мо-
мент на невиждана криза.

Бе енциклопедист - журна-
лист, изследовател, разузнавач,
дипломат, парламентарист, уп-
равленец. Навсякъде остави
трайна диря, забележимо при-
съствие. През 60-те години на
ХХ век, още ненавършил чети-
ридесет, Примаков бе утвърден
международник, но не просто
журналист и анализатор на
процесите в Близкия Изток, но
и посредник при деликатни дип-
ломатически мисии в региона.
През 70-те и 80-те е лидер в
съветската и световната наука
- директор е на Института по
изтокознание и на водещия мо-
зъчен тръст в Москва - Инсти-
тута за световна икономика и
международни отношения. Бе
и председател на една от ка-
марите на първия демократич-
но избран съветски парламент,
един от бащите на мирния пре-
ход. Като директор на Служба-
та за външно разузнаване на
Руската федерация имаше ре-
шаващ принос за спасяването
от разрухата на една от най-
успешните специални служби в
света, за съхраняване на ней-
ните традиции. Като външен ми-
нистър игра активна роля за
връщането на Русия като пър-
востепенен фактор в глобална-
та политика. По-късно, в пери-
од на икономическа и полити-
ческа катастрофа, бе консен-
сусно приетият и признат спа-
сител на нацията. Неговият ман-
дат на министър-председател,
макар и кратък, бе предвест-
ник на връщането към държав-
ността и на възраждането на
Русия - политика, продължена
успешно от Владимир Путин.

Академик Примаков е автор
на теорията за многополюсния
свят като алтернатива на ед-
нополюсното господство на
САЩ в света пред 21-и век.

Днес, във време на тежки
кризи, болезнено се усеща лип-
сата на мъдреци от ранга на
Евгений Максимович.

Огромна ще е и празнината в
душите на всички нас, които
имахме честта да го познаваме
и да общуваме с него, които
имахме честта да се наречем не-
гови ученици и последователи.

Поклон пред паметта му!

Над 20 ударни и транспор-
тни вертолета постъпват на
въоръжение в авиацията на
Западния военен окръг до
края на годината, съобщи
във вторник началникът на
пресслужбата на окръга
Олег Кочетков. До края на
тази година в съединения-
та на армейската авиация,
дислоцирани в Ленинград-
ска, Псковска и Смоленс-
ка област, ще се влеят удар-
ните вертолети Ми-28Н "Но-
щен ловец" и транспортно-
десантните Ми-8МТВ5.

Така писателят Николай
Долгополов характериза
Нурсултан Назарбаев в
книгата си "СЪЗИДАТЕЛ.
Нурсултан Назарбаев: пог-
лед от Русия", презентаци-
ята на която се състоя на
30 юни т. г. в Москва, съ-
общава КАЗИНФОРМ.
Книгата от 400 страници
се издава с подкрепата на
МВнР на Казахстан и има
три части. В първата са
включени статии за пре-
зидента на Казахстан На-
зарбаев на известни рус-
ки публицисти, журналис-
ти - носители на множест-
во награди и престижни
премии и удостоени с по-
четно звание за журналис-
тика "Златните пера на Ру-
сия": Всеволод Богданов,
Владимир Губарев, Рафа-
ел Гусейнов, Валерий Си-
монов, Юрий Батурин, Ки-
рил Привалов, Леонид
Млечин, Николай Долгопо-
лов. Всички те през годи-

Íàçàðáàåâ - íàé-äîáðèÿò ïðèÿòåë íà Ðóñèÿ

ните са се срещали с пре-
зидента Назарбаев, взима-
ли от него интервю или с
интерес наблюдавали дей-
ността му.

В сборника са включени
и оценки на лидера на Ка-
захстан от президента на
Русия Владимир Путин,

ректора на МГУ Виктор Са-
довничий, ректора на
МГИМО Анатолий Торку-
нов, режисьора Никита
Михалков и много други
известни личности.

Цял раздел в книгата е
посветен на специалните
поздравления за президен-

та Назарбаев по случай не-
говата 75-годишнина. Миха-
ил Горбачов пише: "Убеден
съм, че и в идните години
ти ще можеш да проявиш
такова присъщо на теб ка-
чество - да гледаш напред.
А това, в крайна сметка, е
най-важното за един мъдър
политик".

Коментирайки книгата,
посланикът на Казахстан в
Москва Марат Тажин отбе-
ляза, че "в днешно време
от лидерите се изискват
три най-важни качества -
интелект, иновативност, ба-
лансираност. Именно тези
качества демонстрира дър-
жавният глава на Казахс-
тан".

В края на презентацията
на книгата бе обявено, че
президентът на Казахстан
Н.Назарбаев се награжда-
ва с най-високото отличие
на Съюза на журналисти-
те на Руската Федерация -
знака "За заслуги".

Çàâúðøè
êîíêóðñúò
"×àéêîâñêè"

На тържествена церемо-
ния в концертната зала
"Чайковски" в сряда бяха
обявени лауреатите на ед-
ноименния XV Междунаро-
ден музикален конкурс.
Сред пианистите златен
медал взе руският пианист
Дмитрий Маслеев от Улан
Уде. Среброто си подели-
ха 19-годишният виртуоз от
САЩ Джордж Ли и внукът
и ученикът на известната
пианистка Вера Горноста-
ева - Лукас Генюшас.
Бронзът присъдиха на най-
младия участник в конкур-
са 16-годишния Даниил Ха-
ритонов, възпитаник на
Централната музикална
школа при Московската
консерватория, и на 24-го-
дишния Сергей Редкин от
Санкт Петербург. Четвър-
та премия се падна на
французина Люка Дебрарг
- уникален природен та-
лант, който започнал да се
занимава с музика едва
11-годишен и свири джаз
в няколко парижки съста-
ва и стана главен люби-
мец на публиката.

При цигуларите първа
награда не бе отсъдена,
втората взе музикант от
Тайван. За "златен" вио-
лончелист бе обявен ру-
мънецът Андрей Ионут Ио-
ница. Баритонът от Мон-
голия Ганбаатар Ариунба-
атар, който от миналата
година е солист на Бурят-
ския държавен академи-
чен театър в Улан Уде, по-
лучи наградата "Най-до-
бър певец на конкурса".

/"Русия днес"/
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Летателният и инженер-
но-техническият състав на
армейската авиация на За-
падния военен окръг вече

премина успешно планово-
то преобучаване за новата
техника в центровете за
подготовка. /"Русия днес"/

Ми-28Н "Нощен ловец"

"Åâãåíèé Îíåãèí" å íàé-òúðñåíàòà òâîðáà â èíòåðíåò

Костантин Симонов и
Александър Твардовски.
През 60-те години вземат
връх Владимир Висоцки,
Юрий Визбор и Булат Оку-
джава.

В цялостната класация
най-търсеният поет след
Пушкин е Самуел Маршак.
За децата са интересни

също Едуард Успенски,
Юнна Мориц и Евгений Ев-
тушенко.

Само за една година пот-
ребителите на интернет за-
дават въпроси за творчес-
твото на Марина Цветае-
ва, по точно за 1260 сти-
хотворения. На второ мяс-
то е Анна Ахматова.

"Евгений Онегин" е най-често търсеното произведение в
яндекс.ру
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Депутатите Валерий
Рашкин - зам.-предсе-
дател на ЦК на КПРФ,
и Сергей Обухов - сек-
ретар на ЦК на КПРФ,
са изпратили писмо до
президента Путин, пре-
миера Медведев, пред-
седателя на Банката на
Русия Набиулина с мол-
ба внимателно да изу-
чат съветите на Евгений
Примаков за промяна
в структурата на ико-
номиката, които, спо-
ред политическия деец,
трябва да извадят Ру-
сия от пряката зависи-
мост от суровинния ек-

Ùå "èìóíèçèðàò"
ñòóäåíòèòå ïðîòèâ
"öâåòíè ðåâîëþöèè"

Идеята е на Министерството на отб-
раната на РФ. От ведомството предла-
гат студентите от всички специалности
да се обучават как да противодействат
на "цветните революции". Засега подо-
бен предмет се изучава само във воен-
ните катедри и вузове. По този повод
МО е изпратило писмо до депутата от
Московската градска дума Кирил Шчи-
тов. Според експертите новият предмет
има за цел да изработи у младежите
имунитет към въздействието на полити-
ческите технологии, самите студенти
обаче не са въодушевени от подобна
идея.

В. "Известия" напомня предложение-
то на министъра на отбраната Сергей
Шойгу, споделено но време на форума
"Армия-2015", че министерството ще по-
ръча научно-изследователска работа по
изучаване ролята на армията в общес-
твото и феномена на "цветните револю-
ции". "Нямаме право да повторим ко-
лапса от 1991 и 1993 г." - поясни тогава
Шойгу.

Министерството на образованието и
науката засега не коментира новата
идея. В писмо до депутата Шчитов от
Агенцията по работа с младежта (Рос-
молодежь) съобщават, че са готови "да
приемат за сведение и да имат пред-
вид в работата си" предложението за
включване на лекции по противодейст-
вие на "цветните революции" в програ-
мата "Политическото възпитание на
гражданите на РФ за 2016-2020 г."

Според генералния директор на Цен-
търа по политическа информация Алек-
сей Мухин начинанието ще бъде полез-
но, защото, ако хората се учат самос-
тоятелно да мислят, е по-трудно да ги
превърнеш в стадо, което защитава ин-
тересите на определена група.

Алексей Карпухин - зам.-председател
на Руския студентски съюз, обаче опо-
нира на Мухин: "Това ще е аналог на
занятията по политинформация, пропа-
ганда. Мисля, че не бива твърде да се
политизират университетите, защото то-
ва може да предизвика протест сред
студентите".

Директорката на Института по обра-
зованието на НИУ Висша школа по ико-
номика Ирина Абалкина смята, че сту-
дентите няма да възприемат информа-
цията във вид на лекции, затова по-доб-
рият вариант е тя да им се поднесе чрез
"въвличане в позитивна работа": добро-
волчество, културни, спортни, обществе-
но значими мероприятия. Абалкина спо-
деля още, че за "цветните революции"
трябва да се разказва на учениците, за-
щото студентите са вече сформирали се
личности със собствена гледна точка.

Планираното издигане
на паметник на княз
Владимир в Москва
през 2015 г. - в чест на
1000-годишнината от
смъртта на кръстителя
на Русия, е под въпрос
поради възникналите
трудности с избора на
място за монумента.
Московските власти се
отказаха от избраната
територия - Воробьови
гори, вслушвайки се в
претенциите на студен-
ти и преподаватели от
МГУ и на общественици,
които се възпротивиха
на замисъла с мотива,
че монументът ще прив-
лича по-голямо внима-
ние, отколкото към МГУ
"Ломоносов".

Съветникът на москов-
ския кмет Владимир Ре-
син поясни, че все още

В сградата на телеви-
зионния център "Остан-
кино" беше открита ме-
мориална плоча в памет
на оператора от Първи
канал Анатолий Клян.
Преди година - в нощта
срещу 30 юни, снимач-
ната група попада под
обстрел в околностите
на Донецк, близо до во-
инската част, откъдето е
трябвало да прави ре-
портаж. Заедно с жур-
налистите в автобуса са
пътували майки на вой-
ници, тръгнали да вър-
нат синовете си - на
срочна служба, по домо-
вете. При атаката на
място загива операторът
Анатолий Клян.

Надписът на паметна-
та плоча напомня, че то-
ва е била 375-ата коман-
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спорт и ще позволят да
се ускори технико-тех-
нологичният процес.
Според двамата депу-
тати реализацията на
съветите на Примаков
ще е най-доброто уве-
ковечаване на паметта
на този изключителен
политик и човек.

Авторите на писмото
отбелязват, че бивши-
ят премиер на Русия е
бил прекрасен иконо-
мист и истински патри-
от, чието лявоцентрис-
тко правителство през
1998 г., когато стана де-
фолтът, "успешно се

справи с най-сложни-
те задачи - за 8 месе-
ца прибави 24% в раз-
витието на промишле-
ността и издърпа стра-
ната от края на про-
пастта".

Според комунистите
в условията на иконо-
мически санкции и нес-
табилна ситуация в Ру-
сия много неща от без-
ценния опит по прео-
доляване на системна
криза ще помогне да се
нормализира обстанов-
ката в страната и мо-
же би да се намерят но-
ви пътища за решава-

не на проблемите в
променящите се макро-
икономически условия.

Двамата парламента-
ристи припомнят, че Ев-
гений Примаков е "най-
добрият премиер в най-
новата история на Ру-
сия", но не е достатъч-
но само да се конста-
тира този факт, логич-
но би било да се из-
ползва уникалният опит
на правителството на
Примаков именно сега,
при задълбочаването
на системната криза в
икономиката. "Кадри и
ресурси за това все

Владимир Путин се е вслушвал в съветите на мъд-
реца Евгений Примаков

още има. Трябва само
политическа воля. На-
дяваме се, че ръковод-
ството на страната по-
не сега ще се вслуша
в мнението на нашия
изтъкват сънародник и
така ще докаже, че все
пак има пророк в соб-

ствената му страна",
смята инициаторът на
обръщението Сергей
Обухов и припомня
постулатите в речта на
Евгений Примаков на
заседанието на "Мерку-
рий-клуб" през април
2015 г.

Страницата подготви
Димитрина Гергова
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не е избрано място за
паметника - това, по ду-
мите на Ресин, ще ре-
шава през юли Москов-
ската градска дума по
молба на Руското воен-
но-историческо дружес-
тво. То е предложило
пет-шест достойни ал-

тернативни площадки,
чиито адреси засега не
се обявяват.

Партия "Яблоко" изле-
зе със свой принос по
въпроса като предложи
княз Владимир да се
извиси насред Лубянс-
кия площад, на място-

то на премахнатия па-
метник на Дзержински.
Мотивите на "Яблоко"
са, че "цивилизационни-
ят избор, направен от
княз Владимир, е избор
на европейската циви-
лизация, която е преи-
муществено християнс-
ка". Така че издигането
на паметника на Лубян-
ския площад ще е "пот-
върждение на цивилиза-
ционния избор на наша-
та държава, на отказа
от деспотизма и само-
държавното лакейство",
се подчертава в заявле-
ние на "Яблоко". Пред-
седателят на партията
Сергей Миктрохин е из-
пратил писмо и до пат-
риарх Кирил с призив
да подкрепи идеята княз
Владимир да се извиси
на Лубянка.

Â Óêðàéíà æóðíàëèñòèòå ñà ìèøåíè
дировка на Клян. С ка-
мерата си той е преми-
нал по бойните полета
на Афганистан, Чечня и
други "горещи точки" по
света, но намери смърт-
та си в нелепата война
в Украйна. "Нищо не мо-
жем да променим, не
можем да върнем вре-
мето назад и да спасим
Анатолий. Остава ни са-
мо паметта за него, за-
това днес откриваме та-
зи мемориална плоча -
за да го помним", каза
генералният директор на
Първи канал Константин
Ернст. Анатолий Клян
посмъртно е награден с
орден "За мъжество".

Първият зам.-ръково-
дител на администраци-
ята на президента на РФ
Алексей Громов си при-

помни, че за първи път
се запознал с Клян пре-
ди 20 години. "Толя от-
даде най-скъпото, кое-
то можеше да даде - жи-
вота си, за да преста-
не това безумие", каза
Громов.

"Поради възрастта и
опита си той можеше да
не замине, но той тръг-
на и така се разпореди
съдбата, че човекът, кой-
то видя много "горещи

точки", загина..." каза
Олег Добродеев, генера-
лен директор на ВГТРК.

Преди по-малко от ме-
сец Олег Добродеев бе
на церемония в сграда-
та на ВГТКР, където съ-
що бе открита паметна
плоча - на журналиста и
на оператора от канал
"Русия 1" Игор Корнелюк
и Антон Волошин, заги-
нали на 17 юни 2014 г.
край град Луганск.

Жителите на Екатерин-
бург се оказаха най-лю-
бознателните туристи в
сравнение с жителите на
други страни. Това се пот-
върждава от данните на
онлайн допитване на пор-
тала momondo, проведе-
но сред 15 хиляди души
от 15 страни. Организа-
торите на допитването
помолили туристите да
отговорят за какво биха
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харчили пари по време
на отпуската си. Както се
оказа 56% от респонден-
тите от Русия биха си
позволили екскурзии и
посещение на различни
забележителности. Жите-
лите на Екатеринбург, от-
говорили по този начин,
са 62%, докато чужден-
ците са по-малко от по-
ловината.

На второ място по зна-

чимост на разходите
уралци са поставили
храната, от която не ико-
номисват, а на трето е
шопингът. За чужденци-
те третото място е за ус-
ловията на живот по вре-
ме на почивката, а шо-
пингът е на четвърто.

Според туроператори-
те желанието на жители-
те на Екатеринбург да
пътешестват и да полу-

чават нови впечатления и
познания не намалява.
Друго подобно изследва-
не сочи, че само 12% от
жителите на Русия са го-
тови да икономисват за
сметка на екскурзии, а за
Екатеринбург този пока-
зател е 5%. За това лято
най-желани са пътешест-
вията до Барцелона, Рим,
Париж, Милано, Прага и
Ню Йорк.
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Сбогом, Евгений Максимович! Колко страшно
звучат тези думи... И някак странно, защото вече
няма да виждаме  усмивката и погледа на
човека, който толкова години озаряваше с

присъствието и мъдростта си Русия, който успя
да спечели уважението на световни лидери и
обичта на обикновени хора по цял свят.
Вечна му памет!

За да изрази скръбта си от загубата на Примаков в
Москва дойде и експрезидентът на СССР Михаил
Горбачов

Прочувственото слово на президента Владимир Пу-
тин трогна всички дошли да се простят с Евгений
Примаков. Сред тях бе и бившият президент на Ре-
публика Северна Осетия-Алания и настоящ член на
Надзорния съвет на Руския съвет по международни
връзки Александър Дзасохов (първият вляво), кой-
то произнесе слово от името на приятелите на При-
маков

Президентът (2002-2012 г.) Георги Първанов награждава Е. М. Примаков с по-
четен знак на държавния глава за неговия огромен принос за българо-руските
отношения и дружба

Евгений Примаков е първият носител на Гран При на Международната акаде-
мия "Орфей". Наградата е връчена от Светлана Шаренкова и поета Любомир
Левчев по време на представянето на книгата му "Светът без Русия? Докъде
води политическото късогледство"

Наина Елцина - вдовица на експрезидента на Русия
Борис Елцин, искрено скърбеше по повод кончина-
та на Примаков

Евгений Примаков (Сандро) - внук на Примаков, и
съпругата Ирина Примакова
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Русия се прости с Евгений
Примаков. Да отдаде последна
почит дойде и държавният глава
на Русия Владимир Путин. Пок-
лонението пред гроба на Евге-
ний Максимович се състоя в
Москва в Колонната зала на До-
ма на съюзите.В тази сакрална
зала Русия изпраща в послед-
ния им път много от своите вис-
ши ръководители от Ленин и Ста-
лин до Брежнев и Андропов.

В залата пред гроба на При-
маков неотклонно стоеше поче-
тен караул, а на специална пос-
тавка върху червени възглавнич-
ки бяха подредени всички вис-
ши държавни награди, получени
от Евгений Примаков.

Хората влизаха в зданието
свободно, а опашката се прото-
чи през цялата колонна зала, но-
сеха цветя - предимно тъмно-
червени рози. В края на траур-
ната церемония пристигна Вла-
димир Путин. Обръщайки се към
съпругата Ирина Борисовна, дъ-
щерята Лана Евгениевна, към
роднините, приятелите и коле-
гите на Примаков, държавният
глава отбеляза, че в тези тежки
минути се осъзнава целият ма-
щаб на личността на отишлия
си от живота политик.

- От висотата на изживения
от него живот разбираме коло-
салната ценност на неговия опит,
мъдрост, интелект, нравствени
устои и безупречен професио-
нализъм - каза руският прези-
дент.Той е велик гражданин на
нашата страна!

Според Путин Примаков умее-
ше спокойно и конструктивно да
решава най-сложните задачи, ка-
то получаваше максимален
ефект на всички постове: пред-
седател на правителството, ми-
нистър на външните работи, ръ-
ководител на Службата за вън-
шно разузнаване, депутат от
Държавната дума.

- Неговото отношение към Ро-
дината, способността му грамот-
но да решава актуалните задачи
и да отстоява нейните интереси
- това е пример за истински пат-
риотизъм и беззаветна преда-
ност към отечеството - подчер-
та по време на траурната цере-
мония Владимир Путин. - Граж-
даните на Русия познаваха Ев-
гений Максимович и го уважа-
ваха като министър-председател,
който успя да изведе страната
от най-тежката криза. Неговата
отговорност и искрената грижа
за хората ще оставят незаличи-
ма следа в нашите сърца. Такъв
ще запомним Евгений Максимо-
вич - като почтен и благороден
човек.

Тези негови качества се съче-
таваха органично и със статута
му на голям учен и талантлив
дипломат, продължи руският дър-
жавен глава.Именно Примаков
имаше голям принос за укреп-
ването на контактите на Русия с
държавите от Близкия изток.

- Неговата многообразна меж-
дународна дейност се опираше
на дълбоко познание на външ-
ния свят, на постоянен анализ
на геополитическите проблеми,
на богатия опит от лично об-
щуване с лидерите на други дър-
жави. Всичко това работеше за
укрепване на позициите на на-

Âåëèê ãðàæäàíèí íà âåëèêà äúðæàâà
Русия изпрати в последен
път Евгений Примаков

29.10.1929 -
26.06.2015

шата страна - каза президен-
тът. - Невъзможно е да се под-
цени ролята на Евгений Макси-
мович Примаков. Неговият ав-
торитет в чужбина и в страната
беше неоспорим. Той беше при-
тегателен център за много хо-
ра. С него общуваха, с него се
съветваха, сверяваха своите
действия и своите планове. Мо-
га да кажа, че това напълно се
отнася и за мен.

Евгений Примаков мислеше
глобално, открито и смело. Не-
говите жизнена позиция, идеи,
възгледи намериха отражение в
многобройни научни, политичес-
ки и философски трудове, в на-
писаните от него книги.

Евгений Максимович винаги
мислеше за съдбата на Русия,
работеше и живееше за нейно-
то развитие, за нейното процъф-
тяване - каза президентът. - Не-
говата кончина е огромна скръб
за нас, за цялата страна. Ние
ще направим всичко, за да за-
пазим неговото професионално,
творческо и хуманитарно наслед-
ство.

След президента на траурна-
та церемония слово произнесе
министър-председателят Дмит-
рий Медведев. Той подчерта, че
Примаков ще остане пример
както за сегашните, така и за
бъдещите ръководители на Ру-
сия. Премиерът напомни за ра-
ботата му като министър-пред-
седател в края на 90-те години
на миналия век: "Този период
се характеризира от всички ка-
то особено кризисно управле-
ние, в рамките на което Евге-
ний Максимович постигна впе-
чатляващ резултат - той успя
да консолидира противоречиви-
те политически сили и да даде
мощен импулс на икономиката,
която се намираше в разнеби-
тено състояние."

Медведев подчерта, че Прима-
ков е изживял изключително
пълноценен и наситен живот,
посветен изцяло на родината.
Държавен деец от съветско вре-
ме, той се оказа много полезен
и в нова Русия.

Занимаваше се само с най-
сложните въпроси - и в Служ-

бата за външно разузнаване, и
като министър на външните ра-
боти в период, когато положе-
нието на Русия не беше леко -
каза Медведев от името на днеш-
ното правителство на човека,
който е служил вярно на своята
Родина до край.

Един от първите, които дойдо-
ха да се поклонят пред човека,
който оглави правителството в
най-сложния за Русия период,бе-
ше външният министър Сергей
Лавров. Той искрено скърбеше
за загубата на своя учител. В
залата един след друг скланяха
глави и заставаха на почетен ка-
раул пред гроба на Примаков
председателят на Държавната ду-
ма Сергей Наришкин, спикерът
на Съвета на федерацията Ва-
лентина Матвиенко, председате-
лят на ЦИК Владимир Чуров, ек-
спрезидентът на СССР Михаил
Горбачов, съпругата на бившия
президент на Русия Наина Елци-
на, ръководителите на силовите
ведомства, депутати и сенатори,
чуждестранни посланици, сред
които и на САЩ - Джон Тефт,
учени, обществени дейци, обик-
новени хора. През цялото вре-
ме на поклонението и на погре-
бението беше и Светлана Ша-
ренкова, която през последните
15 години издаде на български
всички книги на акад. Примаков,
а техните презентации и срещи-
те с автора в София винаги се
превръщаха в мащабни общес-

твени събития.
- Днес е ден на скръб не само

в Русия, но и в България, каза
Шаренкова. Евгений Максимович
освен велик руски държавник,
дипломат и учен беше искрен и
верен приятел на българския на-
род. Лично за мен това е ог-
ромна загуба на един много бли-
зък и добър човек - той беше
моят учител, наставник и прия-
тел.

Ръководителят на президентс-
ката администрация Сергей Ива-
нов заяви:

- Мога да кажа само, че съм
жив свидетел как Евгений Мак-
симович спаси нашето разузна-
ване от разруха и от всякакви
безумни реформи. А какво пос-
тигна като министър на външни-
те работи и ръководител на пра-
вителството, мисля, че е извес-
тно на всички - и руснаците ни-
кога няма да забравят това.

Валентина Матвиенко е убеде-
на, че Евгений Примаков е бил
и ще остане морален авторитет,
залог за чест и достойнство, чо-
век на съвестта:

- Каквото и да се говори за
него, ще е недостатъчно, за да
се покаже мащабът на тази лич-
ност. Това беше човек, който бе-
зумно обичаше живота, обича-
ше хората, обичаше своите при-
ятели. Той живя истински, пъл-
ноценен живот. Много ще ни
липсва. Ще ни липсват мъдрото
му слово, мнение, позиция.

Председателят на Международ-
ния комитет на Държавната ду-
ма Алексей Пушков е убеден, че
именно Примаков изигра коло-
сална роля в промяната на по-
литическия климат в Русия и в
националната психология - от
усещането за слабост към раз-
бирането, че руският народ мо-
же много:

- Започна завоят към нашата
самостоятелност и ние трябва да
бъдем благодарни за това на Ев-
гений Примаков. По-късно тази
линия беше развита и укрепена
от новото ръководство на Русия
и от Путин, но основите положи
Примаков.

Парламентаристът подчерта, че
в най-сложните за Русия време-
на Примаков е показал, че в по-
литиката има място за чест, чес-
тност и достойнство:

Той беше изключително по-

рядъчен човек в живота и в по-
литиката. Всички помним него-
вия забележителен завой над Ат-
лантическия океан през март
1999 г., когато летеше за сре-
ща с американския вицепрези-
дент Албърт Гор. Примаков ре-
ши, че морално е невъзможно
да лети на преговори със САЩ,
в деня на бомбардировките над
Югославия. Със завоя над Ат-
лантическия океан започна и за-
воят на нашата страна към не-
зависима и самостоятелна вън-
шна политика, към защита на
руските, а не на чуждите наци-
онални интереси.

От името на приятелите мно-
го силни и душевни думи про-
изнесе дългогодишният приятел
на Примаков - Александър Дза-
сохов. След него от името на
семейството говори внукът Ев-
гений Примаков, който произ-
несе много лично слово.

Ние с теб много спорихме...Е,
може би не толкова много, а
само понякога. Но ти винаги се
оказваше прав... Днес ние не
знаем как ще продължим да жи-
веем без теб.  Ще ни бъде труд-
но, но ще се справим.Зная, че
до последния си час ти вярва-
ше в доброто у всеки от нас,
така че ние не те пускаме, Дя-
до. Предстои ти да бъдеш още
дълго с нас като нравствен ори-
ентир! При цялата скръб, която
изпитваме сега, ми се ще да те
изпратим с аплодисменти. Мо-
ля да ме подкрепите.

Колонната зала застина в не-
доумение, толкова неочаквано
прозвуча този призив. Изведнъж
започнаха да ръкопляскат и Ев-
гений Максимович Примаков бе-
ше изпратен с аплодисментите
на днешния политически елит на
Русия.

Президентът Путин мълчаливо
отиде до вдовицата, като за ми-
нута седна до нея и тихо и мно-
го лично започна да й говори.За-
лата мълчеше и никой не пом-
ръдна. Това беше минута на мъл-
чание, в която говореше само
един човек.

Под звуците на траурен марш
в изпълнение на военен оркес-
тър ковчегът с тялото на Прима-
ков беше изнесен от Колонната
зала на Дома на съюзите и пре-
несен през шпалир от военни,
представляващи Сухопътните
войски, Военновъздушните сили
и Военноморския флот.

След това траурният кортеж се
насочи към Новодевическия ма-
настир, където се състоя опело-
то, извършено лично от Патри-
арха на Москва и на цяла Русия
Кирил. По време на опелото Пат-
риарх Кирил каза - обикновено
такива хора като Примаков ги
наричат "велики дипломати и ве-
лики държавни дейци". Но най-
добре за него трябва да се ка-
же, че той беше велик човек,
който живееше според Закона
на съвестта, а значи според Бо-
жия Закон.

Евгений Примаков беше пог-
ребан с всички военни почести
на Новодевическото гробище и
изпратен в последния си път от
Владимир Путин, Патриарх Ки-
рил, Сергей Лавров,Сергей Ива-
нов, Валентина Матвиенко, Сер-
гей Наришкин, Сергей Шойгу,
роднини и приятели, и близки.
Гробът на Евгений Примаков в
Новодевическото гробище е до
този на Президента Елцин.

Евгений Максимович Примаков беше много добър приятел на в. "Русия днес - Россия се-
годня" и при посещенията си в България непременно гостуваше в редакцията. Тази снимка
от 2000 г. е спомен от първата ни среща с този велик човек. Редакционният екип скърби за
голямата загуба на руския народ и изразява искрените си съболезнования на близките на
големия политик и изключителната личност Евгений Примаков
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6. ГЕОПОЛИТИКА

Мариано Каучино

След разпадането на Съ-
ветския съюз и края на сту-
дената война изглеждаше, че
Русия е загубила своето при-
вилегировано положение на
глобален играч. Идването на
власт на Владимир Путин по-
могна да се възстанови ми-
налата мощ на Кремъл на
фона на европейската кри-
за.

Има нещо магично в Ру-
сия. Европейска или азиат-
ска е тази страна? Гигант
между два свята ли е Русия?
А може би Русия е евроази-
атска страна, събрала в се-
бе си различни цивилизации
и традиции, включително и
алтернативния модел на за-
падния културен релативи-
зъм?

Особеното географско по-
ложение на Русия, статутът
й на ядрена държава, пра-
вото на вето в Съвета за си-
гурност на ООН, политичес-
кото, енергийното и истори-
ческото влияние дават пра-
во да смятаме тази страна
за световна държава.

Ото фон Бисмарк казваше,
че Русия никога не е била
толкова силна, колкото е ис-
кала, но и никога не е била
толкова слаба, колкото са
искали някои.

През последните години тя
успя да си възвърне място-
то на централен играч в съв-
ременния свят.

В какво обаче се заклю-
чава истината за днешна Ру-
сия, която се ръководи от
най-неординарния политик в
света?

Кой е Владимир Путин? Ге-
рой, който възстанови вели-
чието на страната след раз-
падането на съветската им-
перия и след националното
унижение през 90-те години
на миналия век, или черна
сила, за която толкова мно-
го и толкова често говорят
западните медии?

Сегашната криза в Украй-
на и ролята на Русия в нея
изведе Запада от дрямка. Се-
га възникна необходимостта
да поговорим за причините
за неотстъпчивото поведение
на Москва, като се опрем на
историческия опит.

За да разберем процеси-
те, протичащи в съвремен-
на Русия, трябва да отчетем
нейното историческо мина-
ло, пълно с героични проя-
ви на народния дух и с дъл-
бок трагизъм.

Руската история се харак-
теризира с трудности при
провеждане на реформите и
с тяхната противоречивост.
Русия винаги се е стремила
да бъде по-близо до Евро-
па, но едновременно с това
е била привързана към сво-
ите национални традиции.

Това, което сега става в
Русия, е неразривно свър-
зано със събитията от 1989-
1991 г., които доведоха до
краха на съветската систе-
ма. Има обаче и по-дълбоки
причини, които отиват с ко-
рените си в епохата на бреж-
невския застой (1964-1982 г.).
Именно в този период за-
почна формирането на се-
гашните ръководители на
руската държава.

В продължение на половин
век ние наблюдаваме таки-
ва важни събития в живота
на страната като отстраня-
ването от власт на Хрушчов,
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Пражката пролет, периодът
на разведряване на между-
народното напрежение, вли-
зането на съветските войс-
ки в Афганистан, "геронток-
рацията на Кремъл, между-
царстването на Андропов и
Черненко, идването на власт
на реформатора Горбачов. С
името на Михаил Горбачов
се свързват такива понятия
като гласност и перестрой-
ка. В периода на неговото
управление съветските вой-
ски напускат Източна Евро-
па, пада Берлинската стена.
Всички тези събития в край-
на сметка ускориха разпа-
дането на Съветския съюз и
приемането на Декларация-
та за държавен суверенитет
на Русия.

В началото на 90-те годи-
ни на миналия век Русия
преживя тежки времена. Из-
вършен беше преход от пла-
нова към пазарна икономи-
ка. Проведе се масовата
приватизация, появиха се
първите олигарси. Последва
дефолтът от 1998 г. и неочак-
ваното идване на власт на
Путин в последната нощ на
отминалия век.

Трябва да отчетем също та-
ка, че икономиката на Русия
е суровинна. Суровинната
рента запълва около 50% от
приходната част на държав-
ния бюджет, осигурява 100%
от постъпленията в Резерв-
ния фонд на страната и във
Фонда за национално бла-
госъстояние. С нея са свър-
зани и 60-70% от постъпва-
щата чуждестранна валута.

Освен това Русия винаги
е била внимателна по въп-
росите на сигурността и от-
браната на страната. Русна-
ците се опасяват от чуждес-

транно нахлуване и за това
има причини. Достатъчно е
да си спомним нашествие-
то на Наполеон през 1812 г.
и нападението над СССР на
нацистка Германия през
1941 г.

Руснаците са свикнали да
се гордеят със своята стра-
на. Съдбата на съвременна
Русия и нейния трагизъм са
тясно преплетени с имената
на двама политици - Горба-
чов и Путин. Тези двама ли-
дери обаче се възприемат по
различен начин в страната
и в чужбина.

Неотдавнашните публика-

ции за разузнавателните
служби на САЩ показаха, че
въпреки милиардите долари
на американските данъкоп-
латци,похарчени от ЦРУ за
подкрепа на подривната дей-
ност срещу СССР, Белият
дом така и не можа да раз-
бере слабите и силните мес-
та на Съветския съюз.

Сега, когато политици, уче-
ни и политолози ожесточе-
но спорят за началото на но-
ва студена война, само раз-
бирането на историческата
значимост на Русия може да
ни даде ключ към разгада-
ване на тайната: какво ни
подготвя новият глобален
свят.

Историята учи, че мирът и
глобалното процъфтяване
обикновено се базират на
велики исторически и култур-
ни тенденции, които не мо-
гат да се променят по наше
желание.

Историята сочи, че същес-
твува почти линейна зависи-
мост между цените на неф-
та и твърдостта на външна-
та политика на Москва. Дъж-
дът от нефтодолари, който
се изля над Съветския съюз
през 70-те години на мина-
лия век в резултат на съби-
тията, свързани с арабско-
израелската криза през 1973
г. и иранската криза през
1979 г., подтикнаха брежнев-
ското политбюро към реше-
ние за влизане в Афганис-
тан. Нефтеният бум в нача-
лото на този век позволи на
Кремъл през август 2008 г.
да влезе в Южна Осетия.

Руската история, като се
започне от царска Русия и
се завърши с със съвремен-
ната епоха, показва, че Мос-
ква разбира своите нацио-
нални интереси през очите
на велика държава. Поведе-
нието на Русия по отноше-
ние на зоната си за влия-
ние се заключава в това, че
на никого не е позволено да
нахлува в сферата на рус-
ките национални интереси,
тъй като това носи заплаха
за нейния суверенитет.

И последното, което искам
да кажа.

Русия не се вижда откъс-
ната от глобалната светов-
на политика. И тя има пра-
во на това, защото прите-

* Авторът е известен аржен-
тински политолог. Издал е кни-
гата "Русия - глобалният играч.
Възраждането на гиганта и
безпокойството на Запада"

жава обширна територия, ог-
ромен ресурсен потенциал,
ядрен арсенал. За съжале-
ние през последното десе-
тилетие Западът се стреме-
ше постепенно да изтласка
Русия от позицията на вели-
ка държава, като отдаваше
предпочитанията си на Ки-
тай и Индия.

Именно тук се крият при-
чините, подтикнали руското
ръководство да премине към
активни действия за прид-
вижването на идеята за мно-
гополюсен свят. Русия се
стреми да демонстрира пред
световната общност алтер-
нативен път за политическо,
културно и духовно развитие
върху основата на европей-
ските ценности.

Москва смята, че времето
на еднополюсния свят (1991-
2008 г.), когато след края на
студената война САЩ оста-
наха единствената супердър-
жава, трябва да остане в ми-
налото.

Трябва да разберем, че за
руснаците, особено за слу-
жителите в областта на си-
гурността, разпадането на
Съветския съюз и падането
на Берлинската стена са го-
ляма загуба. Ето защо Гор-
бачов стана отрицателна фи-
гура в своята страна, докато
на Запад му се възхищават.

Заради историческата си
значимост, огромните си
размери и политическата си
воля на Русия е съдено и в
бъдеще да бъде световен иг-
рач. Историческата неспра-
ведливост, допусната през
80-те и 90-те години на ми-
налия век, трябва да бъде
поправена.

Дългосрочните интереси
на Запада ще бъдат по-доб-
ре защитени, ако бъдат спаз-
вани принципите на уважи-
телното отношение към пар-
тньора, на взаимноизгодно-
то сътрудничество, ако се от-
читат политическите и исто-
рическите реалности.

Политическите лидери ще
придобият авторитет на дър-
жавни дейци едва тогава, ко-
гато успеят да маневрират
правилно в протичащите съ-
бития и се научат да отчи-
тат историческите тенденции
на развитие.

("Infobae", Аржентина)

Много руснаци смятат, че сред малкото добри дела на Ел-
цин е изборът му за наследник - Владимир Путин

Горбачов стана отрицателна фигура в своята страна, докато на Запад му се възхищават
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Под таким девизом с бо-
льшим успехом прошел
Второй Балканский фести-
валь русской песни, соб-
равший в Софии 27-28 ию-
ня более двухсот российс-
ких соотечественников и
друзей из разных городов
Болгарии, Македонии, Сер-
бии и Хорватии. Он орга-
низован Коордиционным
Советом российских сооте-
чественников в Болгарии,
Федерацией "Союз сооте-
чественников" и Нацио-
нальным обществом "Вмес-
те с Россией" при поддер-
жке Посольства России в
Болгарии, Департамента
внешнеэкономических и
международных связей го-
рода Москвы, представите-
льства Россотрудничества в
Болгарии и Дома Москвы
в Софии.

Председатель Координа-
ционного совета российс-
ких соотечественников в
Болгарии, председатель
Федерации "Союз сооте-
чественников" Марина Да-
дикозян открыла II Балкан-
ский фестиваль русской
песни соотечественников,
отметив, что победа в Ве-
ликой Отечественной вой-
не - это веха, изменившая
мир. И сколько бы лет ни
прошло с великого Дня По-
беды - время не может зат-
мить ни память, ни общую
ответственность за сохра-
нение героического насле-
дия защитников Отечества.
Марина Дадикозян привет-
ствовала ветеранов Вели-
кой Отечественной войны,
которые приехали на фес-
тиваль из разных городов
Болгарии, и выразила сер-
дечную благодарность Пра-
вительству Москвы, Посо-
льству России в Болгарии,
представительству Россот-
рудничества в Болгарии и
Дому Москвы в Софии за
содействие и поддержку
при проведении фестиваля.
Официальными гостями
фестиваля были: сотрудник
Посольства России в Бол-
гарии Константин Емелин,
сотрудник представительс-
тва Россотрудничества в
Болгарии Владимир Конс-
тантинов, директор Дома
Москвы в Софии Борис Гро-
мов, председатель Коорди-
национного совета сооте-
чественников в Хорватии
Елена Пиличева-Чорко,
представители "Федерации
дружбы с народами России
и стран СНГ" Боряна Илие-
ва и Бечо Якимов, предсе-
датель Национального об-
щества "Вместе с Россией"
Димитр Димитров, которые
тепло приветствовали учас-
тников фестиваля.

Вела фестиваль замести-
тель председателя Федера-
ции "Союз соотечественни-
ков", председатель Русско-
го клуба "Встреча" Перник
Любовь Сосновская.
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Оценивало исполнителей
жюри, в состав которого
вошли: Лариса Левшеня -
художественный руководи-
тель Сахалинской филармо-
нии (Южно-Сахалинск, Рос-
сия), Оливера Милкович -
музыковед, преподаватель,
менеджер по организации
концертов сербских и инос-
транных исполнителей в
Сербии (Сербия), Галина
Христова - профессио-
нальный музыкант, педагог
(Перник, Болгария), Боря-
на Илиева - главный сек-
ретарь Федерации дружбы
с народами России и стран
СНГ, Виктория Богданска -
председатель Русского ку-
льтурно-информационного
клуба Благоевград.

Более семи часов про-
должалась конкурсная
программа в первый день
фестиваля. Согласно Поло-
жению фестиваля "Победа
в сердцах поколений" учас-
тники исполняли по две
песни, одна из которых на
военную тематику. Участни-
ки были и уже известные,
всеми любимые, и впер-
вые принявшие участие
коллективы и индивидуаль-
ные исполнители. Стоит от-
метить, что в этом году
Фестиваль привлек боль-
шое количество представи-
телей молодого поколения
соотечественников, котор-
ые выступали так талантли-
во и зажигательно, что
очень затруднили жюри при
выборе победителей.

Торжественная Церемо-
ния награждения победите-
лей Второго Балканского
фестиваля русской песни
соотечественников и Гала-
концерт победителей сос-
тоялись на следующий
день. Высшей награды фес-
тиваля - Гран-при удостоен
ансамбль "Славянка" (Маке-
дония), художественный ру-
ководитель Ольга Деспото-
вич. Среди коллективов
были вручены и две первых
награды, победителями ста-
ли ансамбль "Калинка"
(Хорватия) , художест-
венный руководитель Татья-
на Миколай, и вокальная
группа "Пятница-13" (Болга-
рия, Ямбол), художест-
венный руководитель Еле-
на Иванова. Второе место
завоевала вокальная груп-
па "Гармония" (Свиленград),
а третье - ансамбль "Дев-
чата" (Тырговиште). Коллек-
тивы "Поющие сердца" (Бо-
тевград) и "Восход" (Пле-
вен) получили поощритель-
ные награды фестиваля.

В номинации "Малые
формы" первое место при-
суждено дуэту "Маэстро и
приятели" (Плевен), поощ-
рительная награда вручена
дуэту Никол и Паула Стра-
тиевы (Шумен), дипломов
фестиваля удостоены дуэт
"Дружба" (Ямбол) и квартет
"Лада" (Несебр).

В номинации "Солисты -
I возрастная категория" (7-
12 лет) присуждены два
первых места: победителя-

ми стали Мария Тасева
(Петрич) и Мария Пуйкова
(Русе), второе место заво-
евала Анна-Мария Главина
(Хорватия), а третье -Алек-
сандра Стойчева (Шумен).
В номинации "Солисты - II
возрастная категория" (13-
18 лет) вновь вручены две
высшие награды: первое
место завоевали Кристина
Малекоци (Хорватия) и Ка-
ролина Ференц (Бургас).
Второе место - у Елизабет
Ивовой (Перник), а третье
- у Екатерины Борискиной
(Сербия).

В номинации "Солисты -
любители - III возрастная
категория" первое место
жюри присудило Ирине
Стояновой (Ямбол), которая
тронула всех зрителей
прекрасным исполнением
песен "Братьям славянам"
и "Поклонимся великим тем
годам". Вручены две наг-
рады за второе место, их
завоевали молодые участ-
ницы из Софии Полина
Мумжинская и Наталия По-
пова. Третье место - у Оль-
ги Вылчевой (Шумен). По-
ощрительные награды фес-
тиваля вручены Татьяне
Балджиевой (Свиленград),
Нине Димитровой (Хисаря),
Марианне Дечевой (Сви-
ленград), Петру Георгиеву
(Ловеч), Екатерине Соло-
вьевой (Несебр).

В категории "Солисты-
професионалы" жюри опре-
делило два первых места,
награды вручены Ирине

Горшковой (Варна) и Дени-
су Иванову (Стара-Загора),
второе место завоевала Га-
лина Тимофеева (Петрич).

Награды на фестивале
вручили и партнерские ор-
ганизации. Представители
Национального движения
"Русофилы" Емил Миланов
и Ваня Янакиева вручили
грамоты всем детям-учас-
тникам и специальную наг-
раду - 11-летней Марии Та-
севой (Петрич). Награда
Национального общества
"Вместе с Россией" удос-
тоены ансамбль "Калинка"
(Хорватия) и Ирина Стоя-
нова (Ямбол). Представи-
тели Федерации дружбы с
народами России и стран
СНГ Боряна Илиева и Бе-
чи Якимов вручили памят-
ные подарки руководите-
лям художественных кол-
лективов из Македонии -
Ольге Деспотович и из
Хорватии - Татьяне Мико-
лай, а также члену жюри
Оливере Милкович (Сер-
бия). Приза зрительских
симпатий удостоена самая
маленькая участница фес-
тиваля - 7-летняя Мира
Пуйкова из Русе.

Затем состоялся Гала-кон-
церт победителей, который
еще раз порадовал зрите-
лей и участников исполне-
нием прекрасных русских
песен. Завершился концерт
песней "День Победы", ко-
торую, стоя и аплодируя,
пел весь зал.
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8. СООТЕЧЕСТВЕННИК

Наталья Емелина

С 25 по 28 июня 2015 года
в Софии и Сандански про-
шел ІV Международный фо-
рум "Русский язык через
русскую литературу и русс-
кое искусство" с участием
представителей России,
Болгарии, Германии, Укра-
ины, Польши, Румынии и Ни-
дерландов. Всего в работе
форума приняли участие бо-
лее 200 человек, включая
специалистов библиотек, ди-
ректоров детских садов и
школ, учителей и методис-
тов, экспертов, преподава-
телей вузов, представителей
Болгарской академии наук,
органов управления образо-
ванием и международных
неправительственных орга-
низаций. По сравнению с
предыдущим аналогичным
мероприятием, посвя-
щенным русскому языку и
русской культуре, количес-
тво болгарских участников
значительно увеличилось.

Форум состоялся в рам-
ках международного проек-
та Муниципального культур-
ного института "Столичная
библиотека" и Фонда "Рус-
ский мир" при содействии
мэрии Софии, Министерст-
ва образования и науки
Болгарии, Посольства Рос-
сийской Федерации в Рес-
публике Болгарии, предста-
вительства Россотрудни-
чества в Болгарии - Россий-
ского культурно-информа-
ционного центра в Софии,
Международной ассоциа-
ции преподавателей русс-
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кого языка и литературы,
Международного педагоги-
ческого общества в поддер-
жку русского языка, Госу-
дарственного института
русского языка им. А.С.
Пушкина в Москве, Нацио-
нальной сети болгарских
базовых учебных заведений
с изучением русского язы-
ка, Болгарской националь-
ной сети преподавателей
русского языка и культуры,
Общества русистов Болга-
рии и других российских и
болгарских организаций.

В рамках форума прове-
дены круглый стол, три мас-
тер-класса, конференция и
два методических семинара.

В день открытия Междуна-
родного форума заместитель
министра образования и на-
уки Болгарии Ваня Кастре-
ва провела деловые перего-
воры с представителями
всех стратегических органи-
заций в России - участни-
ков Форума. Встреча прош-

ла в теплой дружественной
атмосфере, и с обеих сто-
рон было заявлено желание
дальнейшего продолжения и
развития совместной работы
в области образования и
обучения болгарских детей
и молодежи русскому язы-
ку и русской культуре. Так,
во время работы круглого
стола на тему "Русский язык
и русская культура - основа
взаимопонимания и конст-
руктивного сотрудничества"
было подписано соглашение
о сотрудничестве между Го-
сударственным институтом
русского языка им. А.С. Пуш-
кина и Болгарской национа-
льной сетью преподавателей
русского языка и культуры.

Форум в Сандански от-
крылся праздничным кон-
цертом, подготовленным
Региональным инспектора-
том по образованию г. Бла-
гоевграда, силами гимна-
зии им. Яне Сандански;
гостей и участников при

входе в Дом культуры ра-
достно и гостеприимно
встречали заместитель
мэра г. Сандански и дирек-
тор школы.

В рамках направлений
русский язык через русскую
литературу и искусство в
детском саду, в школе и в
университете выступающие
затронули практические ас-
пекты обучения русскому
языку. Особое внимание об-
ращалось на возможности
применения современных
технологий в обучении рус-
ского языка как иностран-
ного в упомянутых типах
учебных заведений, на воз-
можность сочетания тради-
ционных методов, соответ-
ствующих учебным планам
и программам, с современ-
ными технологиями. Широ-
ко обсуждалось использо-
вание элементов русской
культуры в преподавании
русского языка, необходи-
мость интегрированного

подхода в обучении и его
значение для повышения ка-
чества образования.

Особый интерес вызвали
выступления, в которых зат-
рагивались приемы исполь-
зования изобразительных
технологий, лингвокультуро-
логический аспект в обуче-
нии русскому языку как
иностранному и значение
русской литературы для
развития творческих спо-
собностей учащихся. Высту-
пающие поделились своим
практическим опытом и об-
судили актуальные вопросы.

Участники Форума выра-
зили удовлетворение резу-
льтатами его работы, отме-
тили высокий организаци-
онно-методический и на-
учный уровень проведения
всех запланированных в
его рамках мероприятий и
подчеркнули целесообраз-
ность и продуктивность ре-
гулярного проведения по-
добных встреч в Софии.

Интервью Министра
иностранных дел Рос-
сии С.В.Лаврова телека-
налу "РБК" "на полях" Пе-
тербургского междуна-
родного экономического
форума

- Уже последовали
заявления, что реак-
ция Москвы на арест
российского имущес-
тва за рубежом в свя-
зи с "делом ЮКОСа"
будет очень жёсткой.
Каким может быть от-
вет на эти действия?

- Взаимность. Отве-
том будет взаимность.
Это неизбежно. Только
так и можно действо-
вать на международной
арене. Взаимность
бывает как позитивной,
так и негативной, как в
данном случае. Сейчас
мы добиваемся отмены,
прежде всего, ареста
счетов наших диплома-
тических учреждений.
Во Франции тоже на-
чинали с ареста счетов
Посольства, Предста-
вительства при ЮНЕС-
КО, Торгпредства, а за-
тем отыграли назад, ос-
тавив арестованными
только счета российс-
ких компаний с госу-
дарственным участием.
В Бельгии, повторяя ту
же неправомерную си-
туацию, объявили о зак-
рытии счетов наших
дипломатических пред-
ставительств - Посоль-
ства, представительств
при ЕС и НАТО. Это аб-
солютно противоречит
Венской конвенции о
дипломатических сно-
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шениях, которая обес-
печивает иммунитет
всей дипломатической
собственности - недви-
жимости и всего с этим
связанного. Представи-
тели Министерства
иностранных дел Бель-
гии посылают сигналы,
что были не в курсе и
что у них независимая
судебная система. Та-
кие объяснения не при-
нимаются, потому что
согласно международ-
ному праву гарантии
иммунитета дипломати-
ческой собственности
предоставляет государ-
ство, которое, в данном
случае в сношениях с
внешними партнёрами,
действует через МИД.

- Там есть несколько
оговорок, которые при
определённых усло-
виях могут иметь зна-
чение. Как было в слу-
чае с фирмой "Нога".

- В международном
праве не существует
оговорок для данной
ситуации.

- Вы говорите о не-
гативной взаимности.
Начнём ли мы в ответ
арестовывать счета
или просто будем оп-
ротестовывать?

- Наши экономичес-
кие операторы собира-
ются обращаться в рос-
сийский суд с просьбой
в ответ на неправомер-
ные действия по отно-
шению к ним предпри-
нять такие же действия
в России - арест собс-
твенности иностранных
компаний с государст-

венным участием.
- Как я понимаю, обе

стороны сейчас нахо-
дятся "на взводе". В
рамках каждого ПМЭФ
все говорят об инвес-
тиционном климате.
Арест наших счетов -
безобразие, но если
мы собираемся пред-
принимать аналогичн-
ые ответные действия,
то говорить о каком-то
инвестиционном кли-
мате вообще не
придётся.

- Не исключаю, что это
приурочено специально
к ПМЭФ. Я не сторон-
ник теории заговоров,
но даже если это слу-
чайное совпадение, то,
конечно, работает про-
тив тех, кто хотят нор-
мально, без каких-то ис-
кусственных препятст-
вий работать в Россий-
ской Федерации. Так что
вольно или невольно, но
они помогают тем, кто
хотели бы такое сотруд-
ничество затруднить.

- Визит Госсекретаря
США Дж.Керри в Рос-
сию вызвал у многих
если не оптимизм, то
намёк на него. Каза-
лось, что дело сдвину-
лось, а Госсекретарь
почувствовал, что без
России не обойтись в
решении некоторых

вопросов. Действите-
льно ли это так, и о ка-
ких вопросах может
идти речь?

- Не думаю, что су-
ществует какая-то серь-
ёзная мировая пробле-
ма, которую можно ре-
шить без Российской
Федерации. Посмотри-
те, что сейчас считает-
ся приоритетом полити-
ки США и Запада в це-
лом. Если брать ситуа-
цию, не касающуюся Ук-
раины, то это Сирия,
Ливия, проблема миг-
рантов, которые бегут
из Африки через Ливию
в Европу в поисках луч-
шей жизни и создают
"головную боль" для Ев-
ропейского союза. Это
Ирак, в котором после
американского вторже-
ния и последующего
ухода так ничего и не
наладилось в том
смысле, чтобы можно
было надеяться, что
страна сама справится
со своими проблемами.
Это Йемен, иранская
ядерная программа,
ядерная проблема Ко-
рейского полуострова и
многое другое. Ни в од-
ном из этих вопросов
невозможно решать
серьёзные задачи без
нашей страны. Россия
присутствует во всех

форматах, которые соз-
даны для рассмотрения
этих проблем, и, конеч-
но, играет очень важ-
ную роль для обеспече-
ния стабильности в дол-
госрочном плане на
Ближнем Востоке,
включая поиск решения
палестино-израильского
конфликта. Я бы не наз-
вал приезд Госсекрета-
ря США Дж.Керри сви-
детельством того, что
они, наконец, это пони-
мают. В прошлом году
я встречался с Дж.Кер-
ри чаще, чем с кем-ли-
бо из моих коллег - по-
моему, 17 раз. В этом
году уже состоялось 4
наших личных встречи,
не считая десятков те-
лефонных разговоров.

Мы исходим из того,
что все перечисленные
проблемы - это не
проблемы Запада. Они
носят глобальный ха-
рактер, и Россия кров-
но заинтересована в их
решении, чтобы в этих
стратегически важных
регионах мира наступи-
ли стабильность и по-
рядок, и с ними можно
было нормально сот-
рудничать в торгово-
экономической, гумани-
тарной и любых других
сферах. Когда занима-
емся этими проблема-
ми, мы никому не де-
лаем одолжения. Мы
работаем на мировую
стабильность, которая в
наших собственных ин-
тересах. Мы никогда не
уходили от взаимодей-
ствия с американцами,

НАТО и Евросоюзом.
Они решили нас на-

казывать за то, что ук-
раинский народ не под-
нялся единым фронтом
приветствовать государ-
ственный переворот. А
значительная часть это-
го народа отказалась
принимать путчистов.
Сейчас очень важно,
чтобы мы помогали ук-
раинскому народу обес-
печить решение этого
не нами созданного
кризиса. Они решили
обвинить нас, а не са-
мих себя в том, что си-
туация на Украине до-
ведена до антиконсти-
туционного государст-
венного переворота.
Это их выбор. Они пе-
рекрыли каналы обще-
ния и сейчас потихонь-
ку начинают искать воз-
можности, как им без
"потери собственного
лица" их возобновить.
Мы не будем "вредни-
чать" и ответим взаим-
ностью (в данном слу-
чае взаимность будет
позитивной), если нам
предложат разморозить
каналы общения.

Продолжение
следует
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9. 70 ЛЕТ ПОБЕДЫ

Âñå ìû áûëè êàê îäíà ñåìüÿ - ïîýòîìó è âûñòîÿëè!

"Родилась я 16 фев-
раля 1930 года, в с.Ку-
тьма, под Тулой. Была
самым младшим ре-
бенком в семье, у ме-
ня было пятеро бра-
тьев и одна сестра. У
матери корни были из
казаков, ее дед даже
служил на св. Афоне.
Мой отец, Тихонов Ва-
силий Иванович, был
прекрасным плотни-
ком, как говорится -
мастером на все ру-
ки, и настоящим ком-
мунистом. Когда нача-
лись первые "чистки"
в партии, его забра-
ли и сослали на Со-
ловки. Вернулся он в
конце 1937 года, но
почти сразу его опять
арестовали - "без пра-
ва переписки"... Уже в
50-х годах я узнала,
что он был расстре-
лян 8 января 1938 го-
да. Так наша мама ос-
талась вдовой реп-
рессированного "вра-
га народа" с семью
детьми на руках,
сполна "хлебнув" горя
еще за три с лишним
года до войны...

Когда началась вой-
на, старшие братья
ушли на фронт, один
из них - Саша - погиб
под Ленинградом.

Из воспоминаний о
войне осталась яркая
картина: я держусь за
подол матери, а она
в отчаянии замахива-
ется топором на нем-
ца, который хотел уг-
нать у нас корову -
единственную нашу
"кормилицу"... Как все
обошлось - сама не
знаю: корову нам ос-
тавили...

И еще одна карти-
на: немцы бегут, отс-
тупают, вот-вот в се-
ло войдут наши. Нас,
всех жителей села,
согнали в церковь, за-
перли... Может, соби-
рались поджечь, но
мы чудом остались
живы: видимо, фа-
шисты не успели...

Мы - дети, подрост-
ки, трудились нарав-
не со взрослыми,
сформировали свою
"Группу труда": уро-
жай зерна и картофе-
ля помогали собирать

Анна Васильевна Стаханова - ветеран
тыла, из тех, кого по праву называют Героями
Трудового фронта. Подростком внесла вклад

в Победу Советской Армии своим самоотвер-
женным трудом в тылу. Награждена медалью
"За доблестный труд в Великой Отечествен-
ной войне 1941-1945 гг.",  юбилейными медалями
"50 лет Победы" и "65 лет Победы", а также
юбилейной медалью "65 лет Победы над фашиз-
мом" (Республика Болгария). Анна Васильевна -
член Ветеранской организации "Русского клу-
ба", г. Софии.

К сожалению, недожив до юбилея Победы, Ан-
на Васильевна скончалась.

А.В.Стаханова,
1958 год.

У Памятника Советской Армии в Софии. С мужем
М.И.Стахановым, зятем Таско Ерменковым и до-
черью  Наталией

9 мая 2012 год. Российский культурно-
информационный центр

В РКИЦ

Стаханова Анна Васи-
льевна - член Ветеран-
ской организации "Рус-
ского клуба", г. Софии

(который тут же отп-
равлялся на фронт -
практически селу ни-
чего не оставалось),
после этого собирали
оставшиеся колоски и
сдавали их на вес -
даже соревновались,
кто больше соберет...
Собирали в поле гни-
лую оставшуюся кар-
тошку и несли в детс-
кий сад, чтобы там
для маленьких делали
картофельные котлет-
ки... А сами ели и кар-
тофельные очистки...
При этом ходили еще
и на уроки: все успе-
вали!

День Победы пом-
ню:  в центре села
был установлен рупор
- большой, черный - и
из него прозвучало
сообщение о Победе.
Все высыпали на пло-
щадь, смеялись, пла-
кали, обнимались...
Все мы были как од-
на семья - поэтому и
выстояли!

После школы я пос-
тупила в педучилище,
так как всегда мечта-
ла быть учительницей.

Первую зарплату при-
несла маме, и она
долго плакала... К то-
му времени уже не
стало моей сестры, а
вскоре - и мамы...
Война ни для кого не
прошла даром и еще
долго давала о себе
знать...

Замуж я вышла в
1950 году за военного
- офицера Советской
Армии, фронтовика -
Стаханова Михаила
Ивановича. С ним мы
прошли наш послево-
енный боевой путь: в
Кантемировской диви-
зии под Москвой, ког-
да он постоянно был
на службе, на учени-
ях, на военных пара-
дах в Москве... Потом
- на Украине, во Льво-
ве, когда обстановка
там была не самой
спокойной, и офице-
рам, членам их семей,
порой грозила реаль-
ная опасность... Затем
мужа послали на
службу в ГДР, в Груп-
пу Советских войск в
Германии. Об этом то-
же можно долго рас-
сказывать. Главное же
- наша семья (к тому
времени у нас было
две дочери)  всегда
была дружной, все
трудности преодоле-
вали вместе, куда бы
нас не забрасывала
судьба... Служили и на
Дальнем Востоке, а
потом в Калуге.

Я всегда работала:
в детских домах, в
школах - во всех гар-
низонах, где мы жили.
Учительский стаж у
меня - 35 лет! Очень
любила художествен-
ную самодеятель-
ность, всегда прини-
мала участие в спек-
таклях и солисткой
была в вокальных
группах. У родителей
была самая певчая се-
мья в селе, все зна-
ли: Тихоновы запели
надо идти слушать...

Старшая дочь вы-
шла замуж за болга-
рина, который учился
у нас в Москве, мы
его полюбили, как
сына, и приезжали к
ним в гости в Болга-
рию каждый год, объ-
ездили практически
всю страну: и монас-
тыри, и памятники, и
разные города...

Болгария нам нра-
вится, и когда муж
вышел на пенсию, мы
приехали жить к до-
чери, зятю и внучке в
Софию, в 2002 году.
Незаметно пролетело
12 лет, мы чувствуем
себя здесь как дома -
тем более что рядом
дети, внучка. Вторая
дочка живет далеко,
но и она каждый год
навещает нас с вну-
ками - их трое.

Вот уже семь лет мы
являемся членами Ве-
теранской организа-
ции "Русского Клуба",
в Софии, чему очень
рады. Здесь у нас по-
явилось много друзей,
с которыми у нас мно-
го общего: вспомина-
ем прошлое, делимся
своими радостями по
поводу детей и вну-
ков, встречаем праз-
дники. Посещаем Рус-
скую церковь,  пос-
частливилось даже
встретиться с Патри-
архом Всея Руси Ки-
риллом! Это, конечно,
был один из самых яр-
ких моментов нашей
жизни: ведь мы не так
давно венчались с
Михаилом Иванови-
чем тут, в Болгарии!

Часто собираемся в
РКИЦ, где ветеранам,
всегда оказывается
особое внимание. Два
года назад нам была
вручена награда в
День семьи. В Посо-
льство России в Бол-
гарии нас приглашают
на приемы, концерты,
и обстановка там та-
кая сердечная, что
мне даже доводилось
петь вместе с группой
"Граммофон". Приве-
чает нас и Дом
Москвы - зовет и на
праздники, и на
встречи с москвича-
ми, и с болгарской со-
циалистической моло-
дежью - со всеми, кто
любит Россию, кто ве-
рит в нашу дружбу и
не забывает прошло-
го!"

Авторы рубрики "70
лет Победы" Анаста-
сия Гусева и Дарья
Серженко сердечно
благодарят дочь Анны
Василевны - Наталию
Ерменкову за предос-
тавленный материал.

В Посольстве РФ с Юрием Исаковым
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Страницу подготовила
Светлана Михова

Кошелек

Раньше, подсчитав
зарплату и цены на пу-
тевки - мы понимали,
что не устали. Теперь,
видя цены на продукты

- понимаем, что еще и не голодные...

Кот Бегемот

Банкам
могут дать
право при
приеме на
обслужи-
вание рос-
сиян иден-
тифициро-
вать их не
только по
паспорту
РФ, но и по заграничному паспорту.
Такой вопрос в настоящее время обсуж-
дается Центробанком совместно с Фе-
деральной миграционной службой. Но-
вация будет актуальна для клиентов, по-
терявших российский паспорт. Также это
будет полезно лицам с двойным граж-
данством, постоянно проживающим за
пределами России. Сейчас банки имеют
право идентифицировать россиян с
двойным гражданством по загранично-
му паспорту, а граждан, постоянно про-
живающих на территории РФ, - только
по российскому. Банки требуют у рос-
сиян общегражданский паспорт при иден-
тификации клиентов в рамках любых опе-
раций, включая открытие вклада, выда-
чу кредита, обмен валюты и денежные
переводы. Только если клиент - гражда-
нин иностранного государства, банки
идентифицируют его по удостоверяюще-
му документу его страны.

Первые нефинансовые компании ста-
ли подключаться к бюро кредитных ис-
торий (БКИ) с целью использования кре-
дитной информации, прежде всего для
проверки нанимаемых на работу сотруд-
ников. Сейчас сведения из кредитных ис-
торий уже активно применяются финан-
совыми компаниями (банками, страховщи-
ками и пр.) для оценки потенциальных кли-
ентов при выдаче займа или оформлении
страховки. В Объединенном кредитном бю-
ро говорят, что находятся на заключите-
льной стадии по подписанию договоров с
несколькими крупными производственны-
ми компаниями. Нефинансовые компании
при подключении к БКИ преследуют иные
цели, чем банки. Для крупных предприя-
тий первоочередной целью использования
сведений из кредитных историй является
более качественная проверка сотрудников
на этапе найма их на работу. Особенно
это актуально в том случае, если долж-
ность, на которую претендует кандидат,
предполагает материальную ответствен-
ность - главный бухгалтер или финансовый
директор.

Минфин предложил в 2018 г. увели-
чить акцизы на алкоголь крепостью
свыше 9% за исключением пива, вин,
шампанских и винных напитков. Пред-
ложение подразумевает, что ставки ак-
цизов на 2016 и 2017 годы сохраняют-
ся неизменными, а в 2018 г. будут про-
индексированы на 5% к уровню 2017 г.
Так, ставка акциза увеличится на 21 руб.
- до 439 руб. за 1 л. Акцизы на вино
вырастут на 1 руб.: до 11 руб. за литр
обычного, до 6 руб. - за литр с защи-
щенным географическим указанием, а
также игристые вина за исключением тех
с защищенным географическим указа-
нием - до 28 руб.

Часто мы смотрим на
цены, прикидывая, купить
нам что-то или нет. В от-
личие от качества това-
ра его стоимость не яв-
ляется чем-то посто-
янным. Во многих случа-
ях можно снизить ее.
Главное - уметь торгова-
ться. Как это правильно
делать, советуют экс-
перты "Комсомолки".

Мешает гордость

Есть такой стереотип -
мол, торгуются только
бедные. Такое мнение
выгодно продавцам. На-
верное, они его и внед-
рили в наши головы. На
самом деле бережли-
вость не имеет ничего об-
щего с бедностью. Ско-
рее, наоборот. Например,
миллиардер Дональд
Трамп всегда торгуется и
называет гордость, кото-
рая мешает экономить,
глупостью. Торговаться и
сбивать цены можно поч-
ти везде. Начиная от по-
купки магнитиков во вре-
мя путешествий до поку-
пок более глобальных -
автомобиля или недвижи-
мости.

Торговые хитрости

Сначала нужно понять,
что вы с продавцом об-
щаетесь на равных.
Каждый хочет извлечь
максимум из сделки. А
это возможно, только ес-
ли найти компромисс.
Начинать разговор о
скидке нужно не спонтан-
но. Сначала следует вни-
мательно осмотреть то-
вар. И… найти какие-то
дефекты. Это может быть
неровный шов у понра-
вившегося платья, едва
заметная трещинка на
магнитике, неидеальное
состояние автомобиля,
неудачное расположение
квартиры. Как известно,

Банк России утвердил
санкции для банков, ко-
торые будут уличены в ве-
дении двойной бухгалте-
рии. Речь идет о не офор-
мленных должным обра-
зом, скрытых депозитах,
которые не поставлены
на баланс банка и на ко-
торые не оформлены кас-
совые документы, сооб-
щают "Известия".

Виновным в ведении та-
кой двойной бухгалтерии
предлагают ограничить
доступ к финансированию
ЦБ, переместив такой
банк в "проблемную" груп-
пу по экономическому по-
ложению, а также на
шесть месяцев ввести
запрет на их работу со
средствами граждан.

Глава ЦБ Эльвира На-
биуллина объявила, что
все банки пройдут
экспресс-проверку на
предмет наличия скрытых
вкладов. Это заявление
прозвучало на фоне
вскрытых махинаций в

Öåíà íå ñòåíà - ïîäâèíåòñÿ
Как правильно торговаться, чтобы сэкономить

чем больше времени и
сил мы тратим на что-то,
тем тяжелее нам с этим
расстаться. Продавцы - не
исключение. Если в ма-
газине вы примерили од-
но платье и просите у
продавца скидку - это од-
на история. Если вы пе-
ремерили их десяток и
консультант помогал вам
- совсем другая. В пос-
леднем случае есть боль-
ше шансов получить скид-
ку. Здесь продавец станет
жалеть о потерянном вре-
мени, и ему будет труд-
нее расстаться с клиен-
том. Если вам не сдела-
ли нужную скидку, смело
разворачивайтесь и поки-
дайте магазин. Скорее
всего, продавец захочет
вас удержать.

Скидка на пределе

Просите больше - полу-
чите столько, сколько на-
до. Этот принцип отлич-
но срабатывает в торгов-
ле. Начиная торговаться,
смело сбрасывайте 50%
от исходной цены. Но как
бы хорошо вы ни торго-

вались, размер скидки не
может быть беспре-
дельным. Желание слиш-
ком сильно сбить цену мо-
жет вызвать категоричный
отказ со стороны продав-
ца продолжать перего-
воры. Самый действенный
способ получить скидку -
это показать продавцу,
что у вас есть деньги и
вы готовы совершить по-
купку прямо сейчас. Ко-
нечно, торговаться мож-
но не везде. Странно бу-
дет делать это, приобре-
тая продукты в супермар-
кете. Здесь цены зафик-
сированы, и никакие ва-
ши уловки не помогут.

Бережливый новосел

При покупке квартиры
поводом для торга может
быть удаленность дома от
метро или остановки об-
щественного транспорта,
отсутствие сетевых мага-
зинов, детских садов и
школ поблизости, малень-
кая парковка, первый или
последний этажи, отсутс-
твие балкона, грязный по-
дъезд, неудобная плани-

ровка, состо-
яние ремон-
та и т. д.
Пусть хозяин
почувствует
себя нелов-
ко. Но не пе-
регните пал-
ку. Ваша за-
дача не оби-
деть продав-
ца, а сэконо-
мить деньги.
Узнайте, ско-
лько време-
ни продается
к в а р т и р а .
Чем дольше -
тем лучше.
Ведь на этом
д о с а д н о м
для продав-

ца обстоятельстве тоже
можно сыграть. Особен-
но если деньги ему нужны
срочно.

Больше века назад

То, что к товару всегда
прилагается ценник, явля-
ется как бы само собой
разумеющимся. А ведь так
было не всегда. Ценники
придумал лишь в конце
XIX века американец
Фрэнк Вулворт. В моло-
дости он работал помощ-
ником продавца, но был
очень скромным и как ог-
ня боялся общаться с по-
купателями. Однажды он
прикрепил к каждой ве-
щи бумажку, на которой
написал ее цену. Пусть
люди сами решают, толь-
ко оставят его в покое.
Такой подход посетите-
лям понравился. Начав с
одного магазина, Фрэнк
создал сеть Woolworth -
сеть магазинов самообс-
луживания. Сам Вулворт
стал мультимиллионером,
а ценники - изобретени-
ем, которым сейчас по-
льзуется весь мир.

Öåíòðîáàíê íà÷àë áîðüáó ñ òåíåâûìè âêëàäàìè

Мособлбанке - неуч-
тенных вкладов в нем об-
наружилось на 70 млрд
рублей. Руководство бан-
ка вывело за баланс де-
сятки миллиардов рублей,
самовольно расторгая до-
говоры с вкладчиками и
переводя средства на
счета других компаний.

Схема выглядела следу-
ющим образом: банк
привлекал вклады граж-
дан, но после заключения
договора их средства не
поступали на соответству-
ющие счета, а выводились

руководством на родст-
венные банку компании.
Вкладчик получал заклю-
ченный с банком договор,
но фактически бумага не
имела ценности, потому
что документ расторгался
банком в одностороннем
порядке. Помимо этого,
сотрудники банка вели
двойную бухгалтерию, "ри-
суя" в отчетности цифры,
которые не вызывали воп-
росов у проверяющих.

В настоящее время
участились такие случаи
со стороны недобросо-

вестных банков. Они де-
лают это, чтобы сэконо-
мить на резервах и отчис-
лениях в Фонд страхова-
ния вкладов. Кроме того,
неучтенные на балансе
вклады можно использо-
вать в своих целях, нап-
ример перекрыть вре-
менный разрыв недостат-
ка средств, профинанси-
ровать какую-нибудь не-
легальную или полулега-
льную схему и т.п. Оцен-
ка "неудовлетворительно"
совместно с введением
ограничения на привлече-
ние вкладов значительно
повлияет на недобросо-
вестные банки. Данные
действия могут ускорить
отзыв лицензии у банка
и быстрее обратить вни-
мание регулятора на
банк. Естественно, для
банков это невыгодное
положение, и они будут
стараться его избегать.
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Совсем недавно - в
№ 23 от 12-18 июня 2015
г. - мы с вами, дорогие
читатели, обратились к
одной из граней лите-
ратурного творчества,
которая обычно остает-
ся недостаточно оце-
ненной. Речь шла о ли-
тературной критике и
людях, которые посвя-
тили себя ей. Мы, ко-
нечно же, сразу обра-
тились к Виссариону
Григорьевичу Белинско-
му, авторитет которого
на данном поприще не-
оспорим уже почти 200
лет! Вспомнили имена
и таких, более совре-
менных, литературных
"ассов" как Анненский,
Мережковский, Чуковс-
кий… И, несмотря на
известность этих лю-
дей, нам приходится
признать факт, что да-
же они всегда несколь-
ко "остаются за кад-
ром" Литературы… Нет,
мы читаем (кто чита-
ет…) их статьи, разде-
ляем или нет их мне-
ние по поводу книги, от-
дельного произведения,

Ïðèçâàíèå: íàóêà î ëèòåðàòóðå
Наталия Ерменкова

Способность творчества есть великий дар
природы; акт творчества в душе творящей
есть великое таинство; минута творчества
есть минута великого священнодействия.

В.Г.Белинский

но, в то же время, поч-
ти сразу забываем КТО
это мнение высказал, а
вот впечатление от их
литературного анализа
- остается надолго… В
этом и есть главная
заслуга и творческий
подвиг - как бы высо-
копарно это ни звуча-
ло! - литературного кри-
тика: направить читате-
ля в нужное русло ог-
ромной литературной
реки, помочь удержать-
ся на плаву литератур-
ного шторма, который
обрушивается на нас
(особенно в наш более
"пишущий", чем "читаю-
щий" век), направить к
правильному выбору
талантливого автора и
произведения и т.д.

И вот, после такого
образного вступления,
мне особенно приятно
представить вам, дру-
зья, одного (одну) из
"кормчих" литературной
критики, которая к то-
му же "рулит" по "Лите-
ратурной Немиге" (а вы,
конечно же, помните,
что Немига -- река,

правый приток реки
Свислочь в Беларуси, а
также литературно-ху-
дожественный журнал,
главным редактором
которого является хо-
рошо всем нам из-
вестный поэт Анатолий
Аврутин).

Получив из Минска
новый номер журнала -
№2/2015 - "Новой Неми-
ги литературной", тща-
тельно и с удовольстви-
ем прочитав его, я
"выплыла" к статье "Поэ-
зия и жизнь под "зна-
ком Огня" о творчестве
поэтессы Татьяны Лей-
ко. Поскольку у меня
есть сборник моих сти-
хов под названием
"Рожденная под знаком
Огня" - вы понимаете,
что это натолкнуло ме-
ня в очередной раз на
мысль, что ничто в жиз-
ни не случайно… Стихи
поэтессы очень приш-
лись мне по душе! Оце-
нивая ее талант, я вдруг
осознала, что, не ума-
ляя достоинств поэзии
Т.Лейко, именно благо-
даря тому, как ее про-
изведения поднесены
читателю автором ста-
тьи Людмилой Воробье-
вой, они проникают в
самую душу читателя!
Идея, посыл, воплоще-
ние каждого стихотво-
рения пропущены кри-

тиком - в данном слу-
чае можно сказать "ли-
тературным проводни-
ком" - через себя, по-
сему и у нас, читателей,
возникает чувство, что
каждое стихотворение
обращено конкретно к
нам и написано о нас и
для нас… Это ли не
главное призвание ли-
тературного критика -
буквально "влюбить" чи-
тателя в автора произ-
ведения, когда этот
самый читатель даже не
держал в руках своих
книгу поэта! Конечно,
призвание критика не
ограничивается только
этим - мы обсуждали
этот вопрос с вами и
говоря о Белинском, и
в начале данного эссе,
но сейчас речь идет
именно о роли критика
в положительном фор-
мировании образа авто-
ра и его произведений.
С этой задачей Людми-
ла Воробьева справи-
лась великолепно!

"У каждого человека
своя миссия на земле.
Я сегодня счастлива,
что могу внести свою
небольшую и скромную
лепту, прикоснувшись к
творчеству известных и
совсем ещё молодых
писателей, к великому
русскому слову, осно-
ве всех славянских ку-

льтур, ведь и литератур-
ная критика должна ис-
ходить из души, от воз-
вышенного и эмоциона-
льного, от искренних и
правдивых чувств. Пи-
сать об авторе возмож-
но только тогда, когда
ты пропустил его про-
изведения через себя,
смог понять для чего и
во имя чего соверша-
ется творцом это самое
великое и загадочное
таинство", - такими сло-
вами делится с нами
Л.Воробьева, говоря о
своем призвании.

Как вы видите из "ви-
зитной карточки" Л.Во-
робьевой, она всегда -
напрямую или же опос-
редствованно - занима-
лась и интересовалась
литературой. Взаимо-
действие и взаимовли-
яние различных куль-
тур, жизнь в многона-
циональной и единой
стране: всё это обога-
щало ее духовно. Тяго-
тение к произведениям
подлинного классичес-
кого жанра высвечива-

ло для будущего лите-
ратурного критика зна-
ковую роль именно рус-
ской художественной
литературы.

Писать Людмила, по
ее собственному приз-
нанию, начала недавно,
видимо, накопив опре-
делённый жизненный
опыт, багаж прочитанно-
го, когда появилась
творческая потребность
высказать свое мнение
о произведениях многих
авторов Беларуси,
представляющих русс-
кую словесность, при
этом попытаться взгля-
нуть на их творчество
аналитически. "Сегодня,
- говорит она, - не толь-
ко мало читают, но и ма-
ло пропагандируют луч-
шие образцы художест-
венного слова. Необхо-
димо отвоёвывать дол-
жные поэтические вы-
соты белорусских и рус-
ских авторов, пытаться
показать всю многокра-
сочность, полноту  и
многообразие нашей
современной поэзии и
прозы".

Что ж, абсолютно сог-
ласившись с литера-
турным критиком Л.Во-
робьевой, могу только
пожелать вам, дорогие
читатели, поверить, как
и я, ее "литературному
чутью" и насладиться
стилем самого автора
статьи о Татьяне Лейко
и стихами талантливой
поэтессы!

Воробьева Людми-
ла Анатольевна. Ро-
дилась в 1962 году в
Витебской области.
Окончила Минский
институт культуры.
Работала библиоте-
карем-библиогра-
фом, архивариусом.
Сейчас - ведущий
специалист отдела
аналитической обра-
ботки документов на-
учной библиотеки
НАН Беларуси.  Ли-
тературно-критичес-
кие статьи публико-
вались в российских
газетах: "Приневский
край","Дагестанская
правда"; в журналах
"Белая Вежа", "Новая
Немига литератур-
ная".  Живёт в Мин-
ске.

Людмила Воробьева
ПОЭЗИЯ И ЖИЗНЬ ПОД

"ЗНАКОМ ОГНЯ"
О творчестве
Татьяны Лейко

/отрывок/
Известна старая мудрая

истина: нет случайных жиз-
ненных событий, всё, в ко-
нечном итоге, закономерно.
Так же и хорошие книги,
без которых невозможна
судьба человека, приходят
в определённое время и в
соответствующий момент,
созвучный состоянию души.
"Вернулся тот сентябрь, до-
верчивый и лёгкий", сен-
тябрь - "странный гость", по-
дули холодные

 ветра наступающей осе-
ни: всё, как в творчестве
русского поэта Татьяны
Александровны Лейко, ав-
тора двух поэтических
сборников: "Сентябрь обе-
тованный" и "Ветра евра-
зийские", - когда приходит
понимание того,  что наша

ПИСЬМА В РОССИЮ

Я пишу тебе письма на родину, где
Позабыли давно эмигрантов невольных.
Мы с тобою как щепки плывем по воде.
Кто за это ответит на Страшном суде?
Кто решал наши судьбы в парах алкогольных?

Я пишу тебе письма на родину - там
Мое сердце болит и душа леденеет.
И дыханье мое по бескрайним лесам
Зимним ветром летит, летним сумраком веет.

Мы уже пережили разлом и распад.
Дайте ранам зажить и умолкнуть рыданьям!
Вот теперь мои письма летят и летят -
Вас обнять перед самым большим расставаньем.

***
На русском костяке, точнее, на костях
Построена страна, что свой спустила стяг.
И что теперь жалеть, обломки собирая,
И на Восток глядеть из Западного края!

Вопрос уже решен: мы умираем здесь.

жизнь и жизнь настоящей
поэзии нерасторжимы. Две
книги длительного творчес-
кого периода, но какие! -
поражающие прозрачнос-

тью чистого русского сло-
ва, идущего из глубины ду-
ши, высокой  художествен-
ной культурой классическо-
го литературного языка.

Имя Татьяны Лейко можно
поставить рядом с име-

нами признанных поэтов
Беларуси и России: Анато-
лия Аврутина, Светланы Ев-
сеевой, Валентины Полика-
ниной, Любови Турбиной.
По "серебристой нити"
огнём прокладывают себе
путь две самые значимые
темы в её творчестве: Ро-
дины и Любви. Т. Лейко пи-
шет о себе: "Я знак Огня, и
мне гореть недаром сужде-
но.../ И это пламя не за-
дуть ни другу, ни врагу". В
этом взаимном проникно-
вении стихий она напоми-
нает другого глубокого рус-
ского поэта - Инну Лиснян-
скую, обладающую "жутким
даром" - "разжигать в са-
мой себе пожар", молча
плача "сожженными слеза-
ми".

И в судьбе Т. Лейко мно-
гое знаково, интенсивно и
напряженно, многое сли-
лось в душе: "Суровый се-

вер и таинственный восток/
меня зовут, но я вернуться
не могу.". Россия и Бела-
русь, привычные к "ветрам
евразийским", "по воле
волн" несущие её туда, где
"пылает запад и восток", где
дуют "норд-ост" и "зюйд-
вест", чтобы всё вместе ста-
ло большой нерасторжимой
судьбой. Евразийский ма-
терик всегда привлекал
поэтов, наиболее ярко его
освоила С. Евсеева, чётко
зная "славянское русло в
себе", берущее истоки от
древних рек, понимающих
"славянский язык", когда
"славянский свет воспиты-
вает стойких". Т. Лейко, об-
ладая "душой славянского
разлива", ощущая себя
"каплей из северных рек,/
сосны золотой иголкой",
свято верит в негасимый
"славянский свет": "Я буду
жить./ Ведь я всегда жи-
ла/ на берегах моих сла-
вянских рек".

Вот, скажут, был народ, да только вышел весь -
Кто дымом из трубы, кто для червей обедом,
И только путь души обобранной неведом.

Не поздно ли ползти к забытым алтарям?
Как в голубом снегу, сияет Русский Храм.
Прийти - и умереть, шагнув через порог,
И воспарить душой к тому, чье имя: Бог.

***
Что там в Питере? Дождь, вероятно.
Лишь Исакий блестит в полумгле.
Напиши мне, чтоб стало понятно,
Чем мы жили на этой земле.

Может, только серебряной нитью
Между сердцем и сердцем, когда
Увозили мечты и событья
В непроглядную даль поезда.

Не рассыплются старые стены,
Нашу боль принимая на грудь.
И спасет от душевной измены
Достоевская желтая муть.

И надломленным душам не надо
От финляндских ветров уходить.
Разве только до Летнего сада
Дотянуть серебристую нить.

***
И все-таки Москва,
Москва была вначале!
Жаль, нежные слова
Печалью отзвучали.

Вокзальная молва,
Сердечное затменье…
Но все стоит Москва,
Как камера храненья.

Забрать бы чемодан,
Восторгами набитый!
Жаль, он навеки сдан,
Все шифры позабыты.

Июльская листва
От пыли еле дышит.
И все шумит Москва…
И никого не слышит.
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Федеральная служба охраны намерена приобрести де-
сяток немецких овчарок, каждая по 150 тысяч рублей. Высо-
кая цена объясняется тем, что собаки должны быть не
совсем обычные. Так, согласно тендеру, ФСО нужны ов-
чарки в возрасте от года до двух, имеющие особые спо-
собности в розыскной или патрульной службе. В докумен-
те уточняется, что каждая овчарка должна обладать выра-
женной аппортировочной, активно-оборонительной, пище-
вой и поисковой реакциями. Среди обязательных требова-
ний - устойчивость нервной системы к стрессовым влия-
ниям (звуковым и световым раздражителям), контактность
и социализированность. Подбирать собак будут опытные
кинологи ФСО. При этом они проведут с кандидатами в
четырехногие президентские охранники ряд тестов. В их
числе, к примеру, тест на безразличие к выстрелам. Еще
одна важная деталь - овчарка должна быть совершенно не
привередливой в еде и приученной к сухому корму.

ФСО утвердил перечень пороков, болезней и недостат-
ков, исключающих использование собаки в службе. В списке
больше полусотни пунктов, в том числе "крайне сырая или
облегченная конституция" (проще говоря, худоба), чрезмерно
провислая или горбатая спина, плохие зубы или отсутст-
вие даже одного зуба, частичная потеря голоса, болезни,
передающиеся половым путем. Не попадут на службу пре-
зидента кастраты, крипторхи, стерилизованные суки. Зато
те, кого отберут, получат чипы, новые клички и будут на
полном государственном обеспечении до самой смерти.

"Лёгкая атлетика - самый
опасный вид спорта. Осо-
бенно тройной прыжок. Ви-
те Санееву не повезло. Он
долго был в спорте и стал
инвалидом. Ноги отказали.
Живёт сейчас в Австралии,
в нищете... Страна о нём
забыла!" - рассказывал не-
давно в интервью журна-
листам бывший легкоатлет
Михаил Барибан.

 "Что? - переспрашивает
Виктор Данилович. - Бари-
бан говорит, у меня ноги от-
казали?! Вот только пришёл
на своих двоих домой. Ого-
родом занимался, у меня
там лимоны.

… Я почему с лимонами
своими ношусь? Разбира-
юсь в этой теме, Сухумс-
кий институт субтропичес-
кого хозяйства закончил. У
меня во дворе ещё и грей-
пфрут растёт. Очень хоро-
ший урожай в этом году. За-
пахи, как в детстве.

Я родился в Сухуми. Се-
мья была очень бедная. Па-
па - инвалид, парализо-
ванный, лежачий. Он кушать
сам не мог. Маме ой как тя-
жело приходилось, а тут ещё
я - сорвиголова. В общем,
когда мне 12 лет исполни-
лось, мама сказала: "Витя,
поезжай в интернат, мне так
проще управляться будет".
Папа умер через 3 года. А
я? В интернате привязался
к спорту - и понеслось...

…Да, поразбился немно-
го за свою спортивную
жизнь. Пять операций пе-
ренёс. Последний раз 7 лет
назад два тазобедренных
сустава заменил. Так это
неудивительно. Знаете, что
такое тройной прыжок?
После первого "шага" наг-
рузка на ногу достигает 800
кг! Я как-то подсчитал, что
за 20 лет напрыгал 4 тыс.
км. Тут любая лошадь по-
ломается, не то что чело-
век. До сих пор себя спра-
шиваю: где силы взял для

Èç Êðûìà íà Ñàõàëèí àâòîñòîïîì
На вояж, да ещё через всю страну, решился инвалид-колясочник 1-

й группы 50-летний Игорь Скикевич из города Таганрог. В начале мая
нынешнего года он с рюкзаком да парой сумок пустился в дорогу
протяженностью более 10 тысяч километров, намереваясь проехать
путь от Севастополя до Сахалина, где он родился и прожил большую
часть своей жизни. Инвалидность бывший дальневосточник получил
восемь лет назад в результате врачебной ошибки. Попав в больницу с
обычной простудой, он вышел оттуда с парализованными ногами. Поп-
ытка подать на врачей в суд успехом не увенчалась - его медицинская
карта бесследно исчезла. Оставалось одно - оформлять пенсию и
доживать свой век в безысходности. Будучи по натуре человеком
деятельным, Скикевич не мог прозябать на скромном "пособии" по
инвалидности, которое ему отмерило государство, тем более что про-
жить на него на Дальнем Востоке даже аскетичному человеку весьма
проблематично. Вот почему спустя несколько лет у него возникло
желание перебраться из Уссурийска в Таганрог, где мягкий, почти южный
климат, очень подходит для неходячих ног, а аренда жилья обходится
в два раза дешевле, чем на Дальнем Востоке. К тому же неподалёку от
Таганрога живут сестра и брат Игоря, которые в случае крайних обс-
тоятельств могли оказать посильную помощь. Так инвалид-пенсионер
оказался у Азовского моря, которое на время стало утешением в его
безрадостной жизни. Однако и там он не захотел мириться с серыми
буднями, а потому принялся искать применение своим нерастраченным
силам, занявшись сначала ремонтом компьютеров, а затем и аэрогра-
фией - рисованием на стенах, автомобилях и прочих подходящих
предметах. Но оседлая жизнь для человека, исходившего пешком едва
ли не всё Приморье, была в тягость, и год назад у Скикевича возникла
идея перехода через страну автостопом до Сахалина, где он родился.
Идея с приближением 70-летия Победы в Великой Отечественной вой-
не приобрела дополнительный смысл, поскольку предполагала поход
по местам боёв, где Игорь намеревался возложить цветы на могилы
павших солдат - в ту войну у него погибли оба деда. А кроме того,
новоявленного путешественника подогревало желание доказать и се-
бе и другим, потерявшим веру в себя, людям, что человек с инвалид-
ностью в состоянии делать всё, на что способны здоровые члены
общества.

Те 20 дней, которые Игорь уже провёл в дороге, подтвердили
духовную общность нашего народа, которая, казалось бы, давно
канула в Лету. Не перечесть случаев, когда совершенно незнакомые
люди оказывали Игорю помощь. А уж сколько раз его подвозили,
Игорь и сказать уже не может. Понятно, что далеко не всегда усло-
вия переезда и проживания были комфортными. Немало пришлось
стоять на обочине дорог, когда в дождь или под палящим солнцем он
по нескольку часов кряду не мог поймать попутку. Конечно, далеко
не у всякого водителя при взгляде на человека, стоящего на обочине
с плакатом "На Сахалин", возникнет желание связываться с "сумас-
шедшим". И всё же добрых и отзывчивых людей на своём пути
путешественнику довелось встречать гораздо чаще.

Мягкие сыры сортов "мо-
царелла" и "рикотта" будут
производить в Киреевском
районе Тульской области по
итальянской технологии.
Завод планируется открыть
в октябре этого года. В нём
предусмотрено порядка со-
рока рабочих мест, а объём
продукции, которую будут

Центр парусного туризма
планируют открыть в Сви-
яжске, сообщает пресс-
служба правительства Рес-
публики Татарстан. Государ-
ственный советник Минти-
мер Шаймиев осмотрел
объекты строительства в
Свияжске. В ходе визита
ему показали набережную,
где планируется создать
Свияжский центр парусно-
го туризма. Здесь посети-
телям будут предоставлять
услуги по обучению и про-
кату парусных яхт и гребных
лодок.

Пока будущий центр пред-
ставляет собой причальное
место в виде понтона (пла-
вучего моста), на котором
размещены слип для спус-
ка и подъема яхт, эллинг
для сезонного хранения и
обслуживания корпусов и
помещения для обучения.

Ïðûæîê â 4000 êì

четырёх Олимпиад? Если
человек не любит своё де-
ло, то ни талант, ни гоно-
рары не помогут.

Да и не было у нас ника-
ких сумасшедших при-
зовых, как сейчас. Помню,
за победы на Олимпиаде-
72 в Мюнхене выдавали 500
марок.

Когда наступили 90-е, в
лёгкой атлетике я не мог
найти себе работу. В Грузии
вообще война. Позвонил
один приятель, предложил
поехать в колледж в Авст-
ралию преподавать физку-
льтуру. Зарплату обещали
900 долл. - царская сумма.
Взял жену, сына и поехал.
Дело даже не в зарплате
было, просто хотел на Авст-
ралию посмотреть - всё-та-
ки другой конец света. Кон-
тракт в колледже закончил-
ся, и прижало нас прилич-
но. Работу новую найти не
мог, вот и дал объявление в
газете о продаже своих ме-
далей. Покупатель нашёлся,
оценил три олимпийских
"золота" в 5 тыс. долл. Уже
почти по рукам ударили, да

Виктор Санеев родился в Сухуми в 1945 г. Трёхкратный олим-
пийский чемпион в тройном прыжке (1968, 1972, 1976). Се-
ребряный призёр Олимпиады-80. Трижды бил мировой ре-
корд в тройном прыжке

я вовремя спохватился. Ну
что эти деньги? Проедим мы
их! А медали - моя жизнь,
других у меня уже не будет.
Какое-то время пиццу раз-
возил. Весёлое, кстати, за-
нятие... А потом наконец ус-
троился преподавателем
прыжков в Институт спорта
в Сиднее. Понимали ли уче-
ники, что их тренирует
трёхкратный олимпийский
чемпион? Не думаю. Многие
из них в спорт ради прико-
ла пришли. Таких, чтобы с
серьёзной целью, - единицы.
Тут в Австралии, конечно, тя-
жело лёгкую атлетику прод-
вигать. У подростков к ней
сильного интереса нет. Да и
сами дети тяжёлые, непры-
гучие. Всё фастфуд этот ви-
новат. Вот и смотрите, сын
есть, дерево посадил, дом
построил. Правда, половину
кредита за него ещё не
выплатил. Всё нормально.
Только новости расстраива-
ют. То, что с Украиной слу-
чилось, - не понимаю я это-
го. Когда-то мы были одной
страной... Так что телевизор
стараюсь не смотреть.

Òóëüñêàÿ ìîöàðåëëà ïî èòàëüÿíñêîé òåõíîëîãèè
производить в сутки, будет
равняться 7,5 тонн. Руко-
водство предприятия сооб-
щило, что для изготовления
киреевских моцарелл будет
использоваться сырьё от
местных фермерских хо-
зяйств. А продаваться сыры
будут как в крупных супер-
маркетах, так и через ин-

дивидуальных предприни-
мателей.

Завод будет располагать-
ся в здании бывшей столо-
вой, куда уже подвели ком-
муникации, но ремонт пока
не производился. Также, по
их информации, рабочих
мест будет только в районе
десяти, но никак не сорока.

Â Ñâèÿæñêå îòêðîþò öåíòð ïàðóñíîãî òóðèçìà

Минтимер Шаймиев под-
держал идею создания та-
кого центра.

"У нас в республике очень
много воды, редко где есть
столько квадратных метров
водных зеркал. Иметь сто-

лько воды, и ничего на ней
не делать - это безнравст-
венно. Плавай, куда хо-
чешь, реализуй себя. Волны
поднимутся - испытывай се-
бя. Создавать надо усло-
вия", - отметил он.
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Город Тверь - один из древ-
нейших городов Русского госу-
дарства, расположенный на мес-
те слияния трех рек - Волги,
Тьмаки и Тверцы. Официально
признанный год основания горо-
да - 1135-й. В письменных ис-
точниках Тверь впервые упоми-
нается в 1127-1135 гг. Само сло-
во Тверь, по одному из многих
мнений, имеет угро-финские кор-
ни и произошло от названия ре-
ки Тверца. В первые годы своего
существования город умещался
в пределах кремля, который слу-
жил защитой в то неспокойное
время постоянных набегов и гра-
бежей. Постепенно, с ростом на-
селения, около кремля возник-
ли посады.

История Тверского княжества
со столицей Тверь начинается в
1247 г. Летописи называют
первым тверским князем Ярос-
лава Ярославича Тверского
(1223-1271), брата Александра
Невского. Занимая во второй по-
ловине 1260-х - начале 1270-х
гг. помимо Тверского стола еще
и Владимирский великокняжес-
кий престол, Ярослав заложил
основы государственного суве-
ренитета города. Как и другие
русские князья, Ярослав Ярос-
лавич старался возвысить город
Тверь, превращая его в военно-
политический и духовно-куль-
турный центр подвластной тер-
ритории. В 1264 г. тверской
князь Ярослав Ярославич стано-
вится великим князем Владимир-
ским. Живя в Твери, он факти-
чески сделал ее столицей Вла-
димирской Руси.

Во времена Михаила Яросла-
вича (1271-1318 гг.), сына Ярос-
лава, город фактически стал сто-
лицей Руси. Усиление Твери ска-
залось в создании белокамен-
ного Успенского собора Отроча
монастыря в 1269 г. Этим хра-
мом было возобновлено камен-
ное строительство на Руси, прер-
ванное нашествием татар в 1238
г. Только в 1287 г. возобнови-
лось строительство в Ростове Ве-
ликом и в 1292 г. - в Новгороде
Великом. При Михаиле Яросла-
виче город укрепился крепост-
ной стеной. В нем процветали
ремесла, строились церкви, на-
чалось летописание, была соз-
дана школа иконописи, налажи-
вались торговые и военно-поли-
тические связи с другими горо-
дами.

В 1327 г. в Твери вспыхнуло
мощное антиордынское восста-
ние. С помощью московского
князя Ивана Калиты оно было
жестоко подавлено, город разо-
рен. Этот разгром явился нача-
лом упадка политического влия-
ния Твери. Лишь в княжение вну-
ка Михаила Ярославича - Миха-
ила Александровича (1333-1399)
город снова стал соперничать с
Москвой. В период княжения
сына Михаила Александровича
Ивана Михайловича (1357-1425),
Тверь продолжала крепнуть, ни
в чем не уступая Москве. Пос-
ледний взлет своего могущест-
ва город наблюдал в княжение
Бориса Александровича. За годы
его правления Тверь выросла в
сильный экономический и поли-
тический русский город. В этот
период родился всемирно из-
вестный купец Афанасий Ники-
тин, первым из европейцев по-
бывавший в Индии и оставив-
ший нам "Хождение за три мо-
ря". В 1485 г. московские войс-
ка заняли Тверь, князь Михаил
Борисович бежал в Литву. Твер-

Ñòîëèöà Âëàäèìèðñêîé Ðóñè
Древней Твери - сопернице Москвы, уже 880 лет

Вид на город с птичьего полета

Тверь в XV веке - рисунок неизвестного французского ху-
дожника

Путевой императорский дворец

Памятник известному купцу
и путешественнику Афана-
сию Никитину

ское княжество прекратило са-
мостоятельное политическое су-
ществование и вошло в состав
скла-дывавшегося Русского цен-
трализованного государства.

В 1612 г. город был полнос-
тью разорен польско-литовски-
ми войсками. Восстановление
шло медленно, только к концу
века Тверь восстановила свой
ремесленный и торговый потен-
циал. В XVIII в. город бурно раз-
вивался, были сооружены мно-
жество церквей. В 1763 г.
страшный пожар, сопровождав-
шийся ураганным ветром, совер-
шенно опустошил город. Сгорел
деревянный кремль и посады
вокруг него. Это заставило Ека-
терину II специально заняться
Тверью. В короткий срок был
составлен генеральный план го-
рода. Тогда был возведен Путе-
вой дворец императрицы. Он
предназначался для отдыха чле-
нов императорской семьи по пу-
ти из Петербурга в Москву, от-
куда и получил свое название.
Почти полвека спустя в дальней-
шей застройке Твери принял
участие знаменитый зодчий -
Карло Росси. Город был нача-
лом его блестящей деятельнос-
ти.

Таким образом, в сравнении
с другими древними русскими го-
родами Тверь отличается не оби-
лием отдельных зданий - памят-
ников раннего зодчества, а ос-
новным памятником - комплек-
сной планировкой, впервые соз-
данной в России для провинци-
ального города, планировкой для
того времени образцовой, до сих
пор поражающей своей ориги-
нальностью, соразмерностью
составляющих ее улиц и площа-
дей. Поэтому центральная часть
города Твери отнесена к охран-
ной зоне памятников архитек-
туры.

В первой половине XIX столе-
тия Тверь была оживленным тор-
говым городом. Были развиты из-
возный и кузнечный промыслы,
так как через город проходил
важнейший тракт Петербург-
Москва. Кроме того, значитель-
ную часть занятий предоставля-
ла жителям города Волга, являв-
шаяся одним из важнейших в
России и интенсивно загру-
женных речных путей. Но с пос-
тройкой в 1851 г. Николаевской
железной дороги водный путь
частично утратил свое значение,
и во второй половине XIX века
жители Твери потеряли связан-
ные с ним заработки. Новый этап
развития города, уже как про-
мышленного центра, начался с
постройкой текстильных фабрик.
Наличие большого количества
свободной рабочей силы было
учтено предприимчивыми дель-
цами промышленного капитала,
и прежде всего таким его пред-
ставителем, как купец первой ги-
льдии Абрам Морозов. Только за
1850- 1860 годы в Твери воз-
никли три текстильные фабри-
ки.

Наступил век ХХ-й. Город
встретил его замечательным
мостом через Волгу, трамваем на
электротяге, первым "синематог-
рафом". В 1931 г. Тверь была пе-
реименована в Калинин в честь
уроженца Тверской губернии Ми-
хаила Калинина. В 30-х годах XX
в. в ходе борьбы с религией
были снесены десятки церквей,
памятников архитектуры XVII-XIX

веков. В частности, был взор-
ван кафедральный Спасо-Преоб-
раженский собор. В период Ве-
ликой Отечественной войны в ок-
тябре 1941 г. город был захва-
чен немецко-фашистскими зах-
ватчиками, но уже через два ме-
сяца был освобожден, но в ходе
оккупации и тяжелых боев се-
рьезно пострадал.

В 1990 г. городу было возвра-
щено его историческое имя. Се-
годняшняя Тверь - это крупный
промышленный центр, известный
производством пассажирских
железнодорожных вагонов,
экскаваторов, мотовозов и дру-
гих изделий. В 1971 г. город был
награжден орденом Трудового
Красного Знамени, а в 2010-м
удостоен почетного звания "Го-
род воинской славы".

Несмотря на превратности ис-
тории, он сохранил памятники
своего богатого и славного
прошлого. Среди достопримеча-
тельностей города - Тверской
кремль, императорский Путевой
дворец, Свято-Екатерининский
женский монастырь, церковь Бе-
лая Троица, Христорождествен-
ский монастырь. Жители гордят-
ся и своим уникальным музеем
козла. В его коллекции насчи-
тывается более 3500 предметов
с козлиной тематикой: куклы,
статуэтки, посуда, игрушки, бре-
лки, подвески, монеты, значки,
марки, открытки, одежда, обувь,
фотографии, книги. Экспонаты
выполнены из ткани, бумаги,
глины, стекла, пластмассы, ме-
талла, ракушек, резины, камня,
соломы, теста, меха. Есть и та-
кая продукция, как молоко, сыр,
шоколад, пиво, печенье и мно-
гое другое. Есть даже экспонат
снятия напряжения, так называ-
емый "козел отпущения".

Историки до сих пор ломают
голову и не находят ответа, по-
чему на щите, установленном
когда на границе Тверской и Нов-
городских областей, изображены
два козла, а не корона на стуль-
чике, которые к тому времени
уже были признаны офици-
альным гербом. Тверской вокзал
украшала маска с изображени-
ем козла. Про знаменитого твер-
ского козла есть несколько ле-
генд. Одна из них - царская. Ког-
да-то в Тверь приехала Екатери-
на Великая, но ее никто не встре-
тил. Площадь оказалась пустой,
и тут неожиданно раздался звон
колокольчика. Императрица при-
казала привести этого внимате-
льного человека, но оказалось,
что это запутавшийся козел на
колокольне. Разочарованная им-
ператрица в сердцах и сказала:
"Тверские козлы". Другая гово-
рит, что козел спас город от на-
шествия татар. Опять же, в чем-
то запутался, раззвонился, го-
род проснулся и дал отпор. Прав-
да однако, в другом. Тверская гу-
берния веками славилась свои-
ми сапожными мастерами. За об-
новками к тверским мастерам
приезжали и из Москвы и из Пи-
тера, говорят, тверские сафья-
новые сапожки носили даже ко-
ролевские особы.

В городе много мостов, ста-
ринных улиц хорошо сохранив-
ших архитектуру прошлых ве-
ков. Горожане гордятся своим
земляком Афанасием Ники-
тиным, в Твери ему установлен
памятник. Князь Твери впервые
на Руси начал именовать себя
царем. В городе проживает бо-
лее 411 тысяч человек. Отме-
чают они День города в пос-
леднюю субботу июня.

Памятник Пушкину на фоне
Старого моста



3-9 июля 2015

14. ВЗГЛЯД

В начале июня в Интернете появились высказыва-
ния Анатолия Вассермана о современной ситуации.
На Донбассе гибнут наши мирные люди, дети, а
Петя Порошенко все богатеет. Витя Янукович, пом-
нится, тоже хотел всех обхитрить и срубить по-
больше бабла, но теперь редкий человек не плюнет
в его сторону. Парень сгинул. Сгинет и кровавая
клика. Преступники получат по заслугам.

"Обе эти республики населены русскими"
- Российская федерация никогда не пыталась вести

войну против Украины по очень простой причине. Обе
эти республики, ДНР и ЛНР, являются частью России.
Обе эти республики населены русскими.

По культуре по меньшей мере пять шестых граждан
Украины - русские. В самой  Российской федерации,
конечно, больше русских по культуре, но, наверное,
не намного.

В общем-то, и там, и там их вполне достаточно для
того, чтобы считать обе эти республики вполне русс-
кими во всех отношениях. В Российской федерации
это осознают практически все, и поэтому практичес-
ки никто не хочет воевать с Украиной.

Идея же "Украины" как таковая опирается именно
на стремление отделить украинцев от остальных рус-
ских, провозгласить их кем угодно, лишь бы не русс-
кими. И поэтому на Украине постоянно говорят о "вой-
не с Российской федерацией"...

"Мы не предпринимаем никаких санкций
против кондитерской фабрики Порошенко"

То, что мы не предпринимаем никаких санкций про-
тив кондитерской фабрики Порошенко в Липецке,
вызвано тем, что сама эта фабрика не нарушает за-
конов Российской федерации.

Когда обнаруживали, что фабрика выпускает про-
дукцию не надлежащего качества, что не соответст-
вует нашим законам, ее работу приостанавливали.
Но как только она устраняла нарушения, то возоб-
новляла работу именно потому, что не нарушает рос-
сийских законов.

"Президент Украины остался бизнесме-
ном"

Президент Украины не выполнил свои обещания и
остался в большей степени бизнесменом, чем поли-
тиком.

Не думаю, что он когда-либо рискнет отказаться от
бизнеса хотя бы потому, что судьба его предшествен-
ника показала, сколь неустойчива может быть карье-
ра президента Украины.

А вот кондитерская фабрика в Липецке прокормит
Порошенко, ведь Россия добрая и отходчивая...

"Неподсудно Российской федерации"
То, что Порошенко делает на Украине, к сожале-

нию, в данный момент неподсудно Российской феде-
рации.

Но если мы начнем устраивать санкции против его
российского бизнеса, это будет воспринято именно
как война Российской федерации против Украины и
тем самым как отказ Российской федерации от осоз-
нания единства украинцев с остальными русскими.

"Русский русскому всегда может помочь"
Да, в ДНР и ЛНР, что называется, наших бьют. Но у

меня, скажем так, есть основания полагать, что Но-
вороссии было бы гораздо сложнее, а может быть, и
вообще практически невозможно устоять без помо-
щи многих граждан Российской федерации...

Новороссии оказывается довольно серьезная под-
держка на уровне взаимодействия частных лиц и не-
государственных структур.

А вот на уровне государства эту поддержку оказы-
вать нельзя именно потому, что это означало бы приз-
нание отдельности украинцев от остальных русских.

На уровне же частных лиц и негосударственных струк-
тур оказывается очень серьезная поддержка. Ведь на
таком уровне русский русскому всегда может помочь.

"Обязанность выплаты предусмотрена
международными законами"

Что касается того, что мы еще при Януковиче купи-
ли облигации Украины, а сейчас они заявили, что не
будут платить по долгам, то здесь нам ничего делать
не надо.

Дело в том, что это не именные облигации. Да, мы
их купили на Ирландской фондовой бирже, и в лю-
бом случае обязанность выплаты по этим облигациям
предусмотрена международными законами.

"Украина задолжала нам в несколько раз
больше, чем всему остальному миру"

Заявление об отказе платить долги - это самоубий-
ство Украины в экономическом отношении, ведь у
нее уже давным-давно дефицитный бюджет.

"Ðîññèÿ íèêîãäà íå ïûòàëàñü
âåñòè âîéíó ïðîòèâ Óêðàèíû"

Кстати, от этого решения пострадает не только Меж-
дународный валютный фонд. Ведь Украина давно и
много должна "Газпрому", а если учесть эти облига-
ции, то станет понятно: Украина задолжала нам в нес-
колько раз больше, чем всему остальному миру.

"Не отдавать долг именно России"
В первую очередь нынешние киевские власти не

хотят отдавать долг именно России. В настоящий мо-
мент он превышает 25 миллиардов долларов.

Что ж, по меркам России, потеря даже нескольких
десятков миллиардов долларов - это неприятная, но
все же мелочь.

Даже Януковичу с Азаровым, людям в экономичес-
ком отношении несравненно более грамотным, чем
вся нынешняя киевская банда, не удалось полностью
смягчить для Украины последствия "второй Великой
депрессии". И шансов обойтись без кредитов для Ук-
раины просто нет.

"Финансовое самоубийство для Украины"
У Украины сегодня нет ни сильных руководителей,

ни грамотных экономистов и нет экспортных това-
ров, способных в обозримом будущем подорожать.

Поэтому отказ от выплаты текущих долгов - это
финансовое самоубийство для Украины.

Ведь не только Международный валютный фонд, но
даже ни один вменяемый человек не даст в долг тому,
кто уже отказался возвращать прежние долги...

"В случае неуплаты заработают уже анг-
лийские юристы"

Теперь Российской федерации, государству, совер-
шенно ничего не надо делать, а просто эти облигации
будут предъявлены к оплате. В случае неуплаты зара-
ботают уже английские юристы, а с ними связывать-
ся, мягко говоря, довольно рискованно...

Облигации безымянные, то есть там не указано, кто
их владелец. И как именно они будут предъявлены к
оплате, через какие структуры, - это уже будут как
раз выбирать юристы. Причем выбирать таким обра-
зом, чтобы отвертеться от уплаты не удалось.

То есть мы тоже подстраховались и сделали все
хитро. Ведь в финансовых делах методы страховки
отработаны давным-давно. И каждый, кто надеется
кинуть других, рано или поздно дождется того, что
кинут его...

"Войска ПМР окажутся в Кишиневе и
Одессе..."

Что касается того, что сейчас, похоже, начинается
розыгрыш карты Приднестровья, то, знаете, с точки
зрения боеготовности, наличия обученного контин-
гента и вооружения, Приднестровская молдавская рес-
публика превосходит вместе взятые Молдавию и Ук-
раину. Так что до открытого столкновения дело, ско-
рее всего, не дойдет. Ведь вероятность того, что вой-
ска Приднестровской молдавской республики окажутся
в Кишиневе и Одессе, гораздо больше вероятности
того, что войска Украины и Молдавии окажутся в Ти-
располе и Бендерах... Ну, а румынская армия прос-
лавлена тем, что она бегала от всех подряд. Единст-
венное исключение - это конец 1944 года. Дело в
том что 23 августа Румыния, ранее воевавшая на сто-
роне Германии, перешла на сторону Советского Сою-
за... И вот тогда совместно с Красной Армией румын-
ская армия единственный раз в своей истории дейс-
твовала успешно.

"Саакашвили заранее говорит о контра-
банде"

Так что, скорее всего, дело сейчас ограничится эко-
номической блокадой. Кстати, Саакашвили уже зара-
нее говорит о контрабанде. А ведь в качестве повода
для нападения на Южную Осетию в 2008-м году он
тоже использовал сказки о контрабанде. Но в данном
случае, думаю, ему будет несколько сложней, поско-
льку он помнит, чем кончилось то нападение для него
лично. Сейчас он по запросу властей Грузии находит-
ся в международном розыске. И хотя не все страны
приняли к исполнению этот запрос, тем не менее
этого уже достаточно, чтобы он не чувствовал себя в
безопасности. Да и по многим другим причинам, ду-
маю, у него поубавилось желания следовать коман-
дам "фас!" из Вашингтона...

"Разве что какие-нибудь вашингтонские
отморозки могут себе позволить такое..."

А что касается устранения Саакашвили, я думаю,
что устранять радикальными способами нужно только
тех, кто действительно представляет чрезвычайную
опасность. До тех пор, пока такой явной, неустрани-
мой иными методами опасности нет, в политике уби-
вать не принято. Разве что какие-нибудь вашингтонс-
кие отморозки могут себе позволить такое, посколь-

ку дуракам вообще закон не писан!..
"США воюют не за Украину"
Кстати, о США. Дело в том, что сейчас Соединенные

государства Америки воюют не за Украину. Их целью
уже довольно давно (по крайней мере, со времен Клин-
тона, а может быть, и раньше) является не только по-
литическое, но и экономическое подчинение Европей-
ского союза. По ходу попыток достижения к этой цели,
помимо всего прочего выяснилось, что для этого не-
обходимо максимально затруднить, а в идеале - вооб-
ще прервать экономическое взаимодействие Европей-
ского союза с Российской федерацией.

Причем даже не потому, что мы для ЕС являемся
очень выгодными поставщиками сырья, а по причине
того, что мы для них - очень выгодные потребители
многих  высокотехнологичных видов продукции. И имен-
но ради этого американцы затеяли государственные
перевороты на Украине и в 2004-м, и в 2014-м годах.

"После победы русских на Украине аме-
риканцы постараются придумать еще..."

Я не сомневаюсь, что после победы русских на Ук-
раине американцы постараются придумать еще какой-
нибудь способ нарушить взаимодействие Европейско-
го союза с Российской федерацией. Соответственно, о
закате американского мира можно будет говорить то-
лько после того, как эта затея им окончательно не
удастся. Если же она удастся, то закат американского
мира будет оттянут еще лет на 10-15. То есть он нач-
нется только после того, как американцы окончатель-
но разорят Европейский союз. Так что нас ждет еще не
один год серьезной и увлекательной борьбы.

"Не возымело действия"
Что касается тех молниеносных визитов Керри и

Нуланд в Россию, то я думаю, что это скорее было
неким "последним предупреждением" России. Другое
дело, что это предупреждение тоже не возымело дей-
ствия, судя по дальнейшему ходу событий...

"Некоторые государства и пытаются изба-
виться..."

Касательно наших взаимоотношений с Китаем, нас-
колько я понимаю, мы, Российская федерация и Ки-
тай, просто налаживаем между собой экономическое
взаимодействие, не связанное с Соединенными госу-
дарствами Америки. Дело в том, что значительная часть
могущества Соединенных государств Америки связа-
на с тем, что практически весь мировой оборот това-
ров и услуг оплачивается долларами и проходит при
разных иных формах посредничества самих Соеди-
ненных государств. А вот если от этого избавиться, то
их могущество резко упадет. Судя по всему, некотор-
ые государства и пытаются от этого избавиться...

Анатолий Вассерман - это один из известных
интеллектуалов на постсоветском пространстве. В
его послужном списке есть немало побед в таких
интересных передачах как "Что? Где? Когда?",
"Брейн ринг", "Своя игра" и многих других. Благо-
даря участию в данных проектах Анатолий Вассер-
ман приобрел славу одного из самых умных лю-
дей Украины и всего СНГ. После окончания деяте-
льности в качестве "знатока" эрудит стал активно
увлекаться политической журналистикой. В ряде
публикаций, появившихся в украинской и россий-
ской прессе, он неоднократно признавался в сво-
их "марксистких" взглядах, а также продвигал идею
присоединения Украины к Российской Федерации.
Особенно резонансными оказались его заявления
в адрес украинского языка, который Вассерман не-
однократно называл "диалектом русского". Подоб-
ные суждения много раз подвергались активной
критике и некоторое время спустя, как считается,
поставили крест на политической карьере Анато-
лия Александровича. В 1994-м году Вассерман бал-
лотировался в Верховную Раду, однако не набрал
нужного количества голосов. Некоторое время спус-
тя в прессе стали появляться слухи о том, что
Вассерман хочет баллотироваться на пост мэра
Одессы. Однако таковые не нашли однозначного
подтверждения. В середине 90-х Вассерман пе-
ребрался в Россию, где стал работать в качестве
политического консультанта.
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В Русской православной церкви обратились
ко всем поклонникам американской модели го-
сударственного устройства с просьбой заду-
маться о последствиях решения о легализа-
ции однополых "браков", принятого в США.

"Людям, которые увлекаются "демократией по-
американски" и пытаются примирить ее с тра-
диционными ценностями, нужно после этого
решения крепко задуматься", - сказал глава
синодального Отдела по взаимоотношениям
Церкви и общества протоиерей Всеволод Чап-
лин.

Он призвал обратить внимание на то, какие
ценности нам "пытаются принести вместе с аме-
риканской моделью общественного и государ-
ственного устройства".

"Вам могут не говорить о том, что вас хотят
заставить принять такую безбожную и грехов-
ную вещь, как однополые "браки", - сказал свя-
щенник. - Помните, что на самом деле у вас
хотят отнять право жить по вере, отнять душу,
отнять возможность строить жизнь вашего об-
щества и вашего государства по вечным и не-
изменным, данным Богом нравственным зако-

День Петра и Февро-
нии - покровители се-
мьи и брака. Народно-
православный празд-
ник. Отмечается 8 ию-
ля. Их брак многие ве-
ка является образцом
христианского супру-
жества. Благоверный
князь Петр был вторым
сыном Муромского кня-
зя Юрия Владимирови-
ча. Он вступил на Му-
ромский престол в 1203
году. За несколько лет
до этого князь Петр за-
болел проказой, от ко-
торой никто не мог его
излечить. В сонном ви-
дении князю было отк-
рыто, что его может ис-
целить дочь "древолаз-
ца" бортника, добывав-
шего дикий мед, Фев-
рония, крестьянка де-
ревни Ласковой в Ря-
занской земле. Дева
Феврония была муд-
рой, ее слушались ди-
кие животные, она зна-
ла свойства трав и уме-
ла лечить недуги, была
красивой, благочести-
вой и доброй девушкой.
Князь пообещал жени-
ться на ней после ис-
целения. Святая Февро-
ния исцелила князя, од-
нако, он не сдержал
своего слова. Болезнь
возобновилась, Февро-
ния вновь вылечила его

ÐÏÖ íàçâàëà ðåøåíèå î ëåãàëèçàöèè îäíîïîëûõ
áðàêîâ â ÑØÀ áåçáîæíûì è ãðåõîâíûì

нам".
Более всего в данном случае Чаплин озабо-

чен тем, что нынешнее американское руковод-
ство пытается "навязать свой антиприродный
и постчеловеческий взгляд на брак другим стра-
нам".

Представитель Русской церкви напомнил, как
на днях судья Верховного суда США Энтони
Кеннеди, который выступал от имени большин-
ства судей, принявших эти решения, сказал,
что однополые пары стремятся к такому же
юридическому отношению к своему союзу, как
и разнополые пары. Судья также утверждал,
что природа брака заключается в следующем:
два человека вместе могут обрести свободы, в
частности, свободу выражения, личной жизни
и духовности, вне зависимости от сексуаль-
ной ориентации.

"Такое отношение к браку более чем удиви-
тельно. Брак - это не только юридическая кон-
струкция, это не только место, где реализуют-
ся юридические права" , - заметил священник.

Он указал на то, что "брак имеет определен-
ную природу, он создан Богом, прежде всего,

не как юридическое пространство для реали-
зации прав, а место, где мужчина и женщина
в союзе любви дают жизнь детям и воспиты-
вают их".

"Брак - это неизменное явление, созданное
Богом и заложенное в природу человека, - зак-
лючил Чаплин. - И, как метко заметил правос-
лавный публицист Сергей Худиев, попытаться
изменить его юридическим решением, это то
же самое, что попытаться изменить таким ре-
шением законы природы".

Напоминаем, что 26 июня Верховный суд США
легализовал однополые браки во всех штатах.
Американский президент Барак Обама поддер-
жал решение суда.

8 èþëÿ - Äåíü ïàìÿòè ñâÿòûõ Ïåòðà è Ôåâðîíèè

и вышла за него замуж.
Когда он наследовал
княжение после брата,
бояре не захотели
иметь княгиню просто-
го звания, заявив ему:
"Или отпусти жену, ко-
торая своим происхож-
дением оскорбляет
знатных барынь, или
оставь Муром". Князь
взял Февронию, сел с
ней в лодку и отплыл
по Оке. Они стали жить
простыми людьми, ра-
дуясь тому, что вместе,
и Бог помогал им.

В Муроме же нача-
лась смута, многие пус-
тились домогаться осво-
бодившегося престола,
пошли убийства. Тогда
опомнились бояре, соб-

рали совет и решили
звать князя Петра об-
ратно. Князь и княгиня
вернулись, и Феврония
сумела заслужить лю-
бовь горожан. В прек-
лонных летах, приняв
монашеский постриг в
разных монастырях с
именами Давид и Евф-
росиния, они молили
Бога, чтобы им умереть
в один день, и завеща-
ли тела их положить в
одном гробу, заранее
приготовив гробницу из
одного камня, с тонкой
перегородкой. Сконча-
лись они в один день и
час - 8 июля (по новому
стилю) 1228 года. Сочтя
погребение в одном гро-
бе несовместимым с

монашеским званием,
их тела положили в
разных обителях, но на
следующий день они
оказались вместе. Пог-
ребены были святые
супруги в соборной цер-
кви города Мурома в
честь Рождества Прес-
вятой Богородицы, воз-
веденной над их моща-
ми по обету Иваном
Грозным в 1553 году.
Ныне открыто почивают
в храме Святой Троицы
Свято-Троицкого монас-
тыря в Муроме.
ДЕНЬ СЕМЬИ, ЛЮБ-

ВИ И ВЕРНОСТИ
Инициатива проведе-

ния "всероссийского
дня семьи, любви и вер-
ности" принадлежит
властям города Муро-
ма, где обрели свой по-
кой тела Петра и Фев-
ронии: по инициативе
главы города в Госду-
му было направлено
воззвание с 15 тыс.
подписей. Эта идея
была поддержана депу-
татами Государствен-
ной Думы Российской
Федерации, и в 2008 го-
ду праздник получил
официальную поддерж-
ку. Для популяризации
праздника во многих
городах России были
поставлены памятники
Петру и Февронии.

На Украине при поддержке раскольников и
националистов захвачены силой 23 храма, при-
надлежащих Украинской православной церкви
Московского патриархата (УПЦ МП), заявил Си-
нод УПЦ МП.

"В последнее время религиозные общины на-
шей Церкви неоднократно подвергались и под-
вергаются попыткам захвата храмов в пользу
так называемого "Киевского патриархата". На
данный момент силой отняты 23 храма, люди
лишаются возможности посещать собственные
храмы и беспрепятственно совершать в них бо-
гослужения", - отмечается в заявлении Синода,
опубликованном на официальном сайте УПЦ.

"Особую обеспокоенность вызывает тот факт,
что противоправные действия по отношению к
религиозным общинам нашей церкви происхо-
дят с молчаливого согласия местных властей
или даже их содействии", - добавляют авторы
документа.

"Все это существенно усложняет перспективу
преодоления церковного раскола", - заявляют
они.

Íàöèîíàëèñòû íà Óêðàèíå çàõâàòèëè 23 ïðàâîñëàâíûõ õðàìà
Члены Синода подчеркнули, что "понимают же-

лание государственной власти по установлению
церковного единства, но против вмешательст-
ва государства во внутреннюю церковную
жизнь".

"Подтверждаем готовность нашей церкви к от-
кровенному и конструктивному диалогу с пред-
ставителями непризнанных церковных групп на
Украине. Но диалог должен происходить на ос-
нове канонического права и без вмешательст-
ва в этот процесс внецерковных факторов", -
добавили они.

Представители УПЦ МП также отметили, что
последнее время в украинских средствах мас-
совой информации развернулась настоящая "ин-
формационная война" против православных.

"Церковь объединяет всю Украину и является
церковью украинского народа. Ее верные чада
живут на западе и востоке, на юге и на севере
Украины. В ее состав входят люди разных на-
циональностей и разных политических убежде-
ний", - напомнили члены Синода.

Поэтому "все попытки голословно обвинить

Украинскую православную церковь в непатри-
отизме являются проявлением популизма. Вмес-
то того чтобы в это сложное время всем нам
объединиться ради достижения общей цели -
благополучия и стабильности государства, нас
пытаются рассорить изнутри, тем самым нару-
шая мир и покой на Украине", - заключили они.

Ïàòðèàðõ Êèðèëë ñîâåðøèë
Ëèòóðãèþ  â äåíü ñâÿòèòåëÿ
Èîíà Ìîñêîâñêîãî

28 июня 2015 года, в Неделю 4-ю по Пятидесятнице,
день памяти святителя Ионы, митрополита Московского и
всея России, чудотворца, Его Святейшество Патриарх Ки-
рилл совершил Божественную литургию в Патриаршем
Успенском соборе Московского Кремля, где покоятся чес-
тные мощи митрополита Ионы. Его Святейшеству сослу-
жили высокопоставленые духовные лица.  За Литургией
была совершена хиротония архимандрита Серапиона (Ду-
ная) во епископа Бийского и Белокурихинского (Алтайс-
кая митрополия). На богослужении присутствовал руково-
дитель представительства Алтайского края при Правитель-
стве РФ Н.В. Борисенко. Богослужебные песнопения ис-
полнил хор Данилова монастыря (регент - Георгий Сафо-
нов). После сугубой ектении Святейший Патриарх Кирилл
совершил молитву о мире на Украине. По окончании Ли-
тургии Предстоятель Русской Православной Церкви на-
путствовал епископа Бийского и Белокурихинского Сера-
пиона на служение и вручил ему архиерейский жезл. По
традиции новорукоположенный епископ преподал верую-
щим первое архипастырское благословение. Затем Свя-
тейший Патриарх Кирилл совершил славление у раки с
мощами святителя Ионы, после чего обратился к верую-
щим с Первосвятительским словом.



3-9 июля 2015

16. ДОСУГ

Страницу подготовила Светлана  Тютюнджиева

ÏÐÎÃÐÀÌÌÀ ÐÊÈÖ

Кроссворд
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8 июля
18:00. Большой зал
Посвящается Дню семьи,

любви и верности
Награждение супружеских

пар, концертная программа и
спектакль Русского камерного
театра

18:30. Малый зал
Посвящается Дню семьи,

любви и верности
Художественный фильм «Од-

По горизонтали: 1. Треба. 4. Антей. 11. Левиафан. 12.
Грешница. 15. Наос. 16. Нищенство. 17. Фома. 20. Стена.
21. Велес. 22. Волос. 25. Ариадна. 26. Ларец. 28. Аминь.
29. Поверье. 33. Пасха. 34. Приор. 35. Хирон. 40. Леда.
41. Миссионер. 42. Воля. 45. Талисман. 46. Всесилие. 47.
Диана. 48. Глава.

По вертикали: 2. Ревность. 3. Брак. 5. Ниша. 6. Едино-
рог. 7. Глина. 8. Мария. 9. Чрево. 10. Шакал. 13. Вечерня.
14. Аскет. 18. Андромаха. 19. Сочельник. 23. Фауна. 24.
Шатер. 27. Домовой. 30. Сандалии. 31. Ересь. 32. Богос-
лов. 36. Плоть. 37. Мидас. 38. Несси. 39. Дятел. 43. Ясон.
44. Осел.

По горизонтали: 1. Количест-
во после переходного периода.
8. Президент, оправдывавшийся
по «делу Моники Левински». 9.
Безоружный борец за мир. 10.
Музыкальный инструмент, на ко-
тором в песне пиликал кузне-
чик. 11. Расплата отца-заочни-
ка. 12. Сказочный эксплуататор
кукол. 18. Матрос-дебютант. 19.
Он, как правило, заморский и
на белом коне. 20. Гроза расхи-
тителя. 21. Французский «поце-
луй», запечатленный в пирож-
ном. 23. Солдатская зажигалка
из сказки Андерсена. 24. Нико-
тиновый огарок. 27. Какой ме-
ханизм рекламировал Архимед,
когда грозился перевернуть всю
Землю? 28. «Забойная» насто-
льная игра. 29. Чепуха, которую
можно нести. 30. Гуляка в голо-
ве шалопая. 31. Женские голов-
ные «навороты». 32. Единица из-
мерения загребанности. 33.
Офисный работяга.

По вертикали: 1. «Челюсти»
зверолова. 2. Литературный ге-
рой, от ума которого одно горе.
3. Палочка-выручалочка для ар-
тиста. 4. Коллективный подрыв
государственного устройства. 5.
Царевна-Несмеяна по своей су-
ти. 6. Болезнь от мороженого.
7. В сериале «Наша Russia» шу-
тят, что в переводе с таджикс-

кого ее название означает «ре-
зиновый город». 12. Квадратик
из солдатиков. 13. Ускорение на
«втором дыхании». 14. Диалог
братков. 15. Плавленый «заку-
сон», отдушина для любителей
выпить в «антисанитарной обс-
тановке». 16. Пещерный обжо-

ра. 17. Вакцина от компьютер-
ной заразы. 21. Фамилия бело-
го гриба. 22. Беспорочный «фо-
кус» от святой Девы Марии. 24.
Свечной «пенек». 25. Биде с про-
тивоположной струей. 26. «Бед-
ная зверюшка» Алены Свиридо-
вой.

Анекдоты

нажды двадцать лет спустя»
9 июля
18:30. Большой зал
Посвящается Дню семьи,

любви и верности
Концерт болгарского певца

Владимира Маринова.
18:30. Малый зал
Посвящается 70-летию По-

беды
Художественный фильм «Нес-

лужебное задание»

Приятного аппетита

Баклажановый торт
Продукты (на 8 порций)
Баклажаны - 4 шт.

(600-700 г), майонез -
120-150 г, плавленый
сырок - 1 шт. (90-100
г), яйцо - 1 шт., поми-
доры - 4-5 шт. (600 г),
чеснок - 2-4 зубка (по
вкусу), растительное
масло для жарки.

Как приготовить:
1. Баклажаны наре-

зать кружочками, за-
лить солёной водой и дать постоять минут 10. Отварить
яйцо вкрутую.

2. Отжать баклажаны от излишней влаги, разогреть
сковороду, добавить масло и обжаривать баклажаны с
двух сторон до золотистой корочки (минут 15), подливая
при необходимости масло.

3. Смешать майонез, давленый чеснок, плавленый
сырок, натертый на терке, вареное яйцо, натертое на
терке. Помидоры нарезать кружочками.

4. Складывать баклажановый торт слоями: обжарен-
ные баклажаны, майонезный соус, баклажаны, соус, по-
мидоры, баклажаны, соус. Слои повторить. Украсить блю-
до по желанию.

Я веду прямой репортаж
из кровати. Здесь реально
хорошо!

☺☺☺
Квартира вроде малень-

кая, но как начинаешь уби-
рать, блин, пентхаус.

☺☺☺
- Надо как-нибудь встре-

титься трезвыми.
- И выпить...

☺☺☺
Плохо на душе - депрес-

сия... Пошла к подруге по-
жаловаться - слезы бежали
у обеих. Ну нереально сто-
лько ржать!

☺☺☺
- Пойдем ко мне домой.
- Я так не могу - у нас да-

же общих знакомых нет.
- Путина знаешь?
- Да.
- Пошли!

☺☺☺
В нашей семье зарядкой

по утрам занимаются толь-
ко смартфоны.

☺☺☺
Если вас назвали овощем

- не спешите обижаться. Воз-
можно это намек на то, что
вы крутой перец. Хотя воз-
можно и лысый хрен...

☺☺☺
Если провести разом

обыски у всех российских гу-
бернаторов - мы сразу
выйдем из кризиса и еще 200
лет туда не войдем.

☺☺☺
Переубедить мне вас не

удастся, поэтому перейду
сразу к оскорблениям.

☺☺☺
Бабушка оценила "Скайп":

Смотри какая вещь хорошая!
Вроде как гости у нас - а
кормить их не надо!

☺☺☺
Она никак не могла зас-

нуть, начала овечек счи-
тать... потом познакомилась
с пастухом и тут такое по-
неслось...

☺☺☺
Каждый мужчина недово-

лен как тратит деньги его же-
на и правительство. Разни-
ца только в том, что он не

боится открыто ругать пра-
вительство.

☺☺☺
Жена мужу по телефону:
- У меня компьютер не ра-

ботает - А кнопочку такую бо-
льшую нажимала? - Нажима-
ла - А шнур в розетку вотк-
нут? - Сейчас возьму фона-
рик, посмотрю... - А фонарик
зачем? - Да электричества
нет..

☺☺☺
В Париже в патентное бю-

ро обращается человек. Го-
ворит, что изобрел мотор для
автомобилей, который рабо-
тает не на бензине, а на во-
де.

Стали оформлять изобре-
тение, говорят ему:

- В принципе, можем вам
два альтернативных вариан-
та предложить: оформить как
одно изобретение или как
два - мотор на воде и вода
как горючее. Вы же специа-
лист по горючему?

- Да, я очень много лет ра-
ботал с нефтью в Саудовс-
кой Аравии. Там, кстати, и
сделал свое изобретение.

- А почему вы там свое
изобретение не запатентова-
ли?

- Я пытался. Но когда я
описал им свое изобретение,
они мне тоже предложили
два альтернативных вариан-
та.

- Каких?
- Повешение или четвер-

тование.
☺☺☺

- Где она высшая справед-
ливость, спрашиваю?!

- Я вам ответил...
- Мой знакомый гинеколог

утверждает, что ее и там нет!
☺☺☺

Больница.
Медсестра:
- Доктор, у меня там один

больной - тот, новенький, всё
время в какую-то пищалку
крякает. Может психиатра
вызвать?

Доктор:
- Нет, не надо, это - про-

фессиональный охотник.

Он, наверное так, утку про-
сит.

☺☺☺
В офисе сломался компью-

тер. Вызвали специалиста.
Тот приехал, все починил.

О том, как это происходи-
ло, рассказывает сотрудник:

"Пришел программист,
пристально посмотрел на
компьютер, воздел руки к не-
бу, что-то пошептал, повер-
нул мой стул 10 раз против
часовой стрелки, пнул ком-
пьютер ногой, еще раз что-
то пошептал и ушел. Все за-
работало. Настоящий маг".

Рассказывает програм-
мист:

"Вызывают меня, разобра-
ться, что случилось с ком-
пьютером. А сотрудник, ви-
дать, непоседливый, вертит-
ся постоянно на стуле, вот
шнур и навертел на ножку
стула. Я матерюсь, распуты-
ваю шнур. Потом передви-
нул компьютер подальше,
вставил выскочивший ште-
кер и ушел".

☺☺☺
- Вчера смотрела с Фимой

чемпионат мира по футболу!
- Ну и как?
- Шикарно! Таки запомни-

ла три команды!
- Это какие?
- "Сидеть!", "Заткнись!" и
"Принеси пиво!"...

☺☺☺
Актриса провинциального

театра умерла и попала на
тот свет. И вот она подхо-
дит к воротам рая, а навст-
речу ей архангел.

- Стой! - говорит, - Ты акт-
риса? Тебе место в аду!

Растроилась актриса и
собралась уже было уходить,
как вдруг видит через забор,
что в раю гуляет Машка Ива-
нова, ее коллега по театру.

- Послушайте, - Возмути-
лась актриса, - Как же так?!!
Машка Иванова тоже актри-
са, а ее пустили в рай!..

Архангел оглянулся и тихо
так говорит: - Ну, между на-
ми - какая Машка Иванова
на хрен актриса?..

Хотела погадать на кофей-
ной гуще по поводу повы-
шения зарплаты... Сварила
кофе... Уже по пене все ста-
ло понятно...
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05.10 "Мужское / Женское" (16+) 06.00 Новости 06.10 Валентина Серова,
Людмила Целиковская в комедии "Сердца четырёх" 07.35 Александр
Фатюшин, Георгий Жженов, Вячеслав Шалевич в детективе "Лекарство
против страха" (12+) 09.05 "Играй, гармонь любимая!" 09.45 "Слово пастыря"
10.00 Новости (с субтитрами) 10.15 "Смак" (12+) 10.45 К юбилею актера.
"Фрунзик Мкртчян. Человек с гордым профилем" (12+) 11.45 "Смешарики.
Новые приключения" 12.00 Новости (с субтитрами) 12.15 К юбилею Фрунзика
Мкртчяна. Комедия "Мимино" (12+) 13.50 Юрий Соломин, Инна Чурикова,
Александр Балуев, Ольга Будина в многосерийном фильме "Московская
сага" (16+) 15.00 Новости (с субтитрами) 15.10 "Московская сага".
Продолжение (16+) 16.45 Иннокентий Смоктуновский, Олег Ефремов в
фильме "Берегись автомобиля" 18.00 Вечерние новости (c субтитрами) 18.15
"Берегись автомобиля". Продолжение 18.40 "Угадай мелодию" (12+) 19.20
Коллекция Первого канала. "ДОстояние РЕспублики: Лев Лещенко" 21.00
"Время" 21.20 "Сегодня вечером" с Андреем Малаховым (16+) 22.50 Евгений
Леонов, Георгий Вицин, Савелий Крамаров в комедии "Джентльмены удачи"
(12+) 00.20 Детектив "Сувенир для прокурора" (16+) 01.50 Фильм "Из жизни
отдыхающих" (12+) 03.10 Татьяна Лаврова, Андрей Миронов, Валентин
Никулин в фильме "Таинственная стена" 04.30 Татьяна Пилецкая, Борис
Битюков, Марк Бернес в фильме "Дело №306" (16+)

05.00 Новости 05.05 "Мужское / Женское" (16+) 06.00
Телеканал "Доброе утро" 09.00 Новости 09.15 Телеканал
"Доброе утро" 09.40 "Контрольная закупка" 10.05 "Жить
здорово!" (12+) 11.00 "Модный приговор" 12.00 Новости
(с субтитрами) 12.15 "Соблазн". Многосерийный фильм
(16+) 14.25 "Время покажет" (16+) 15.00 Новости (с
субтитрами) 15.15 "Время покажет". Продолжение (16+)
16.05 "Мужское / Женское" (16+) 16.55 "Жди меня" 18.00
Вечерние новости (с субтитрами) 19.00 "Давай
поженимся!" (16+) 20.00 "Поле чудес" (16+) 21.00 "Время"
21.30 "Три аккорда" (16+) 23.25 Александра Яковлева ,
Александр Абдулов, Валентин Гафт, Екатерина Васильева
в фильме "Чародеи" 01.55 "Время покажет" (16+) 02.40
"Поле чудес" (16+) 03.35 "Модный приговор" 04.30 "Пока
все дома"

05.00 Сериал "Дети Арбата" 16+ 06.00 "Особое мнение" 07.00
Мультфильмы 6+ 08.00 "Сейчас в мире" 08.30 "Американский
ликбез" "Политика" 09.00 Сериал "Не ссорьтесь, девочки!" 12+
10.00 Сериал "Даша Васильева. Любительница частного сыска"
12+ 11.00 Худ.фильм "Божья тварь" 16+ 13.00 Сериал "Дети
Арбата" 16+ 14.00 Сериал "Золотой телёнок" 12+ 15.00 Д/ц
"Неизвестная планета" 15.30 "Американский ликбез" "Политика"
16.00 Сериал "Не ссорьтесь, девочки!" 12+ 17.00 "Сейчас в мире"
17.08 "Особое мнение" 18.00 Сериал "Дети Арбата" 16+ 19.00
"Сейчас в мире" 19.08 "Особое мнение" 20.00 Сериал "Золотой
телёнок" 12+ 21.00 Сериал "Даша Васильева. Любительница
частного сыска" 12+ 22.00 "Сейчас в мире" 22.25 "Особое мнение"
23.00 "Американский ликбез" "Политика" 23.30 Сериал "Золотой
телёнок" 12+ 00.30 Д/ц "Неизвестная планета" 01.00 Сериал "Даша
Васильева. Любительница частного сыска" 12+ 02.00 Худ.фильм
"Господа артисты" 16+ 04.00 "Особое мнение"

05.00 Сериал "Дети Арбата" 16+ 06.00 Мультфильмы
6+ 07.30 Худ.фильм "Капитан "Пилигрима"" 6+ 09.00
"Тайм-код" с В.Ленским 10.00 Худ.фильм "Два Фёдора"
6+ 12.00 "В Нью-Йорке с В.Топаллером" Гость - В.
Бочков 13.00 Худ.фильм "Плюс один" 6+ 15.00
Худ.фильм "Блондинка за углом" 12+ 17.00 "Русский
акцент" "Иглы патриотов" 17.30 "Американский ликбез"
"Женщины в Белом доме" 18.00 "Тайм-код" с В.Ленским
19.00 "Сейчас в мире" 19.15 "Особое мнение" 20.00
"Израиль за неделю" 21.00 Худ.фильм "Плюс один" 6+
23.00 Д/ц "Неизвестная планета" "В поисках Ноева
Ковчега (2 части)" 00.00 "Израиль за неделю" 01.00
Худ.фильм "Два Фёдора" 6+ 03.00 Худ.фильм "Плюс
один" 6+

05.00 Д/ц "Неизвестная планета" "В поисках Ноева Ковчега
(2 части)" 06.00 "Израиль за неделю" 07.00 Мультфильмы 6+
08.10 Худ.фильм "Князь Удача Андреевич" 12+ 09.30
"Американский ликбез" "Женщины в Белом доме" 10.00
Худ.фильм "Анна и командор" 12.00 Д/ц "Неизвестная планета"
"В поисках Ноева Ковчега (2 части)" 13.00 "Израиль за неделю"
14.00 Худ.фильм "Два дня" 12+ 16.00 "Открытый урок с
Дмитрием Быковым. Русская литература" "Мережковский -
пророк ХХ века" 17.00 "Тайм-код" с В.Ленским 18.00 Д/ц
"Неизвестная планета" "В поисках Ноева Ковчега (2 части)"
19.00 "Сейчас в мире" 19.15 "Особое мнение" 20.00 "В Нью-
Йорке с В.Топаллером" Гость - В. Сухоруков 21.00 Худ.фильм
"Два дня" 12+ 23.00 "Тайм-код" с В.Ленским 00.00
"Американский ликбез" "Женщины в Белом доме" 00.30
"Русский акцент" "Иглы патриотов" 01.00 Худ.фильм "Два дня"
12+ 03.00 Худ.фильм "Пётр Первый" 12+
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06.00 Новости 06.10 "Клара Лучко. Поздняя любовь" (12+) 07.05
Клара Лучко, Эммануил Виторган в детективе "Ларец Марии
Медичи" (12+) 08.35 "Армейский магазин" (16+) 09.00 "Здоровье"
(16+) 10.00 Новости (с субтитрами) 10.10 Ирина Муромцева,
Николай Фоменко, Алексей Пивоваров в проекте "Парк". Новое
летнее телевидение 11.45 "Смешарики. ПИН-код" 12.00 Новости (с
субтитрами) 12.15 "Фазенда" 12.45 Премьера. "Она нагадала
убийство" (16+) 13.45 Юрий Соломин, Инна Чурикова, Александр
Балуев, Ольга Будина в многосерийном фильме "Московская сага"
(16+) 16.25 "Андрей Краско. Непохожий на артиста" 17.20 Концерт
Ирины Аллегровой в Олимпийском 18.55 Коллекция Первого
канала. "Клуб Веселых и Находчивых". Летний кубок в Сочи (16+)
21.00 Воскресное "Время". Информационно-аналитическая
программа 22.30 Фильм Владимира Меньшова "Москва слезам
не верит" 01.00 Константин Райкин в комедии "Много шума из
ничего" 02.25 Олег Даль в фильме "В четверг и больше никогда"
(16+) 03.55 Фильм Ларисы Шепитько "Восхождение" (16+)

1 КАНАЛ

Суббота, 4 июляСуббота, 4 июля

Воскресенье, 5 июля

05.10 Последний янычар 06.00 Утро России
11.00 Вести 11.35 Вести-Москва 11.50 Гении и
злодеи 12.20 Трансплантология. Вызов смерти
13.05 О самом главном 14.00 Вести 14.25
Вести-Москва 14.40 Особый случай 15.25
Последний янычар 16.10 Рассудят люди 17.00
Вести 17.10 Вести-Москва 17.30 Вести 18.15
Прямой эфир 19.35 Вести-Москва с Михаилом
Зеленским 20.00 Вести в 20:00 21.00 Юморина
22.50 Кружева. Х/ф 00.35 Линия жизни.
Евгений Ямбург 01.30 Живой звук 03.20
Прямой эфир 04.25 Государственник

05.10 Последний янычар 06.10 Секта. Х/ф 08.00
Вести 08.20 Вести-Москва 08.30 Секта. Х/ф 09.45
Большой скачок. Экраноплан. Летучий корабль
10.15 Укротители звука 11.00 Вести 11.20 Вести-
Москва 11.30 Освободители. Североморцы 12.15
Вся Россия 12.30 Двенадцатая ночь. Х/ф 14.00
Вести 14.35 Искатели 15.20 Большая семья 16.15
Субботний вечер 17.35 Улица Веселая 18.20 Уйти,
чтобы остаться. Х/ф 20.00 Вести в субботу 20.50
Все вернется. Х/ф 00.05 Белая студия. Петр
Мамонов 00.45 Романтика романса 01.40 Подруги.
Х/ф 03.10 Уйти, чтобы остаться. Х/ф 04.45
Субботний вечер

06.50 Все вернется. Х/ф 09.55 Сам себе режиссер
10.30 Смехопанорама Евгения Петросяна 11.00
Вести 11.10 Вести-Москва 11.45 Россия, любовь
моя! 12.10 Утренняя почта 12.45 "Маша и медведь".
Мультфильмы 13.10 Кулинарная звезда 14.00
Вести 14.15 Пешком... Москва архитектора
Жолтовского 14.45 Больше, чем любовь 15.25
Двое в новом доме. Х/ф 16.45 Смеяться
разрешается 18.15 Звезды светят всем. Х/ф 20.00
Вести недели 22.00 Воскресный вечер с
Владимиром Соловьевым 00.25 Личное дело
майора Баранова. Х/ф 02.00 Я счастливая! Х/ф
03.30 Смеяться разрешается

Суббота, 4 июля

Пятница, 3 июля (болгарское время)RTR

Понедельник, 6 июля

Вторник, 7 июля

Среда, 8 июля

Четверг, 9 июля

Понедельник, 6 июля

Вторник, 7 июля

Среда, 8 июля

Четверг, 9 июля

06.00 Телеканал "Доброе утро" 09.00 Новости 09.15 Телеканал
"Доброе утро" 09.40 "Контрольная закупка" 10.05 "Жить
здорово!" (12+) 11.00 "Модный приговор" 12.00 Новости (с
субтитрами) 12.20 "Сегодня вечером" с Андреем Малаховым
(16+) 14.25 "Время покажет" (16+) 15.00 Новости (с субтитрами)
15.15 "Время покажет". Продолжение (16+) 16.05 "Мужское /
Женское" (16+) 16.55 "Наедине со всеми". Программа Юлии
Меньшовой (16+) 18.00 Вечерние новости (с субтитрами) 19.00
"Давай поженимся!" (16+) 20.00 "Пусть говорят" с Андреем
Малаховым (16+) 21.00 "Время" 21.35 "Соблазн". Многосерийный
фильм (16+) 23.25 Эльвира Болгова, Игорь Лифанов, Роман
Мадянов в многосерийном фильме "Два цвета страсти" (16+)
00.20 Ночные новости 00.35 "Два цвета страсти". Продолжение
(16+) 01.25 "Время покажет" (16+) 02.10 "Наедине со всеми"
(16+) 03.00 "Пусть говорят" с Андреем Малаховым (16+) 03.50
"Давай поженимся!" (16+)

05.00 Новости 05.05 "Модный приговор" 06.00 Телеканал "Доброе
утро" 09.00 Новости 09.15 Телеканал "Доброе утро" 09.40
"Контрольная закупка" 10.05 "Жить здорово!" (12+) 11.00 "Модный
приговор" 12.00 Новости (с субтитрами) 12.20 "Соблазн".
Многосерийный фильм (16+) 14.25 "Время покажет" (16+) 15.00
Новости (с субтитрами) 15.15 "Время покажет". Продолжение
(16+) 16.05 "Мужское / Женское" (16+) 16.55 "Наедине со всеми".
Программа Юлии Меньшовой (16+) 18.00 Вечерние новости (с
субтитрами) 19.00 "Давай поженимся!" (16+) 20.00 "Пусть говорят"
с Андреем Малаховым (16+) 21.00 "Время" 21.35 "Соблазн".
Многосерийный фильм (16+) 23.25 Эльвира Болгова, Игорь
Лифанов, Роман Мадянов в многосерийном фильме "Два цвета
страсти" (16+) 00.20 Ночные новости 00.35 "Два цвета страсти".
Продолжение (16+) 01.25 "Время покажет" (16+) 02.10 "Наедине
со всеми" (16+) 03.00 "Пусть говорят" с Андреем Малаховым
(16+) 03.50 "Давай поженимся!" (16+)

05.00 Новости 05.05 "Модный приговор" 06.00 Телеканал "Доброе
утро" 09.00 Новости 09.15 Телеканал "Доброе утро" 09.40
"Контрольная закупка" 10.05 "Жить здорово!" (12+) 11.00 "Модный
приговор" 12.00 Новости (с субтитрами) 12.20 "Соблазн".
Многосерийный фильм (16+) 14.25 "Время покажет" (16+) 15.00
Новости (с субтитрами) 15.15 "Время покажет". Продолжение (16+)
16.05 "Мужское / Женское" (16+) 16.55 "Наедине со всеми".
Программа Юлии Меньшовой (16+) 18.00 Вечерние новости (с
субтитрами) 19.00 "День семьи, любви и верности". Праздничный
концерт 21.00 "Время" 21.35 "Соблазн". Многосерийный фильм (16+)
23.25 Эльвира Болгова, Игорь Лифанов, Роман Мадянов в
многосерийном фильме "Два цвета страсти" (16+) 00.20 Ночные
новости 00.35 "Два цвета страсти". Продолжение (16+) 01.25 "Время
покажет" (16+) 02.10 "Наедине со всеми" (16+) 03.00 Марина Зудина,
Николай Стоцкий в фильме "Валентин и Валентина" (12+)

05.00 Новости 05.05 "Модный приговор" 06.00 Телеканал "Доброе
утро" 09.00 Новости 09.15 Телеканал "Доброе утро" 09.40
"Контрольная закупка" 10.05 "Жить здорово!" (12+) 11.00 "Модный
приговор" 12.00 Новости (с субтитрами) 12.20 "Соблазн".
Многосерийный фильм (16+) 14.25 "Время покажет" (16+) 15.00
Новости (с субтитрами) 15.15 "Время покажет". Продолжение (16+)
16.05 "Мужское / Женское" (16+) 16.55 Премьера. "Тихвинская икона.
Возвращение" (12+) 18.00 Вечерние новости (с субтитрами) 19.00
"Давай поженимся!" (16+) 20.00 "Пусть говорят" с Андреем
Малаховым (16+) 21.00 "Время" 21.35 "Соблазн". Многосерийный
фильм (16+) 23.25 Эльвира Болгова, Игорь Лифанов, Роман Мадянов
в многосерийном фильме "Два цвета страсти" (16+) 00.20 Ночные
новости 00.35 "Два цвета страсти". Продолжение (16+) 01.25 "Время
покажет" (16+) 02.10 "Наедине со всеми" (16+) 03.00 "Пусть говорят"
с Андреем Малаховым (16+) 03.50 "Давай поженимся!" (16+)

05.00 "Тайм-код" с В.Ленским 06.00 Мультфильмы 6+ 07.10 Худ.фильм
"Князь Удача Андреевич" 6+ 08.30 "Американский ликбез" "Политика"
09.00 Сериал "Не ссорьтесь, девочки!" 12+ 10.00 "Тайм-код" с
В.Ленским 11.00 Худ.фильм "Блондинка за углом" 12+ 12.30 "Русский
акцент" "Иглы патриотов" 13.00 Сериал "Дети Арбата" 16+ 14.00
Сериал "Золотой телёнок" 12+ 15.00 Д/ц "Неизвестная планета"
15.30 "Американский ликбез" "Политика" 16.00 Сериал "Не ссорьтесь,
девочки!" 12+ 17.00 "Сейчас в мире" 17.08 "Особое мнение" 18.00
Сериал "Дети Арбата" 16+ 19.00 "Сейчас в мире" 19.08 "Особое
мнение" 20.00 Сериал "Золотой телёнок" 12+ 21.00 Сериал "Даша
Васильева. Любительница частного сыска" 12+ 22.00 "Сейчас в
мире" 22.25 "Особое мнение" 23.00 "Американский ликбез"
"Политика" 23.30 Сериал "Золотой телёнок" 12+ 00.30 Д/ц
"Неизвестная планета" 01.00 Сериал "Даша Васильева.
Любительница частного сыска" 12+ 02.00 Худ.фильм "Ожидая груз
на рейде Фучжоу возле пагоды" 12+ 04.00 "Особое мнение"

05.00 Сериал "Дети Арбата" 16+ 06.00 "Особое мнение" 07.00
Мультфильмы 6+ 08.00 "Сейчас в мире" 08.30 "Американский ликбез"
"Политика" 09.00 Сериал "Не ссорьтесь, девочки!" 12+ 10.00 Сериал
"Даша Васильева. Любительница частного сыска" 12+ 11.00 Худ.фильм
"Ожидая груз на рейде Фучжоу возле пагоды" 12+ 13.00 Сериал
"Дети Арбата" 16+ 14.00 Сериал "Золотой телёнок" 12+ 15.00 Д/ц
"Неизвестная планета" 15.30 "Американский ликбез" "Политика" 16.00
Сериал "Не ссорьтесь, девочки!" 12+ 17.00 "Сейчас в мире" 17.08
"Особое мнение" 18.00 Сериал "Дети Арбата" 16+ 19.00 "Сейчас в
мире" 19.08 "Особое мнение" 20.00 Сериал "Золотой телёнок" 12+
21.00 Сериал "Даша Васильева. Любительница частного сыска" 12+
22.00 "Сейчас в мире" 22.25 "Особое мнение" 23.00 "Американский
ликбез" "Политика" 23.30 Сериал "Золотой телёнок" 12+ 00.30 Д/ц
"Неизвестная планета" 01.00 Сериал "Даша Васильева. Любительница
частного сыска" 12+ 02.00 Худ.фильм "Ожидая груз на рейде Фучжоу
возле пагоды" 12+ 03.00 Д/ц "Неизвестная планета" "В поисках
Ноева ковчега (2 части)" 04.00 "Особое мнение"

05.00 Сериал "Дети Арбата" 16+ 06.00 "Особое мнение" 07.00
Мультфильмы 6+ 08.00 "Сейчас в мире" 08.30 "Американский ликбез"
"Политика" 09.00 Сериал "Не ссорьтесь, девочки!" 12+ 10.00 Сериал
"Даша Васильева. Любительница частного сыска" 12+ 11.00
Худ.фильм "Ожидая груз на рейде Фучжоу возле пагоды" 12+ 12.00
Д/ц "Неизвестная планета" "В поисках Ноева ковчега (2 части)"
13.00 Сериал "Дети Арбата" 16+ 14.00 Сериал "Золотой телёнок"
12+ 15.00 Д/ц "Неизвестная планета" 15.30 "Американский ликбез"
"Политика" 16.00 Сериал "Не ссорьтесь, девочки!" 12+ 17.00 "Сейчас
в мире" 17.08 "Особое мнение" 18.00 Сериал "Дети Арбата" 16+
19.00 "Сейчас в мире" 19.08 "Особое мнение" 20.00 Сериал "Золотой
телёнок" 12+ 21.00 Сериал "Даша Васильева. Любительница
частного сыска" 12+ 22.00 "Сейчас в мире" 22.25 "Особое мнение"
23.00 "Американский ликбез" "Политика" 23.30 Сериал "Золотой
телёнок" 12+ 00.30 Д/ц "Неизвестная планета" 01.00 Сериал "Даша
Васильева. Любительница частного сыска" 12+ 02.00 Худ.фильм
"Смотрины" 04.00 "Особое мнение"

05.00 Сериал "Дети Арбата" 16+ 06.00 "Особое мнение" 07.00
Мультфильмы 6+ 08.00 "Сейчас в мире" 08.30 "Американский
ликбез" "Политика" 09.00 Сериал "Не ссорьтесь, девочки!" 12+
10.00 Сериал "Даша Васильева. Любительница частного сыска"
12+ 11.00 Худ.фильм "Смотрины" 12+ 13.00 Сериал "Дети Арбата"
16+ 14.00 Сериал "Золотой телёнок" 12+ 15.00 Д/ц "Неизвестная
планета" 15.30 "Американский ликбез" "Политика" 16.00 Сериал
"Не ссорьтесь, девочки!" 12+ 17.00 "Сейчас в мире" 17.08 "Особое
мнение" 18.00 Сериал "Дети Арбата" 16+ 19.00 "Сейчас в мире"
19.08 "Особое мнение" 20.00 Сериал "Золотой телёнок" 12+ 21.00
Сериал "Даша Васильева. Любительница частного сыска" 12+
22.00 "Сейчас в мире" 22.25 "Особое мнение" 23.00 "Американский
ликбез" "Политика" 23.30 Сериал "Золотой телёнок" 12+ 00.30 Д/
ц "Неизвестная планета" 01.00 Сериал "Даша Васильева.
Любительница частного сыска" 12+ 02.00 Худ.фильм "Возвращение
Баттерфляй" 12+ 04.00 "Особое мнение"

Понедельник, 6 июля

Вторник, 7 июля

Среда, 8 июля

Четверг, 9 июля

06.00 Утро России 11.00 Вести 11.35 Вести-Москва
11.50 Константин Райкин. Один на один со
зрителем. Часть 1 12.20 Чистая победа.
Величайшее воздушное сражение в истории 13.05
О самом главном 14.00 Вести 14.25 Вести-Москва
14.40 Особый случай 15.25 Последний янычар 16.10
Рассудят люди 17.00 Вести 17.10 Вести-Москва
17.30 Вести 18.15 Прямой эфир 19.35 Вести-Москва
с Михаилом Зеленским 20.00 Вести в 20:00 20.50
Чужое гнездо 23.20 Великие комбинаторы 00.10
Дневной поезд. Х/ф 01.45 Виктор Попков. Суровый
ангел 03.20 Прямой эфир 04.25 Чистая победа.
Величайшее воздушное сражение в истории

05.10 Последний янычар 06.00 Утро России 11.00
Вести 11.35 Вести-Москва 11.50 Константин
Райкин. Один на один со зрителем. Часть 2 12.20
Великие комбинаторы 13.05 О самом главном
14.00 Вести 14.25 Вести-Москва 14.40 Особый
случай 15.25 Последний янычар 16.10 Рассудят
люди 17.00 Вести 17.10 Вести-Москва 17.30 Вести
18.15 Прямой эфир 19.35 Вести-Москва с
Михаилом Зеленским 20.00 Вести в 20:00 20.50
Чужое гнездо 23.20 Обреченные на "Оскар" 00.10
Берегите женщин. Х/ф 02.20 Власть факта 03.20
Прямой эфир 04.25 Великие комбинаторы

05.10 Последний янычар 06.00 Утро России 11.00
Вести 11.35 Вести-Москва 11.50 Константин
Райкин. Один на один со зрителем. Часть 3 12.20
Обреченные на "Оскар" 13.05 О самом главном
14.00 Вести 14.25 Вести-Москва 14.40 Особый
случай 15.25 Последний янычар 16.10 Рассудят
люди 17.00 Вести 17.10 Вести-Москва 17.30 Вести
18.15 Прямой эфир 19.35 Вести-Москва с
Михаилом Зеленским 20.00 Вести в 20:00 20.50
Чужое гнездо 22.35 Специальный корреспондент
00.10 Заставы в океане. Возвращение 00.55
Культурная революция 01.40 Цыган. Х/ф 03.20
Прямой эфир 04.25 Обреченные на "Оскар"

05.10 Последний янычар 06.00 Утро России 11.00
Вести 11.35 Вести-Москва 11.50 Константин Райкин.
Один на один со зрителем. Часть 4 12.20 Заставы в
океане. Возвращение 13.05 О самом главном 14.00
Вести 14.25 Вести-Москва 14.40 Особый случай 15.25
Последний янычар 16.10 Рассудят люди 17.00 Вести
17.10 Вести-Москва 17.30 Вести 18.15 Прямой эфир
19.35 Вести-Москва с Михаилом Зеленским 20.00
Вести в 20:00 20.50 Чужое гнездо 22.35 Вечер с
Владимиром Соловьевым 00.10 Гений разведки.
Артур Артузов 00.55 Черные дыры. Белые пятна 01.40
Цыган. Х/ф 03.20 Прямой эфир 04.25 Заставы в
океане. Возвращение
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26 июня в Москве прошло
закрытие Московского меж-
дународного кинофестиваля,
который продолжался с 19
июня. В программу фестива-
ля вошли фильмы из России,
Испании, Дании, Японии, Ли-
вана, Ирана, Болгарии, Фин-
ляндии, Сербии и других
стран. В программе ММКФ
помимо конкурсов коротко-
го и полного метра, а также
документального кино, прош-
ли специальные показы и
внеконкурсные программы.
Президент ММКФ Никита
Михалков заявил, что на
фестиваль было аккредито-
вано 6252 человека, присут-
ствовали 300 иностранных
гостей, показали 307 филь-
мов.

По старой традиции звез-
дные дамы продемонстриро-
вали лучшие наряды на крас-
ной дорожке.

Ирина Мирошниченко кра-
сиво позировала фотогра-

Роман скандального
режиссера Валерии Гай
Германики и танцовщи-
ка Вадима Любушкина
развивается стремите-
льно. Еще весной они
впервые появились
вместе на фестивале
"Движение", а уже в
конце июля планируют
сыграть свадьбу. Как ут-
верждают в близком
окружении влюблен-
ных, они уже подали за-
явление в ЗАГС. Звез-
дная пара планирует
зарегистрировать брак
25 июля. Вадим уже
познакомил родителей
с невестой.

"Для Вадима мама Та-
тьяна самый лучший
друг, поэтому ее мне-
ние для него очень важ-
но. Лера ей понрави-
лась буквально с пер-
вого взгляда. Мама счи-
тает, что она идеально
подходит для ее сына",
- рассказал друг Герма-
ники Игорь Дольников.

По его словам, Вале-
рия занята на съемках

В светской тусовке все активнее
говорят об интересном положении
Юлии Проскуряковой супруги попу-
лярного Игоря Николаева. Сама
звездная пара пока никак не ком-
ментирует беременность Юлии.

Однако, жена известного певца и
композитора все чаще появляется
в свете в просторных платьях или
скрадывающих юбках. Так, на вече-
ринку по случаю дня рождения Мак-
сима Галкина Проскурякова приш-
ла в темной одежде, а на фото прик-
рывала живот руками, скрестив их
так, чтобы интересное положение не
бросалось в глаза. Да и для празд-
ника мамы супруга, Светланы Мит-
рофановны невестка выбрала цве-
тастое, свободное платье. Впрочем,
Юлию можно понять, как любая ма-
мочка - девушка суеверна, и, похо-
же, просто боится раньше времени
сообщать радостную новость.

Напомним, Юлия Проскурякова и

Øåïåëåâ ñèëüíî
èçìåíèëñÿ

Популярный телеведу-
щий Дмитрий Шепелев с
трудом переносит смерть
любимой. Шоумен силь-
но сдал, заметили его

Анастасию Стоцкую не зря назы-
вают самой стильной звездой на
эстраде. На новые наряды она де-
нег не жалеет. В интервью журна-
листам Стоцкая рассказала, как
выселила супруга из шкафов, а так-
же заявила, что периодически си-
дит у супруга на шее.

- Во многих семьях супруги кон-
фликтуют из-за того, что женщины
слишком много тратят денег. Вам
это знакомо?

- Да (смеется). У меня, сколько есть
денег, все трачу. Как зарабатываю,
так и расстаюсь. У меня к финан-
сам особое отношение. Я считаю -
чем больше тратишь, тем больше они
к тебе приходят. У нас нет разделе-
ния заработков. Обычно то, что муж
заработал, мы тратим вместе, а то,
что я - трачу сама (хохочет). Сейчас
из-за кризиса выступлений стало
немного меньше, поэтому порой я
сажусь мужу на шею!

- На что тратите деньги? На одеж-
ду?

Öåðåìîíèÿ çàêðûòèÿ "ÌÌÊÔ-2015": Çâåçäíûå íàðÿäû
íà êðàñíîé äîðîæêå

фам, что для нее уже давно
неотъемлемая часть профес-
сии. Как рыба в воде, чувс-
твовала себя и Татьяна Ев-
геньевна Михалкова, супру-
га руководителя фестиваля
Никиты Сергеевича. Да и
сам Михалков, как всегда,
выглядел, как голливудская
звезда в безупречно стиль-
ном костюме.

Прекрасно выглядела и 57-
летняя актриса Елена Кон-
дулайнен: моложавое лицо,
стройная фигура. Одно но:
Елена, видимо, до сих пор
не может выйти из образа
секс-символа 90-х. Актриса,
которую сопровождает
взрослый сын, демонстриру-
ет на красной дорожке, как
говорится, все лучшее сра-
зу-губы, щедро украшенные
малиновой помадой, ноги,
бюст.

Эвелина Хромченко нако-
нец показала своего нового
возлюбленного, который по-

ром Александром Шумским.
Избранником иконы стиля
стал художник Дмитрий Се-
маков. На красной дорожке
спутник Хромченко старался
не попадать в объектив фо-
тографов, скромно держась
в стороне. В этот вечер по
дорожке перед многочислен-
ными фотографами прошли
также Алексей Воробьев,
Владимир Яглыч, Ирина Ла-
чина и Светлана Тома, Алек-
сандр Носик, Сати Казанова
и другие знаменитости.

Главный приз Московско-

го международного кинофес-
тиваля достался болгарско-
му фильму "Лузеры" режис-
сера Ивайло Христова.

"Благодарю всех лузеров и
неудачников, которые рабо-
тали со мной над этой кар-
тиной", - сказал режиссер на
церемонии вручения премии.
Фильм Христова рассказы-
вает об учениках средней
школы в провинциальном го-
родке. Они считают себя не-
удачниками, однако изо всех
сил стараются изменить по-
ложение вещей.

корил ее сердце после раз-
вода с известным продюсе-

В Москве неизвест-
ные выстрелом из пнев-
матики разбили окно в
квартире, принадлежа-
щей певице Валерии и
продюсеру Иосифу
Пригожину. О проис-
шествии в правоохра-
нительные органы сооб-
щила домработница,
находившаяся в тот мо-
мент в квартире.

"По стеклам квартиры
Пригожина и Валерии
на западе Москвы дей-
ствительно стреляли,
но экспертиза показы-
вает, что это было ма-
ломощное оружие:

Îáñòðåëÿëè êâàðòèðó Ïðèãîæèíà è Âàëåðèè

пневматика или рогат-
ка", - сообщил источник

в правоохранительных
органах.

Ãàé Ãåðìàíèêà âûõîäèò çàìóæ çà Ëþáóøêèíà

очередного фильма, и
готовиться к свадьбе ей
довольно сложно. "Пока
она даже платье не
выбрала, хотя часто си-
дит и просматривает
свадебный каталог. По-
делилась со мной, что,
скорее всего, остановит-
ся на наряде без вся-
ких ужасных рюш, блес-
ток и так далее - клас-
сическом белом, полу-
закрытом. Ну, а дальше
додумает его в своем
стиле", - пояснил Доль-
ников. Избранник Герма-

ники уже несколько лет
живет и работает в Аме-
рике. " К началу июля
он планирует закончить
все дела и в первых чис-
лах вернуться в Москву,
чтобы помочь с органи-
зацией свадьбы. Среди
приглашенных на тор-
жество - родные Любуш-
кина из Омска, его сес-
тра Ирина с мужем и де-
тьми, которая живет в
Петербурге. Лера же, ко-
нечно, будет с семилет-
ней дочерью Октавией",
- поведал Дольников.

Íàñòÿ Ñòîöêàÿ ïåðèîäè÷åñêè ñèäèò ó
ñóïðóãà íà øåå

- Да. Раньше я покупала себе сто-
лько шмоток! Сначала муж был, ко-
нечно, в шоке. Потом ругался, злил-
ся. Сейчас вообще не реагирует. Хо-
тя я его выселила почти из всех шка-
фов. Зимние вещи, например, у не-
го уже хранятся в других квартирах.
Но он понимает, что я артистка, ко-
торая любит переодеваться. Для ме-
ня очень важно, чтобы у меня было
много красивых вещей.

- Это вас Киркоров научил?
- Филипп тоже, частично. А еще в

свое время у меня не было возмож-
ности покупать себе обновки. Поэ-
тому, наверное, это еще некий ком-
плекс. Всегда боишься упустить что-
то красивое.

Ñóïðóãà Èãîðÿ Íèêîëàåâà æäåò ðåáåíêà?

Игорь Николаев вместе уже десять
лет, пять лет назад они узаконили
свои отношения. Известно, что Юлия
молила, чтобы Бог дал ей с мужем
ребенка у святой Матроны Москов-
ской, о чем сама рассказывала пок-
лонникам. Если новость об интерес-
ном положении супруги певца подт-
вердится, то малыш станет для нее
первенцем. У Игоря Николаева же
есть дочь от первого брака - дочь
Юлия. Во втором браке - с Ната-
льей Королевой у него детей не было.

друзья. Смерть Жанны Фриске
после длительной болезни стала

трагедией для всей
страны - это доказы-
вает тот факт, что на
гражданскую панихиду
по певице пришли
тысячи ее поклонни-
ков, некоторые из ко-
торых проделали дол-

гий путь, чтобы проститься со
звездой эстрады. Но, пожалуй, тя-
желее всего сейчас овдовевше-
му Дмитрий Шепелеву. Злые
языки долго сплетничали, почему
телеведущий пропустил прощание
с Жанной, но когда Шепелев при-
шел на похороны жены - стало
окончательно ясно, что смерть
Фриске его раздавила. Близкие и

друзья телеведущего, уже выра-
жают обеспокоенность его болез-
ненным видом. С момента кончины
Жанны 32-летний Шепелев изме-
нился до неузнаваемости. Он по-
худел, а его волосы поседели. Сей-
час телеведущий находится в Бол-
гарии со своим маленьким сыном
Платоном. Убитый горем, отец пос-
тоянно держит ребенка за руку и

никуда далеко от себя не отпус-
кает. В своем блоге Шепелев на-
писал, что Жанна навсегда оста-
нется в его сердце. После ее смер-
ти он собирается помогать детям,
болеющим онкологическими забо-
леваниями.



3-9 юли 2015

19. КОСМОС

Владимир Нордвик,
"Российская газета"

Не летяхме за пари
- Алексей Архипович,кол-

ко пари Ви плащаха за един
полет?

- Петнадесет хиляди руб-
ли.

- Това са големи пари за
онези години. Това са цели
три автомобила "Волга".

- Ние не купувахме коли.
На всеки член от екипажа
държавата подаряваше по
една "Волга-24", а също ни
се полагаше съответен но-
мер. Аз имах номер "00-11"
на автомобила си, тъй като
бях летец-космонавт номер
11…

Американските космонав-
ти, които участваха в съв-
местния полет, получаваха
по половин милион щатски
долара, като им заплащаха
и научните експерименти.
За сравнение дума не мо-
же да става. Но от друга
страна, ние не летяхме за
пари. Не сме се стремили
и към слава. Амбициите ни
бяха други: мечтахме да бъ-
дем първи, искахме да нап-
равим това, което не могат
другите.

- А защо избраха точно
вас за полета през 1975-а?

- Трудно е да се каже как-
ви именно аргументи се взе-
маха под внимание, но си-
гурно се е отчитал фактът,
че към онзи момент вече бях
преминал през много неща.
Участвах дори в лунната
програма, в която бях коман-
дир на първия екипаж. Пър-
воначално се планираше да
обиколим Луната, а после да
направим опит за кацане.
Но, почина Сергей Павлович
Корольов и чиновниците
благополучно погребаха про-
екта, а жалко. Имаше реа-
лен шанс за половин годи-
на да изпреварим американ-
ците с обиколка на Луната,
но нямахме възможност да
ги изпреварим с кацането,
тъй като нашата ракета-но-
сител все не тръгваше…

Чичо Льоша, моят
татко жив ли е?
- Алексей Архипович, вие

трябваше да летите със "Со-
юз-11"…

- Това наистина е съдба…
"Союз-11" е мой кораб, аз го
"пилотирах" от чертежите, та-
ка да се каже, готвих се за
полета, но буквално 11 часа
преди старта смениха еки-
пажа. Бординженерът Куба-
сов получи алергичен прис-
тъп и медицинската комисия
го отстрани от полета. Тога-
ва вместо нас полетяха Доб-
роволски, Волков и Пацаев,
а след 18 денонощия те за-
гинаха при кацане на спус-
каемия апарат…

За съжаление в "Союз-11"
бе заложена конструктивна
бомба, която се задейства
по време на полета. Истин-
ска трагедия! Семейството
но Доброволски живееше до
нас. Той имаше две дъщери

Íàìåðèõà ñå óìíè õîðà è îñúçíàõà,
÷å "ñòóäåíàòà âîéíà" íå å èçõîä
Алексей Леонов - два пъти герой на Съветския Съюз, летец-космонавт - за най-ярките
моменти на съветско-американския полет "Союз"-"Аполо", извършен преди 40 години

и те дружаха с моите деца,
учиха заедно в едно учили-
ще. Аз трябваше да им съ-
общя за случилото се. Ната-
ша тогава ме попита: "Чичо
Льоша, а моят татко жив ли
е?" В гърлото ми заседна бу-
ца… Как да обясня на дете-
то, че баща му е загинал?
На моя кораб! Ужасна ситу-
ация, драматична! Остана ми
белег в сърцето за цял жи-
вот. Даже сега като разказ-
вам ме боли…

- Но Вие рискувахте да
получите още един белег на
сърцето, след като Виктор
Илин стреля в Кремъл по
автомобилите на космо-
навтите, предполагайки, че
се цели в Леонид Брежнев?

- Така се случи, че аз поех
куршумите, предназначени
за Леонид Илич. После той
дойде при мен на тържест-
вения прием и каза: "Ела в
гардеробната да ми покажеш
шинела си с дупките от кур-
шумите". И аз какво да пра-
вя? Щом генералният секре-
тар на ЦК ме помоли да му
демонстрирам следите от
куршумите, отидохме. Бреж-
нев внимателно огледа и ка-
за: "Не се притеснявай, те-
зи куршуми бяха предназна-
чени за мен, не за теб". Уте-
ши ме… Между другото, стре-
лецът Илин не беше психич-
но болен, както се пишеше
тогава, а абсолютно норма-
лен, адекватен човек. 11 го-
дини прекара зад решетки-
те, а след това го пуснаха
на свобода… Експерти по ба-
листика направо ми казаха:
"Бог те спаси, Леонов", а аз
отговорих: "Значи започвам
да се моля…".

Good morning, America!
- Алексей Архипович, то-

ва че ще започнете да се
молите го казахте просто
така или наистина повяр-
вахте в Бог?

- Има неща, които ние не
знаем и не можем да обяс-
ним. Преди няколко години
бях в  Мариинск, в Сиблаг
(Сибирски изправително-тру-
дов лагер, основната състав-
ляваща на ГУЛАГ), където ня-
кога бе изпратен баща ми.
Там е издигнат мемориален
комплекс с параклис. Има
едни думи, които предават
точния смисъл на отношени-
ето ми към религията, те са
на разстреляния в тези мес-

та отец Владимир:
"Без Бога нация - толпа,

обремененная пороком./Или
слепа, или глупа. Или еще
страшней - жестока./И пусть
на трон взойдет любой,

Глаголящий высоким сло-
гом,/Толпа останется тол-
пой,/Пока не обратится к Бо-
гу".

Не е ли това, което се слу-
чи на нашия народ? Жесто-
костта идва от безверие…
Смятам, че комунистите и съ-
ветската власт извършиха
много голяма грешка, допус-
кайки отричането на рели-
гията. Без вяра не може да
се живее. Не е задължител-
но в Бог, но е необходимо
да се вярва в нещо разум-
но, светло. Иначе човек се
превръща в животно, което
се ръководи само от инстин-
ктите си. Честно казано, аз
имам своя формула: не тряб-
ва да гневим Господа. Въз-
можно е дори да го няма,
но той винаги може да на-
каже, при това много сери-
озно.

Зная едно - че с нас нищо
случайно не се случва, всич-
ко е предопределено, важ-
ното е да не изпуснеш шан-
са, подарен ти от съдбата.

Беше много по-слож-
но, отколкото днес
- Нека да поговорим за

полета. 1975 година не е от
най-леките в историята на
отношенията между СССР и
САЩ…

- Беше много по-сложно,
отколкото днес. Но се на-
мериха умни хора, които
осъзнаха, че е време да се

да на петима космонавти,
които осъзнаха колко мал-
ка и крехка е тя! Такова не-
що не биха могли да напра-
вят никакви дипломати! Ние
произнесохме обикновени
истини, честно и от душа. А
след полета беше прието
съвместно обръщение на
правителствата на СССР и
САЩ към народите на све-
та и това беше финалният
акорд.

Ако между хората няма
нормални отношения, стра-
ните няма да могат да се до-
говорят. Всичко е толкова яс-
но! Само политиците все не
успяват да осъзнаят очевид-
ното…

- На английски ли си го-
ворихте?

- На рустонски - смес от
руски и хюстънски, където се
базира NASA. Термините са
международни, те са разби-
раеми и без превод, но ние
и американците сериозно се
занимавахме с изучаването
на езика. Най-малкото нау-
чихме достатъчно, за да во-
дим репортажи.

- От вашата петица само
трима останаха в строя?

- Да, Ванс Бранд, Томас
Стафорд и аз. Първи ни на-
пусна Доналд Слейтън през
1993 година на 69 години, а
през февруари на 2014 по-
чина Валери Кубасов, мал-
ко му оставаше до 80-годи-
шен юбилей.

- Да разбирам ли, че със
Стафорд бяхте най-близки?

- Приятели сме от 43 годи-
ни! Том нарече внука си
Алексей, а аз кръстих внуч-
ката си Карина.

- Томас осинови и две
руски деца, с ваша помощ.

- Да, от Фряновския дом
за сираци. Едното момче бе-
ше на 8, а другото на 10 го-
дини, бяха приятели. По-мал-
кият изобщо не се усмихва-
ше, беше много напрегнат.
Днес те са прекрасни порас-
нали млади мъже. Майкъл
(Миша) учи в университета
в Лос Анжелис в 4 курс, а
Стас е курсант във Военна-
та академия във Уест Пойнт.

- Дали са забравили рус-
ки език?

- Не, разбира се! Буквал-
но вчера се чух с Том по те-
лефона. Той е с добър, гра-
мотен руски език и със си-
новете си говори само на не-
го.

Миша през миналото лято
идва в Москва, работи тук с
мен, изпълни редица задъл-
жения, с които се справи
прекрасно. Може и да е доб-
ре, че момчетата не живеят
в Русия, където както и пре-
ди, не се научиха да се от-
насят към хората с уваже-
ние. Знаете ли, че ме увол-
ниха от армията 5 години по-
рано от полагаемия срок, с
мизерна пенсия и без никак-
ви компенсации?

- Защо?
- Защото никога не мъл-

чах, а винаги казвах исти-
ната на глас.

(Със съкращения)

Алексей Леонов

Руските космонавти и американските астронавти общуват
на "рустонски"

приключи със "студената
война". И първата стъпка бе
на американците. Президен-
тът Никсън заедно с глава-
та на NASA Флетчър се
свързаха с председателя на
съветското правителство
Косигин. Смисълът на обръ-
щението се свеждаше до то-
ва, че нашите страни се озо-
ваха на ръба на въоръжено
противопоставяне и една
кибритена клечка можеше
да е достатъчна за разпал-
ване на необратим процес.
Трябва заедно да се търси
изход от положението. Така
възникна идеята да се изп-
ратят два екипажа в Кос-

моса, за да може планета-
та ни да види съветско-аме-
риканското ръкостискане на
орбита. Сиреч, на тези мом-
чета хората ще повярват
много повече, отколкото на
политиците. Красива исто-
рия, съгласете се.

Програмата на полета бе
утвърдена през май 1972 го-
дина, след което започна 3-
годишна подготовка. Както
бе планирано, така и се слу-
чи - на 15 юли 1975 година,
в 15:20 ч, от космодрума
Байконур стартира "Союз-
19", а близо към полунощ се
осъществи пускът и на аме-
риканския "Аполо" от нос
Канаверал. На 17 юли око-
ло 19:00 ч. двата кораба се
стиковаха. Две денонощия
прекарахме заедно с аме-
риканските астронавти. Ко-
гато минавахме над терито-
рията на САЩ, аз се вклю-
чих в пряк ефир на преда-
ване "Good morn ing,
America!". Можете ли да си
представите тази картина?
Американските граждани,
които рано сутрин се при-
готвят за работа, пият ка-
фе, закусват и изведнъж от
телевизорите им говори рус-
ки полковник! Тогава раз-
казвах какво виждам през
илюминатора - как возят де-
цата с жълти автобуси на
училище, как излизат ком-
байни в полята…

А след това "Союз" и "Апо-
ло" прелетяха над СССР, там
в ефир излезе Стафорд.
Казваше подобни на моите
думи на съветските зрите-
ли. Разбирате ли? Шест ми-
лиарда земляни сякаш виж-
даха планетата през погле-
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Страницата подготви
Светлана Михова

Създаването на свободна
търговска зона в пристани-
щето на Владивосток може
да доведе до увеличаване
на БВП на Приморския край
2,7 пъти, съобщи неговият
губернатор Владимир Мик-
лушенски. При това инвес-
тициите в основен капитал
ще нараснат 2,5 пъти, сред-
ногодишният брой на зае-
тите в икономиката - 1,3 пъ-
ти, а производителността на
труда ще се повиши около
два пъти.

Основания за подобен оп-
тимизъм дават преимущест-
вата, които режимът на "сво-
бодно пристанище" (порто-
франко) дава, и финансови-
те преференции, които ще
бъдат предоставени на ре-
зидентите в пристанището:
намаляване данъка върху пе-
чалбата и отмяна данъка
върху имуществото на фир-
мите и върху земята. Освен
това в пристанището чуж-
денците ще имат възмож-
ност да получат 8-дневна ви-
за направо на границата, а
внасяното от тях оборудва-
не ще бъде освободено от
тежестта на вносните мита
и на добавената стойност.

Идеята за предоставяне на
Владивосток статута на сво-
бодно пристанище с облек-
чен митнически режим проз-

В селцето Батагай в
Якутия преди седмица
бе пусната в експлоа-
тация най-голямата от-
въд Полярния кръг
слънчева електростан-
ция. Това бе знаково
събитие за цялото За-
полярие, защото с не-
го отмина в историята
привичният досега на-
чин на живот. Досега в
района на Багатай
единственият начин за
захранване с електро-
енергия бе неефектив-
ната и неекологична ди-
зелова станция.

Новата слънчева
електростанция е с
площ на 9 футболни иг-
рища. Проектната й
мощност с 1 мегават
дава възможност да
бъде разтоварена
енергийната система
на региона, а когато
мощността й нарасне 4
пъти, ще може да се
прави и натрупване на
ток. Срокът на дейст-
вие на основното обо-
рудване е разчетено за
25 години напред. За
това време то ще се от-
купи 4 пъти. Някои про-
явяват опасения, че
3300-те поликристални
панела няма да издър-
жат на екстремалните
условия на Крайния
Север. Производители-
те обаче уверяват, че
те ще работят стабил-
но и при минус 50 гра-
дуса.

Прогнозите са, че
още тази година ще бъ-
дат спестени 16 млн.
рубли. Сега новата
слънчева и старата ди-
зелова станция работят
едновременно и селце-
то ще спести 300 г ди-

До края на годината
ще бъде представен
нов генерален план за
развитието на Москва
до 2035 г. Всички поп-
равки в него ще бъдат
публикувани и подло-
жени на широко общес-
твено обсъждане. Побе-
дител в открития кон-
курс за разработка на
промените в генерал-
ния план на руската
столица бе спечелен от
Научно-изследователс-
ки проектен институт,
чийто проект предвиж-
да сумата от 307,7 млн.
рубли за неговото реа-
лизиране. След като бъ-
де одобрен от прави-
телството на Москва,
проектът ще бъде изне-
сен на обсъждане.
Окончателното му при-
емане се очаква до
края на първото полу-
годие на 2016 г.

В момента руската
столица се развива по
генерален план, приет
в средата на 2010 г. Той
предвиждаше до 2025
да бъдат построени 240
млн. кв. м жилищна
площ. Времето обаче
тече и условията се
променят. Още през ми-
налата година експер-
ти заговориха, че план-
2010 е загубил актуал-
ност и са необходими
нови идеи и решаване-
то на нови задачи. То-
ва предизвика и разра-
ботването на нов гене-
рален план. На първо
място промените се на-
лагат от факта, че Мос-
ква значително се раз-
шири, което не се от-
читаше от стария план.
Коренно се промени и
градостроителната по-

Ïðèñòàíèùå Âëàäèâîñòîê ñúæèâÿâà Ïðèìîðñêèÿ êðàé
Създаването на свободна търговска зона ще бъде изгодно и на руския Далечен изток, и на Китай

вуча за първи път в посла-
нието на президента пред
Федералното събрание на
Русия през декември 2014 г.
До момента законът за ней-
ното реализиране вече ми-
на на първо четене през Ду-
мата и наред с това бе одоб-
рен проектът за промени в
данъчния кодекс за създа-
ване на безмитната зона,
който позволява отмяна на
данъка върху печалбата да
продължи 10 години.

В съобщение на Министер-
ството за развитие на Да-
лечния изток се казва, че

всички мерки за данъчно
стимулиране, предвидени в
закона, са аналогични на
мерките, които се прилагат
към предприемачите в "те-
риториите с изпреварващо
развитие". Пристанищната
зона ще обхваща територи-
ята на 13 общини, включи-
телно и на градския окръг
на Владивосток, а също та-
ка пристанищата Зарубино
и Находка, както и летище-
то Кневичи и част от жп ли-
ниите. Ще бъдат продълже-
ни международните транс-
портни коридори "Приморие-

1" и "Приморие-2", които
свързват руските пристани-
ща с няколко китайски про-
винции и други съседни дър-
жави.

Несъмнено статутът "пор-
то-франко" с облекчен мит-
нически режим ще се отра-
зи положително на показа-
телите на най-големия в
пристанището холдинг
FESCO, подконтролен на
групата "Сума". Няма да бъ-
де лесно обаче да се уве-
личат мощностите на бъде-
щия стоков поток, тъй като
той преминава през самия

Владивосток. Въпреки това,
като се има предвид, че съ-
щия статут получават Зару-
бино и заливът Тройца, гру-
пата "Сума" се оказва в мно-
го изгодно положение. Ней-
ното ръководство планира
изграждането на универсал-
но пристанище, с което раз-
чита да привлече транзит-
ни китайски стоки от север-
ните китайски провинции.

Продукцията на предпри-
ятията в североизточните
части на Китай сега трябва
да преодоляват много дълъг
път. Свободното пристани-
ще Владивосток ще съкра-
ти разстоянията в пъти.
Фактически се прокарват
изключително удобни тран-
спортни коридори между
Зарубино и провинция Цзи-
лин, и между Находка и про-
винция Хайлудзян. С тяхно-
то използване Китай ще мо-
же рязко да намали разхо-
дите по доставка на стоки-
те си до световните паза-
ри. Същевременно зоната
за свободна търговия зна-
чително ще повиши привле-
кателността на региона за
инвеститорите, защото без
съмнение ще осигури нама-
ляване разходите по реали-
зация на инвестиционните
проекти до 40 процента.

Îòâúä Ïîëÿðíèÿ êðúã ñúáèðàò ñëúíöå Ìîñêâà ùå ñå ðàçâèâà ïî íîâ ãåíåðàëåí ïëàí

зелово гориво. Тази
цифра нищо не говори,
докато не се погледне
от височината на пти-
чи поглед. През топло-
то време на годината
селото, разположено
на десния бряг на река
Яна, е блокирано. Нао-
коло са непроходими
блата и наземен тран-
спорт няма и затова ди-
зеловото гориво може
да се доставя само по
въздух, което го прави
"златно".

Естествено, тези су-
рови закони на иконо-
миката на собствен
гръб усещат батагайци,
или по-скоро - техните
портмонета. Цената за
битовата електроенер-
гия там е 10 пъти по-
висока, отколкото в
Москва - кВт/ч струва
35 рубли. Дори когато
домакинствата проявя-
ват чудеса от пестели-
вост, в края на месеца
плащат най-малко 4000

рубли. Местните влас-
ти обещават, че с но-
вата енергийна придо-
бивка разходите на се-
мействата чувствително
ще намалеят. "Засега
замразяваме цените на
тока и от догодина ще
започнем да ги сваля-
ме", казва първият
зам.-председател на
правителството на ре-
публика Саха Павел
Мариничев.

Обектът край Батагай
бе пуснат предсрочно,
тъй като в Якутия тех-
нологията вече е доб-
ре усвоена. На карта-
та на региона това е ос-
мата слънчева елект-
ростанция. От години
мрежата от възобновя-
еми източници на елек-
троенергия се разрас-
тва към източните гра-
ници на страната. На
Камчатка и Сахалин ве-
че работят няколко
комплекса от вятърни
електроинсталации.

литика на московското
правителство.

Според зам.-кмета по
въпросите на градоуст-
ройството Марат Хусну-
лин столичните власти
смятат в основите на
реформирания генера-
лен план да заложат
новите си принципи на
градостроителна поли-
тика. Главен приоритет
е създаването на нови
центрове за икономи-
чески растеж с допъл-
нителни работни места,
което ще спомогне за
решаване проблема
със заетостта в мега-
полиса. Предвижда се
не само комплексно
развитие на огромната
територия и обновява-
не на промишлените
зони, но и разработва-
не на единна концеп-
ция за благоустройст-
вото на крайбрежните
зони на река Москва и
създаването на ком-
фортни обществени
пространства.

Според урбаниста
Сергей Зюзин новият
генерален план съдър-

жа много плюсове. В
него са отчетени пре-
ди всичко интересите
на жителите на руска-
та столица. "Столични-
те власти искат да нап-
равят града по-удобен
за живот и придвижва-
не. Планът предвижда
също широко разгръща-
не на велосипедния
транспорт не само в
центъра на Москва, но
и в нейните покрайни-
ни. Планираното "Зеле-
но колело" е доказател-
ство за това".

Сред приоритетите на
новия генерален план е
залегнала борбата със
автомобилните задръс-
твания - и отново не са-
мо в центъра, но по
входните магистрали.
"Аз лично, като експерт,
мога само да приветс-
твам такъв план. И ако
той бъде реализиран,
това ще означава, че
Москва се развива в
правилна посока", каз-
ва Зюзин.
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Българският филм "Каръци"
на режисьора Ивайло Хрис-
тов получи голямата награ-
да на 37-ия Международен
московски кинофестивал.
Отличието "Златен Свети Ге-
орги" беше връчено на съз-
дателите на филма от пред-
седателя на журито - френ-
ския режисьор Жан-Жак
Ано. Приемайки наградата,
Ивайло Христов благодари
на "всички каръци, създали
филма заедно с него".

На тържествена церемо-
ния в театър "Русия" българ-
ската лента получи още и
наградата на журито на рус-
ките филмови критици и при-
за за най-добър филм на жу-
рито на Федерацията на ки-
ноклубовете на Русия. "Ка-
ръци" зае и второ място в
класацията "Награда на пуб-
ликата" след сръбско-гер-
манския "Анклав".

Лентата разказва история-
та на гимназисти от малък
провинциален град, които по-
падат в рамката "неудачни-
ци", но пък са с хъс да успе-
ят в живота. В ролите са Ова-
нес Торосян, Елена Телбис,
Деян Донков, Пламен Димов
и много други талантливи
български актьори. Голямата

Посетителите на ежегодния фестивал на изкуството в Хар-
стад в Северна Норвегия се запознаха с необикновената
двуезична театрална версия по романа на Лев Толстой "Ан-
на Каренина". В спектакъла участват едновременно както
руски, така и норвежки актьори, които говорят на майчи-
ния си език. Гастролът на руските артисти е осъществен
благодарение на успешното дългогодишно сътрудничество
между Държавния театър на Норвегия и Академичния теа-
тър "Горки" във Владивосток, където постановката вече е
представяна.

Двуезичният спектакъл е дело на известния режисьор
Армин Петрас. За първи път необичайната сценична трак-
товка е била представена през 2012 г. в Норвегия. Малко
след премиерата изпълнителката на главната роля на Анна
Каренина - Герилд Маусет е поканена да участва в между-
народния кинофестивал във Владивосток, където се запоз-
нава с художествения ръководител на "Горки" Ефим Зве-
няцки. По думите на Бургенсон, на руския му колега толко-
ва много му харесва норвежката интерпретация на руския
роман, че настоява да започнат да работят заедно. Негова
е и идеята и за двуезичната интерпретация на "Анна Каре-
нина". Любопитното е, че двамата режисьори избират акт-
рисата, която изпълнява главната роля в спектакъла да
говори не на руски, а на норвежки. Независимо от това, че
Герилд Маусет полага неимоверни усилия да научи руски
език и се справя много добре, малко преди премиерата от
екипа решават в спектакъла Анна Каренина да говори на
норвежки.

"В началото на всички ни се струваше много странно да
слушаме как актьорите говорят на различни езици. Полу-
чаваше се някаква логорея, но след това разбрахме, че
благодарение на този необичаен трик зрителите по-ясно
ще разберат идеята на постановката - самотата на Каре-
нина", коментира Бургенсон.

"Êàðúöè" ñïå÷åëè ãîëÿìàòà íàãðàäà
íà êèíîôåñòèâàëà â Ìîñêâà

Режисьорът на "Каръци"
Ивайло Христов с голямата
награда "Златен Свети Георги"

награда е за остротата на те-
мите за порастването, бла-
городството и надеждата,
застъпени във филма.

Ивайло Христов заяви, че
е най-радостен от факта, че
филмът е получил признание
не само от критиката и жу-
рито, но и на зрителите.
"Публиката го възприе мно-
го добре. Имаше реакции и
по време на самата прожек-
ция, аплаузи имаше. Но най-
радостен за мен беше кра-
ят, когато тръгнаха надписи-
те, през цялото време зри-
телите ръкопляскаха, дока-
то вървяха надписите и нак-
рая, когато светнаха лампи-
те избухнаха. Тоест някак си
всеки един от екипа получи
своите аплаузи", каза той.
Според него творбата му е
спечелила сърцата на зри-
телите, защото темата му е
универсална.

"Проблемът с младото по-
коление изглежда навсякъде
е много сериозен. Дори в
руската преса излезе загла-
вие, че лузърите в България
много приличат на лузърите
в Русия. Те бяха превели заг-
лавието като "Лузъри, защо-
то каръци си е чисто наше",
разказа още Христов.

За разлика от други наши
филми с големи очаквания
режисьорът не спомена, че
лентата ще е претендент за
"Оскар".

За голямата награда "Зла-
тен Свети Георги" се бореха
общо 12 филма от Русия, Ис-
пания, Дания, Япония, Ли-
ван, Иран, България, Фин-
ландия и Сърбия.

За най-добър режисьор на
37-ия Международен москов-
ски кинофестивал беше
призната датчанката Фреде-
рике Аспек за филма "Роси-
та". Тя получи приза "Сребъ-
рен Свети Георги". Преди да
бъде връчена наградата за
най-добра режисура, гости-
те на церемонията отдадоха
почит на неотдавна загина-
лия композитор Джеймс
Хорнър, създал музиката на
филмите "Титаник", "Смело
сърце" и "Поле на мечтите".
Еркербулан Дайиров от Ка-
захстан спечели наградата
за най-добър актьор за иг-
рата си във филма "Барие-
ра", а Елена Лядова - за най-
добра актриса в руския "Ор-
леан". Приемайки наградата
на Дайиров, режисьорът Жа-
сулан Пошанов каза, че той
се е снимал във филма му

безплатно.
Наградата за най-добър

документален филм спечели
"Земята на картелите" на
американския режисьор Ма-
тю Хейнеман.

Председателят на журито
на Московския междунаро-
ден кинофестивал - френски-
ят режисьор Жан-Жак Ано,
получи почетната награда за
принос към световното кино.

Московският междунаро-
ден кинофестивал е сред
най-старите в света. За пър-
ви път е проведен през 1935
г. с председател на журито
режисьорът Сергей Айзен-
щайн. С почетната награда
на фестивала са удостоени
майстори на световното ки-
но като Акира Куросава,
Стенли Крамър, Федерико
Фелини, Еторе Скола, Ан-
джей Вайда, Бернар Блие и
Тим Бъртън. Президент на
кинофестивала е режисьорът
Никита Михалков, който на
кинофорума представи авто-
биографичната си книга - "Те-
риторията на моята любов".
В нея авторът е отделил спе-
циално внимание на темата
за семейството. В книгата си
Михалков споделя с читате-
лите лични и в много отно-

шения съкровени спомени за
детството си, взаимоотноше-
нията с родителите си, по-
специално с баща си - пи-
сателят Сергей Михалков, и
с по-големия си брат, кино-
режисьора Андрей Конча-
ловски. Режисьорът открове-
но и подробно разказва за
съпругата си Татяна, за де-
цата и внуците и за значи-
телната роля, която те игра-
ят в живота му. Михалков
споделя и за драматичната
раздяла с първата му съп-
руга - актрисата Анастасия
Вертинска. Освен това за-
познава читателите със сво-
ите предци. Сред тях са
сподвижници на Дмитрий
Донски и Ермак, боляри на
Иван Грозни и художникът
Василий Суриков.

Â Íîðâåãèÿ ïðåäñòàâèõà äâóåçè÷íà
âåðñèÿ íà "Àííà Êàðåíèíà" В началото на 2015 година

ръководството на един от во-
дещите Кинофестивали на
Русия - Международният ки-
нофорум "Златен Витяз" и
фондация "Устойчиво разви-
тие на България" сключиха
договор за сътрудничество
и откриха в СОК "Камчия"
постоянно действащ кинок-
луб "Златен Витяз". През ап-
рил 2015 година в СОК "Кам-
чия" се състоя първото ма-
щабно културно събитие, ре-
ализирано със съдействие-
то на Министерство на из-
вънредните ситуации на РФ
- Фестивалът "Ехо на Сла-
вянския литературен фонд
"Златен Витяз", в който взе-
ха участие около 100 видни
писатели и филмови дейци
от Русия, България и Сърбия,
както и журналисти от во-
дещи медии от тези славян-
ски държави.

През юни в СОК "Камчия"
продължи дейността на ки-
ноклуба, като се състояха че-
тири творчески вечери на
президента на МКФ "Златен
Витяз", известният руски ак-
тьор, режисьор и обществен
деец Николай Бурляев. Той
се срещна с децата, дошли
в "Камчия" на лятна почивка
и проведе мастер-клас, а съ-
що прожектира няколко свои
филми, сред които "Ивано-
во детство" (на Андрей Тар-
ковски), в който невръстни-
ят Коля Бурляев изпълнява
главната роля на малкия ра-
зузнавач Иван, "Играчът" по
Ф.М. Достоевски, а също къ-
сометражните киноновели
на режисьора Н. Бурляев:
"Егерь" (по разказ на А.П. Че-
хов), "Ванька Каин" (проза
на М.Е. Салтиков-Щедрин).

Централно събитие на юнс-
кия Киноклуб "Камчия" бе про-
жектирането на авторския
филм на Н. Бурляев "Лермон-
тов". Авторът на филма пред-

Сцена от
спектакъла

"Çëàòåí Âèòÿç" ñå íàñòàíè â "Êàì÷èÿ"

ложи на младите зрители да
напишат съчинения по теми-
те на филмите "Лермонтов" и
"Иваново детство". Най-добри-
те съчинения, написани от де-
цата с душа и сърце, бяха наг-
радени с премии във вид на
дискове с автограф на самия
автор, главният герой на те-
зи кинопроизведения.

Като резултат от тези сре-
щи Н. Бурляев отбеляза, че
на подрастващото поколение
не са му безразлични идеи-
те на патриотизма и подви-
га в името на родината. Не
всички млади зрители оба-
че проявяваха интерес към
филмите. Някои се интере-
суваха повече от смартфо-
ните си по време на прожек-
циите, което свидетелства,
че съзнанието на новото по-
коление е заразено с "пре-
лестите" на масовата съвре-
менна култура.

Следващите срещи в ки-
ноклуба "Златен Витяз" в
"Камчия" се планира да се

проведат в средата на юли.
Те ще бъдат водени от един
от най-добрите съвременни
млади руски кинокомпозито-
ри Иван Бурляев, който е на-
писал музика за над 30 фил-
ма и участвал в много иг-
рални филми. В "Камчия" ще
се състои премиерата на но-
вия руски игрален филм
"Призрак", в който главната
роля се изпълнява от Фьо-
дор Бондарчук, а музиката
е на Иван Бурляев.

В края на септември ще
се реализира нов голям съв-
местен проект на фондация-
та "Устойчиво развитие на
България", СОК "Камчия" и
МКФ "Златен Витяз" - Сла-
вянски форум на изкуствата
"Златен витяз" в "Камчия" с
участието на видни руски, ук-
раински, белоруски, българ-
ски и сръбски филмови дей-
ци, музиканти и художници.

Така радушно посрещат Николай Бурляев в комплекса "Кам-
чия"
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Страницата подготви Олга Гурска

"Ако всичко мине по план, само след 6 годи-
ни ще можем да извършим пилотиран полет
около Венера и Марс", гласи неочакваното дръз-
ко заявление на група млади специалисти от
различни научни центрове на руската косми-
ческа индустрия. Десет перспективни инжене-
ри, медици от РКК (Ракетно-космическа корпо-
рация) "Енергия", Центъра "Хруничев" и други
научни организации се обединиха, за да осъ-
ществят мечтата си или поне да се докоснат до
нея. Тази независима група от експерти, рабо-
тещи безплатно и изключително през свобод-
ното си време, планира още тази година да
разработи напълно пълноценен идеен проект с
разработки на всеки бъдещ полет около двете
планети с вече създадени космически ракети и
кораби. Ръководителят на проекта инженер-кон-
структор от Института по роботехника и техни-
ческа кибернетика Александър Хохлов поясни,
че дадената мисия, която ще продължи само
580 дни, изисква минимален разход на гориво
и ще отвори достъп до междупланетно прост-
ранство на руските космически кораби за пър-
ви път през последните 25 години.

Александър Хохлов разказа, че идеята не е
измислена от групата разработчици на мисия-
та, а е възникнала още през 1960-1980-те годи-
ни. Тогава теоретиците разработвали междуп-
ланетни комплекси, както и проучвали възмож-

Специалисти от Общоруския научноизс-
ледователски институт по рибно стопанст-
во и океанография за първи път създадоха
рецепта за изготвяне на чипсове и пасте-
ти, включвайки в състава им хамсия - дреб-
на пелагична риба от семейство "селдови".

Учените твърдят, че включването на по-
лезните продукти в дневното меню може
лесно да осигури до 25% от дневната нор-
ма на необходимите микроелементи.

"При употреба на 100 грама от този чипс
или пастет на организма се осигуряват 25%
от дневните запаси на калций, желязо, цинк,
фосфор и йод, тъй като продуктите са ха-
рактерни с наличието на нужните микрое-
лементи, а също и на незаменими мастни
киселини омега-3", гласи съобщението на
Института.

За производство на тези чипсове филе
на хамсия се смила и смесва с картофено

Â Êðàñíîäàð ðàçðàáîòâàò
óíèêàëíà òðåâíà ïëîù

Учени от Краснодар обещават до края на лятото да
накарат тревна площ да преработва отпадъци и да гене-
рира електричество. Това съобщи един от авторите на
научната разработка, преподавател в Кубанския държа-
вен университет и кандидат на биологическите науки
Никита Волченко.

"Вече разполагаме с лабораторен образец. Електри-
чеството, което той изработва, е достатъчно за малък
светодиоден елемент. По-голям участък ще изработва и
повече енергия. Първо искаме да разработим 3-4 квад-
ратни метра, за да можем по-лесно да ги поддържаме",
каза Волченко.

Ученият обясни, че определени бактерии помагат доби-
ването на електроенергия. Благодарение на тях се полу-
чава химична реакция, която действа върху анод - източ-
ник на електрони, намиращ се под кореновата система.

Американската ракета
Falcon-9 на компанията
SpaceX не долетя до МКС с
4 тона товар - тя се взриви
след 2,19 минути след стар-
та, което е сериозен удар
за NASA. След провала на
SpaceX основно средство за
транспортиране на товари
до МКС остава руският пи-
лотиран кораб "Союз ТМА-
17М", независимо от всички
въведени и продължени за-
падни санкции против Русия.
От Роскосмос съобщиха, че
при необходимост, отново
ще предоставят на амери-
канските колеги старата вер-
сия на извънредно надежд-
ната ракета "Союз-У". Руски-
те космонавти от екипажа на
МКС от своя страна заяви-
ха, че са готови да споделят
храната, водата и всичко не-
обходимо с американския си
колега Скот Кели.

Въпреки неуспеха с дос-
тавката на товар, МКС про-
дължава дейността си и до-
ри бе поставен рекорд. Рус-
кият космонавт Генадий Па-
далка постави нов световен
рекорд за обща продължи-
телност на полетите в Кос-
моса. На 27 март тази годи-
на Падалка започна своя пе-
ти космически полет, а на
29 юни вече имаше 710 дни,
прекарани в Космоса. Пър-
вият полет на Падалка е на
13 август 1998 година. Рабо-
тил е на станцията "Мир" и
има 9 излизания в открития

Ðàçðàáîòâàò íîâ óíèêàëåí êîñìè÷åñêè ïðîåêò

ни удобни траектории на полетите. В Русия и
САЩ тези обиколни мисии се смятали за ес-
тествена предварителна крачка към разработ-
ването на междупланетни мисии. Те са доста-
тъчно икономични в разходите на гориво за
сметка на това, че корабът не влиза в орбитата
на планетата и не включва спирачни двигате-
ли. В резултат на това специалистите получа-
ват много данни за особеностите на движение-
то на комплекса и за здравословното състоя-
ние на космонавтите. През 1960-те години в ЦНИ-
Имаш (ЦНИИ по машиностроене - главният из-
следователски институт на Роскосмос) вече е
съществувал проект с наименование МАВР -

("Марс и Венера разом") "Марс и Венера - на-
веднъж". Но този проект е закрит поради липса
на средства, а след него бе закрита и лунната
програма на СССР. Тогава страната се е кон-
центрирала само върху орбиталните станции.

"Междупланетният кораб ще прилича на ор-
битална станция. Корабът "Союз" сам по себе
си не е подходящ за тази мисия. За 580-днев-
на обиколка около Слънцето (именно толкова
ще е продължителността на полета) ще трябва
да се използват по-едри модули. Ние одобря-
ваме варианта с двата товарни европейски ко-
раба ATV, като всеки от тях по размер напом-
ня един пълноценен модул на МКС. Те ще се
въвеждат в орбитата на Земята един след друг,
тъй като ние не разполагаме със свръхтежка
ракета, която би могла да се използва за един
път, след като обединим модулите в едно и
стиковаме кораба с два ускорителни блока.
Първият старт ще се осъществи първо към Ве-
нера, а след като я обиколи, използвайки гра-
витационна маневра, корабът ще поеме и към
Марс. Тъй като ATV са невъзвръщаеми кораби,
кацането на Земята ще се осъществява със
спускаем апарат на "Союз", който също ще
бъде включен в междупланетния комплекс", по-
ясни Хохлов. Той заяви, че главната цел на
мисията е да докаже, че междупланетните по-
лети са възможни за човека.

Ñïåöèàëèñòè ñúçäàäîõà ïîëåçåí ÷èïñ

пюре и царевично нишесте. В резултат се
получава чипс с приятен пикантен вкус и
аромат на риба.

Пастетите и чипсовете от хамсия се раз-
личават от традиционните продукти с по-
ниска калоричност и висока биологична
стойност.

Ñëåä ïàäàíåòî íà Falcon íàäåæäàòà îñòàâà â "Ñîþç"
Космос.

По план спускаемият апа-
рат на кораба "Союз ТМА-
16М" трябва да се приземи
на 11 септември. Тогава Па-
далка, ще е прекарал 877 дни
на космически кораби. Пре-
дишният редорд принадлежи
на космонавта Сергей Кри-
кальов -  803 дни.

На МКС Падалка отбеляза
рождения си ден на 27 юни -
той навърши 57 години. "Ко-
гато летях и задминах прес-
тоя в Космоса на Валерий
Поляков и когато надминах
рекорда на Сергей Авдеев, те
дойдоха да ме поздравят. За-
това ще използвам момента
да поздравя Генадий за пос-
тижението. Искам да отбеле-
жа, че това  е наше, руско
постижение", подчерта Сер-
гей Крикальов, летец-космо-

навт, Герой на Съветския Съ-
юз и Герой на Русия.

Настоящият ръководител
на Центъра за подготовка на
космонавти има зад гърба си
шест полета в Космоса. Кри-
кальов знае най-добре кол-
ко е тежко възстановяване-
то след дълги космически ко-
мандировки, при които ор-
ганизмът се настройва към
извънземните условия.

"Натрупва се психическа
умора, губи се мускулна ма-
са. Това влияе при завръща-
нето. Калцият се измива от
костите и трябва по-дълго и
внимателно възстановяване
след полета. Трябва да се
възстановят не само мускул-
ната маса и костите, още по-
важни са кръвоносните съ-
дове", разказа още космо-
навтът.

Приемниците - катоди, изработени от графит, се намират
на повърхността. Между тях възниква напрежение, а рас-
тенията служат като своеобразен жив катализатор. От
една страна, бактериите в корените им се размножават
по-активно, а от друга - растенията могат да преработят
в биологична маса трудно усвоимите съединения на азо-
та, както и да поемат тежките елементи.

По думите на Никита Волченко, засега в лабораторни
условия разработчиците успяват да получат напреже-
ние с мощност 9-12 волта. Той обаче смята, че потенци-
алът на изобретението е недооценен и дава пример със
слънчевите батерии: "Само до преди пет години се смя-
таше, че слънчевите панели са или за играчки, или за
Космоса, а днес ги слагат по светофарите".

Кандидатът на биологичните науки отбеляза, че по-
добни експерименти има и в чужбина, но в Русия нито
една от групите учени, за които знае, не е достигнала
етапа на полевите експерименти. Ако опитът на красно-
дарските учени успее, те планират да подадат заявка за
патент. В разработването на уникалната технология учас-
тват както преподаватели, така и студенти.

През 2015 година разработки на учени от Кубанския
университет в областта на микробните топлинни техно-
логии им донесоха златен медал от Московския между-
народен салон за технологични изобретения и инова-
ции "Архимед-2015" и сребърен медал от Националния
конкурс за научно-техническо творчество .
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В сряда руският минис-
тър на отбраната Сергей
Шойгу откри втория ввоен-
но-музикален фестивал,
който обединява предста-
вителни военни оркестри
на страните от Шанхайска-
та организация за сътруд-
ничество (ШОС). При отк-
риването шефът на военно-
то ведомство каза: "Този
фестивал е не само ярко
зрелище, той е като камер-
тон, който позволява да
настроим диалога между
нашите страни в единстве-
но правилната тоналност.
Тук, на Дворцовия площад,
в самия център най-добри-
те оркестри от Китай, Ка-
захстан, Киргизстан, Таджи-

"Êàòþøà" íà êèòàéñêè ñå ïîíåñå íàä Ñàíêò Ïåòåðáóðã
В Северната столица отмина фестивалът на военните оркестри на страните от ШОС

кистан и Русия ще се "сра-
жават" за любовта и приз-
нанието на зрителите. Уни-
версалният език на музи-
ката ни помага да постиг-
нем по-голямо взаимно

разбиране, да уважаваме
вековните традиции и са-
мобитната култура на наши-
те народи."

Концертът на Дворцовия
площад премина под наз-

ванието "Тръбите на мира".
Пред петербургската публи-
ка се представиха над трис-
та музиканти от страните
от ШОС. Кореспондентът
на в. "Невски новости" съ-

общава, че сред зрителите
е имало много китайци, ко-
ито прииждаха на площа-
да с автобуси, за да чуят
прекрасното изпълнение на
"Катюша" на китайски.

Русия очаква от Франция
предложения за урегулира-
не на проблема с достав-
ката на вертолетоносачите
от типа "Мистрал", заяви
пред кореспондент на ТАСС
заместник-генералният ди-
ректор на "Рособоронэкс-
порт" Игор Севастиянов,
който е ръководител на де-
легацията на компанията на
Международния военно-
морски салон.

Русия не изключва въз-
можността за доставка на
вертолетоносачите, но за
някакви конкретни резулта-
ти е рано да се говори.

Договорът за построява-
нето на двата "Мистрал" за
руския Военноморски флот
на стойност 1,2 млрд. евро
беше подписан през юни
2011 г. Първият такъв кораб,
получил названието "Влади-
восток", беше спуснат на
вода през октомври 2013 г.
и още през ноември мина-
лата година трябваше да
бъде предаден на ВМФ на
Русия. В последния момент
обаче Париж спря преда-
ването на вертолетоносачи-
те на руската страна за не-
определен срок, като мо-

Ìîñêâà î÷àêâà ôðåíñêè ïðåäëîæåíèÿ çà "Ìèñòðàë"

тивира решението си със
ситуацията в Украйна.

Първоначално беше пла-
нирано вторият кораб - "Се-
вастопол" - да бъде преда-
ден на Русия през втората
половина на тази година,
но, както и в случая с пър-
вия, решението за негово-
то предаване беше замра-
зено. Досега "Севастопол"
е преминал три серии из-
питания в открито море.

Руски официални лица не-
веднъж заявяваха, че отб-
ранителната способност на

страната няма да постра-
да от сриването на догово-
ра за "Мистрал", а в Обе-
динената корабостроителна
корпорация изразиха готов-
ност самостоятелно да пос-
троят такива вертолетоно-
сачи, ако получат съответ-
ната поръчка. По-рано пре-
зидентът Владимир Путин
заяви, че "Мистрал" са би-
ли поръчани предимно за
да подкрепят партньорите
на Русия и да осигурят на-
товарване на тяхната кора-
бострооителница.

Русия и Индия продължа-
ват преговорите си за евен-
туална доставка на три фре-
гати от проекта 11356 и под-
водници от проекта 751, съ-
общи пред ТАСС заместник-
генералният директор на
"Рособоронэкспорт" Игор
Севастиянов на Междуна-
родния военноморски са-
лон в Петербург. Събесед-
никът на агенцията каза:
"Сега от индийска страна

Ðóñèÿ è Èíäèÿ ïðåãîâàðÿò çà ôðåãàòè è ïîäâîäíèöè
се обсъжда пътят за реа-
лизиране на този договор.
Работим много интензивно,
разглеждат се няколко ва-
рианта за реализиране на
проекта."

Според представителя на
"Рособоронэкспорт" индий-
ските моряци ценят много
високо фрегатите от проек-
та 11356. Качествата на те-
зи кораби получават изк-
лючително положителни от-

зиви от експлоатиралите
фрегатите клиенти. Тези ко-
раби са търсени на светов-
ния пазар за военноморс-
ка техника.

Савастиянов каза още, че
Русия продължава прегово-
рите с Индия и за подвод-
ниците от проекта 751. За-
сега не се е стигнало до
конкретно решение, тъй ка-
то официалният търг още не
е обявен.

Фрегата от проекта 11356

Áåëàðóñ è Êàçàõñòàí èñêàò äà ó÷àñòâàò
â êîíêóðñà "Âúçäóøíè ðóáåæè"

Специалисти от Радиотехническите войски (РТВ) на Бе-
ларус и Казахстан са се заинтересували от възможността
да участват в конкурса "Въздушни рубежи", когато той дос-
тигне международно равнище, заяви пред журналисти на-
чалникът на РТВ на Военновъздушните сили на Русия ге-
нерал-майор Андрей Кобан.

Той съобщи, че през тази година конкурсът ще завърши
с общоармейски етап. Освен участието на Беларус и Ка-
захстан, които са се заинтересували от конкурса, органи-
заторите планират да поканят и други страни, както и
наблюдатели, за да могат в следващия конкурс да се вклю-
чат в Международните армейски игри.

Бойният етап на Общоруския конкурс "Въздушни рубежи"
стартира във вторник на полигона "Ашулук" край Астрахан и
продължи до четвъртък. В него участваха разчети на ради-
олокационни станции на обединения от ВВС и противовъз-
душната отбрана на военните окръзи, Северния флот и Вой-
ските за военнокосмическа отбрана.

Отборите, които участват в конкурса, трябва в определе-
но време да извършат марш с техниката, да преодолеят
заразени участъци от местността, да отразят нападение на
условни диверсионни групи, да разгърнат радиолокацион-
на станция за определен лимит от време и да открият въз-
душни цели в зоната на отговорността си.

Като противници в конкурса се представиха леки изтре-
бители МиГ-29 и вертолети Ми-8. Маневрите на техните
екипажи бяха извършвани на различни височини.

Ïîÿâè ñå ïúðâèÿò ùóðìîâè
èíæåíåðíî-ñàïüîðåí áàòàëüîí

В руската армия беше създаден първият щурмови инже-
нерно-сапьорен батальон, съобщи във вторник пред жур-
налисти началникът на Инженерните войски на Въоръже-
ните сили генерал-лейтенант Юрий Ставицки. Той заяви,
че в състава на 1-а инженерна бригада е формиран такъв
батальон и ще се следи как той работи. Батальонът е
създаден изключително от професионални военнослуже-
щи и се подчинява пряко на началника на Инженерни
войски. В състава му влизат две щурмови роти и рота за
тежка специална техника. Специално за батальона се раз-
работва нова екипировка. Засега те няма да бъдат задей-
ствани в учения. Батальонът е укомплектуван и трябва да
се обучава и да се подготвя. Създава се нова щурмова
полоса,учебно-материална база.

Генерал Ставицки напомни, че през годините на Велика-
та отечествена война в състава на Инженерните войски е
имало десет сапьорни армии и около десет щурмови ин-
женерно-сапьорни бригади. Задача на сапьорите е била
пробив на отбраната и унищожаване на укрепленията на
противника, което отваря път за действие на пехотата.

Щурмовите подразделения на Инженерните войски за оси-
гуряване действията в градски условия ще бъдат напълно
формирани към края на следващата година. Те ще влязат в
състава на всяко съединение на Инженерните войски.
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На 9 МАЙ 2015 година се навършват
70 години от Победата над фашизма
Нека достойно да посрещнем
Деня на Победата!

Вашата лепта можете да
внесете в Интернешънъл
Асет Банк АД по сметка
BG50IABG80981002134101
За ремонт на Паметника
на Съветската армия

Инициативен комитет за
ремонт и реставрация на
Мемориалния комплекс
Паметник на
Съветската армия

Справки на тел:
02/822 93 65
София бул. „Евлоги
Георгиев“ 169

Ремонт на Паметника
на Съветската армия

Самолетът с руския наци-
онален отбор, който се
представи отлично на пър-
вите Европейски игри в Ба-
ку, кацна на московското
летище "Шереметиево", къ-
дето многобройни фенове
посрещнаха любимците си.

В залата на летището за
руската делегация беше ор-
ганизирано тържествено
посрещане.

Игрите в Баку преминаха
от 12 до 28 юни. През 17-те
състезателни дни руските
спортисти извоюваха 164
медала, от които 79 злат-
ни, 40 сребърни и 45 брон-
зови.

Второ място в отборното
класиране заеха състезате-
лите на Азербайджан с 56
медала (21-15-20), трети ста-
наха представителите на
Великобритания с 47 меда-

Ïîáåäèòåëèòå ñå çàâúðíàõà îò Áàêó

ла (18-10-19).
Най-много медали за от-

бора на Русия донесоха
плувците - 42, от които 23
златни. Две руски плувки-
ни - Арина Опенишева и Ма-
рия Каменева - записаха
имената си в историята на
спорта, като поставиха ре-
корди на Първите Игри по

брой спечелени награди.
На сметката на Опенише-
ва бяха записани седем
златни медала. Каменева
надмина всички участници
в Европейските игри по
общ брой на спечелените
медали - 9, шест от които
златни, един сребърен и
два бронзови.

Øàðàïîâà - â òîï ñòî íà
íàé-áîãàòèòå çíàìåíèòîñòè

Според версията на списание "Форбс" 28-годишната
руска тенисистка Мария Шарапова попадна сред стоте
най-богати знаменитости в света, като заема 88-ото място.
В тазгодишния рейтинг тя е единствената представител-
ка на Русия.

Рейтингът е съставен за периода от 1 юни 2014-а до 1
юни 2015 г. За това време Шарапова е спечелила 29,5
млн. долара.

Най-високоплатената знаменитост е американският бок-
сьор Флойд Майузър, спечелил за година рекордните
300 млн. долара. Голяма част от тези пари - над 270
млн., той е получил за спечеления двубой с филипинеца
Мени Пакяо през май тази година.

На второ място е загубилият двубоя филипински бок-
сьор с доход от 160 млн. долара. Челната тройка затва-
ря певицата и модела Кати Пери със 135 млн. долара.

В десятката на най-успелите се нареждат също така
радиоводещият Хувърд Стерн (95 млн. долара), актьорът
Робърт Дауни-младши, певицата Тейлър Суифт (двамата
с по 80 млн. долара), португалският футболист Криштиа-
ну Роналдо (79,5 млн. долара).

Руските футболни фенове
избраха десет персонажа
за талисман на Световно-
то първенство по футбол
през 2018 г, съобщи пресс-
лужбата на Организацион-
ния комитет на турнира.
Сред десетте персонажа
след онлайн гласуването
влязоха амурски тигър, бо-
гатир, вълк, далекоизточен
леопард, жар птица, извън-

Президентът Владимир Пу-
тин подписа закон за легио-
нерите, който въвежда огра-
ничения за привличането на
чуждестранни специалисти в
отборите по зимни и летни
игрови видове спорт в Русия.
Документът е публикуван на
официалния портал за прав-
на информация. Законът бе-
ше приет от Държавната ду-
ма и одобрен от Съвета на
федерацията през юни.

С този закон правото на ут-
върждаване на лимитите за
участие на чуждестранни
спортисти в руските отбори
се дава на Министерството
на спорта. От ведомството ве-
че обещаха да съгласуват те-

Àëåêíî îòíîâî ïîåìà "ñáîðíàÿ" ïî âîëåéáîë
На 17 юли президиумът на Общоруската федерация по

волейбол ще утвърди Владимир Алекно за старши тре-
ньор на националния волейболен отбор на Русия, заяви
пред ТАСС президентът на федерацията Станислав Шев-
ченко. Самият Алекно каза, че е готов да оглави "сбор-

ная" по волейбол. По-рано
старши треньорът на отбо-
ра Андрей Воронков пода-
де оставка. Длъжността
старши треньор в послед-
ните два мача от Световна-
та лига срещу отбора на
Иран ще се изпълнява от
Александър Климкин.

В сряда в министерство-
то на спорта се състоя сре-
ща на Шевченко със спорт-
ния министър Виталий Мут-
ко, който е подкрепил кан-
дидатурата на Алекно. Ми-
нистърът е изразил благо-
дарност на досегашния
старши треньор Воронков

за работата с националния отбор.
Воронков беше начело на "сборная" по волейбол от

март 2013 г. През това време Русия спечели Световната
лига и Европейското първенство.

Сега обаче руският волейболен отбор претърпя десет
поредни поражения в груповата фаза на Световната ли-
га. Руснаците загубиха всякакви шансове за класиране
за финалната фаза на турнира и има вероятност да из-
падне от най-горния дивизион.

Алекно изведе националния волейболен отбор до по-
беда на Олимпийските игри през 2012 г. в Лондон и до
бронзовите медали на Олимпиадата в Пекин. Специа-
листът оглавяваше националния отбор през сезон 2007-
2008 г. и от 2010 до 2012 г.

Îãðàíè÷àâàò áðîÿ íà ÷óæäåíöèòå â ðóñêèÿ ñïîðò
зи въпроси със спортните фе-
дерации и лиги. Щатс-секре-
тарят и заместник-министър
на спорта Наталия Паршико-
ва подчерта, че изисквания-
та на закона не засягат броя
на чуждестранните спортис-
ти, които вече са заявени за
настоящия сезон, за да не бъ-
де нарушен регламентът на
федерациите.

Предвидените от закона ог-
раничения се отнасят не са-
мо до лимита на общия брой
легионери по време на със-
тезания и в отделни мачове,
но и до възрастта, периода
на постоянно пребиваване в
Руската федерация, периода
на преминаване на спортна

подготовка в Русия и пр. Ос-
вен това ще се отчитат де-
монстрираните в страната
спортни показатели и други
фактори.

В справката към документа
на сайта на Кремъл се каз-
ва, че ограниченията за учас-
тие на легионери се устано-
вяват за всеки отборен игро-
ви вид спорт, като се отчитат
неговите особености и съот-
ветните регламенти на състе-
занието. Със закона се пред-
вижда физкултурно-спортни-
те организации и общоруски-
те спортни федерации да имат
право да привличат чужден-
ци само ако са висококвали-
фицирани специалисти.

Ôåíîâåòå èçáðàõà 10 ïåðñîíàæà çà òàëèñìàí íà Ñâåòîâíîòî
земен, космонавт, котка,
мечка и робот.

В допитването, което се
проведе от 1 до 31 май на
сайта talisman.fifa.com,
участваха 51 хил. фенове.

Във финалния стадий на
кампанията трите най-доб-
ри персонажа ще бъдат
поставени за общоруско
гласуване. Церемонията по
презентацията на официал-

ния талисман ще се състои
през следващата година.

Мачовете от Световното
първенство по футбол през
2018 г. ще се играят на 12
стадиона в 11 градове на
Русия - Москва, Санкт Пе-
тербург, Казан, Нижни Нов-
город, Саранск, Калининг-
рад, Волгоград, Екатерин-
бург, Самара, Сочи и Рос-
тов на Дон.


